
GÜNLÜK SİYASİ GAZETE

11
’D

e

5’
te

FİYAT 4 TL 6 şUBat 2025 PerşemBe/7 Şaban 1446

TÜRkiyE’nin UZAydAki GÜCÜ
GÜn GEÇTikÇE yÜkSEliyOR

GAlATASARAy, TARiHinin 208.
yABAnCıSı AlVARO MORATA 

aHmet sanDal 6’Da

BİR DEPREM ŞEHİDİ:
SITKI GÜVENÇ 

tUran gÜZel 4’te

MUSTAFA KEMAL’İN
ASKERLERİYİZ!

r.samet kaPlan 10’Da

GÜNEŞE 
GÖÇ VAR

UĞUr CanBOlat 7’De

BİR SAHAFA EN SON 
NE ZAMAN UĞRADINIZ?

mÜCaHit Balıkçı 10’Da

NAKŞİDİL VALİDE 
SULTAN VAKIFLARI

ali Osman Osma 4’te

“VAR” HEM YABANCI
HEMDE YALANCI

naBD’nİn başkenti Washington’da toplanan Filistindestekçileri, Netanyahu’nun Beyaz Saray’daki ziyaretisırasında protesto düzenledi. Göstericiler, Netanya-hu’nun Gazze’de savaş suçları işlediğini ifade ederekTrump’ı, İsrail’e verdiği destek nedeniyle eleştirdi. Ne-tanyahu ve Trump, Oval Ofis’te görüşme yaparken Be-yaz Saray önünde toplanan yüzlerce kişi, “Özgür Filis-tin”, “Soykırım Başbakanı” ve “Netanyahu savaş suçlu-su” yazılı pankartlar taşıdı. Göstericiler, “ABD, vergile-rimizi İsrail’in Filistinlilere yönelik saldırılarında kul-lanıyor. Biz bunu istemiyoruz. Netanyahu’nun BeyazSaray’a değil, Lahey’e gitmesi gerekiyor” diye konuştu.

nDışİşlErİ Bakanı Hakan Fidan,Trump’ın Gazze planı hakkındasert çıkarak, “Tehcir meselesi nebölgenin ne bizim kabul edebile-ceğimiz bir durum. Bunu düşün-mek bile abesle iştigal. Tartışma-ya açılması bile yanlış” ifadelerinikullandı. “Gazze’nin kendi halkınıdenklem dışı bırakmaya çalışanbütün inisiyatiflere karşıyız” di-yen Fidan, “Dünyada bir ormankanununa doğru ilerlendiğini‘Yapıyorum çünkü güçlüyüm’ fel-sefesini uygulamaya koyduğunugörüyoruz” diye konuştu. 

n surİyE lideri Ahmed eş-Şara’nınTürkiye ziyaretini de değerlendi-ren Fidan, şunları kaydetti: Suri-ye’de her şey olumlu seyrediyor.Yapılan görüşmelerde çözülme-yen konuları ele alma imkanıoldu. Şara’dan ilk beklentimiz,Türkiye için tehdit eden konularavaziyet etmesi. Şara ve arkadaşla-rının terör örgütü PKK/YPG ko-nusunda kafası net. Suriye devle-ti kendi milli bütünlüğünü sağla-mak için çeşitli ülkelerden gelmişbütün PKK’lıları ya geri göndere-cek ya da imha edecek.”

“Ben milletvekillerinin 
siyasi geçişlerine karşıyım”

Av. ErtuğrulAkar, Cemal Engilyurt’unCHP’ye geçişini
İstiklal’edeğerlendirdi 
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ABD BAŞKANI TRUMP’IN SÖMÜRGE PLANINA DÜNYADAN TEPKİ YAĞDI

Filistin satılık değilSoykırımcı Netanyahu’yu ağırlayan Trump, skandal açıklamalar yaptı. “Gazze’yi devralacağız, şehrin imarından ve silahların imhasından sorumlu olacağız” ifadelerini kullanan Trump, büyük tepki çekti. Beyaz Saray önünde toplanan kalabalık, “Filistin satılık değil” şeklinde protestoda bulundu. Trump’ın hayalini ‘saçma ve gülünç’ olarak niteleyen Hamas ise gerilimin fitilini ateşleyebileceğini vurguladı

SEÇİMİN ARDINDAN ÇARK ETTİ
nBaşKanlıK seçimleri öncesi Gazze’deki Filistinliler içinumut aşılayan ABD Başkanı Donald Trump, resmen görevebaşlamasının ardından aksi yönde hareket etmeye başladı.Beyaz Saray’da kabul ettiği İsrail Başbakanı Binyamin Ne-tanyahu ile basın toplantısı düzenleyen Trump, ABD’ninGazze’yi devralarak buraya ‘uzun vadeli’ şekilde sahip olaca-ğını ve ‘güvenlik amacıyla’ gerekmesi halinde buraya Ameri-kan askerlerinin konuşlandırılabileceğini söyledi. Trump,“ABD, Gazze’yi devralacak ve orada bir iş yapacağız. Orayasahip olacağız ve sahadaki tüm tehlikeli patlamamış bomba-ların ve diğer silahların sökülmesinden, yıkılmış binalardankurtulmaktan sorumlu olacağız” ifadelerini kullandı.

GAZZE FİLİSTİNLİLERİNDİR
nGazzE’nİn yaşanmaz halde olduğunu, Filistinlilerin buradakalmaları durumunda öleceklerini öne süren Trump, “Gaz-ze’deki Filistinliler, Ürdün ve Mısır’ın ötesinde diğer ülkeleregidebilir” dedi. Gazze’nin yaşanabilir olmadığını iddia edenTrump, “Bu yüzden insanların Gazze’ye geri dönmemesi ge-rektiğini düşünüyorum” dedi. Mısır ve Ürdün ile görüştükle-rini belirten ABD Başkanı, Filistinlilere uygun koşullarda ya-şayabilecekleri alanlar inşa edilmesi gerektiğini söyleyerek,“Eğer bir alternatifleri olsaydı, Gazze’ye geri dönmemeyi vegüvenli olan güzel bir alternatifte yaşamayı tercih ederlerdi”diyerek kendi fikrini savundu. Trump, bu fikrin tüm OrtaDoğu’ya büyük bir istikrar getireceğini ileri sürdü. / 7’DE
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Art arda tepki geldi
*hamas: Donald Trump’ın Gazze’ye yönelik söz-leri Orta Doğu’da kaos ve gerginliğe sebep ol-mak için reçete niteliğindedir. Bu planların ic-raata dökülmesine izin vermeyeceğiz. Yapılmasıgereken Filistin halkını topraklarından sürmekdeğil, işgal ve saldırıların sona erdirilmesi.
* suuDİ araBİstan: Bağımsız bir Filistin Devleti

kurma çabalarını durdurmayacağız. Bu hede-
fin gerçekleşmeden İsrail ile diplomatik ilişki
kurmayacağız. İsrail’in Filistin topraklarının il-
hakı gibi uygulamalarla Filistin halkının hak-
larını ihlal etmesini kesinlikle reddediyoruz.

*rusya: Filistin meselesi ancak iki devletli bir te-melde çözülebilir. Bu tez, Birleşmiş Milletler'in(BM) kararlarında yer alıyor ve birçok ülke tara-fından destekleniyor. Trump’ın bu açıklamaları-nı duyduk. Bu fikrin kabul edilemez olduğu yö-nündeki açıklamalarını duyduk.

* Fransa: Gazze’nin geleceği üçüncü bir devletinkontrolünde değil, gelecekteki Filistin Devle-ti’nde olması gerekir. Gazze halkının zorla yerin-den edilmesi uluslararası hukuku ihlal ve Filis-tinlilerin meşru taleplerine yönelik bir saldırıdır.Fransa bu duruma karşı çıkmaktadır.

*çİn: trump’ın Gazze’yi devralma ve Filistinlile-
ri, başta mısır ve Ürdün olmak üzere komşu ül-
kelere yerleştirme planına karşıyız. Filistin’i Fi-
listinlilerin yönetmesinin savaş sonrası yöneti-
min temel ilkesi olması gerektiğine inanıyoruz.
umarız sorun iki devlet temelinde çözülür.

* İsKoçya: Gazze’de aylarca süren toplu cezalan-
dırma ve 40 binden fazla kişinin ölümünden
sonra, Filistinlilerin evlerinden çıkarılması yö-
nündeki bir öneri kabul edilemez ve tehlikeli-
dir. Etnik temizliğin yapılmasına karşıyız, sa-
dece iki devletli çözüm kalıcı barışı getirir.15 GÜNDE DÜNYAYI KARIŞTIRDI! 7

Savaş suçlusu 
yargılanmalıWashington’da savaşsuçlusu Netanyahu’nunyargılanması gerektiğinivurgulayan Filistin des-tekçileri, ABD’nin İsrail’everdiği desteği eleştire-rek Trump’a “Bu vahşiişgali durdurmalısınız”çağrısında bulundu

düşünmek bile 
abesle iştigalDışişleri Fidan, ABD Başkanı Trump’ın skandal açıklamasına sert tepki gösterdi:Bu kabul edilemez bir konu. Filistin meselesi zaten bu nedenden başladı. Filistinli-lerin Gazze’den çıkarılması tartışmaya açılamaz. Bunu düşünmek bile abesle iştigal

nCumhurBaşKanı recep
tayyip Erdoğan, suriye li-
deri ahmed eş-şara ile gö-
rüşmesinde iki ülke gele-
ceğine yön verecek önemli
kararlar aldıklarını söyle-
di. Erdoğan, “türkiye dış
politikada usta bir satranç
oyuncusu gibi, yaptığımız
stratejik hamlelerle anah-
tar konuma gelmeye baş-
ladı” ifadesini kullandı.

nErDoğan, muhalefetin 
kurultayı bir tasfiye aracı
olarak kullandığını belir-
terek, “Biz ise yenileniyor
kardeşliğimizi perçinliyo-
ruz. ne büyük bahtiyarlık
ki bizim kongrelerimizde
yumruklar değil yürekler
konuşuyor. Varsın onlar
kırmızı ve sarı kartlar ile
oyun oynamaya devam et-
sinler” dedi. / 4’tE

Mühim
kararlar 

aldık
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n İstanBul’Dan Giresun’a giden yolcu otobüsü, Samsun’un Ka-vak ilçesinde park halindeki bir kamyona çarptı. Kazada oto-büs şoförü hayatını kaybederken, 16 yolcu yaralandı. Yaralı-lar hastaneye kaldırılırken, olayla ilgili soruşturma başlatıldı.Antalya’nın Gazipaşa ilçesinde ise bir yolcu otobüsü virajı ala-mayarak 25 metreden yuvarlandı. Kazada yolcu S.Ç. (74)öldü, 32 kişi yaralandı. Yaralılar Gazipaşa ve Alanya’daki has-tanelere kaldırıldı. Yetkililer olayla ilgili inceleme başlattı.

İmamoğlu
hakkında 

iddianame
n İBB Başkanı Ekrem İmamoğ-lu hakkında 7 yıl 4 aya ka-dar hapis istemiyle iddiana-me düzenlendi. İstanbulCumhuriyet Başsavcılığıncahazırlanan iddianamede,İmamoğlu’nun ‘kamu görev-lisine karşı görevinden dola-yı alenen hakaret’, ‘tehdit’ ve‘terörle mücadelede görevalmış kişileri hedef göster-mek’ suçlarından 2 yıl 8 ay-dan 7 yıl 4 aya kadar hapislecezalandırılması istendi.

AVM hırsızı 
yAkAlAndı
naDana’Da üç gün önce ka-palı olan alışveriş merke-zindeki bir kuyumcu dük-kanından 3 kilo altın ile100 bin lira çalan hırsızsaklandığı yerden çıkıpkaçmaya çalışınca yaka-landı. Şüpheliyi yakalamakiçin bütün çıkışları kapa-tan polis ve arama kurtar-ma ekipleri, havalandırmaboşluklarında termal ci-hazlar ve arama-kurtarmaköpeğiyle arama yapmıştı.

nKartalKaya Kayak Merkezi’nde78 kişinin hayatını kaybettiği otelyangınına ilişkin soruşturma kapsamında Bolu İl Özel İdaresi Genel Sekreteri Sırrı Köstereli ve Genel Sekreter Yardımcısı Bünya-min Bal gözaltına alındı. / 6’Da

İki kişi daha 
gözaltına alındı
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GENÇ KADINLARDA POLİKİSTİK 
OVER SENDROMU TEHLİKESİ! 

Kadınlarda görülen en yaygın hormonal bozuk
luklardan biri olan Polikistik Over Sendromu 
(PCOS) dünya genelinde üreme çağındaki 
kadınların yüzde 610’unda, ülkemizde de her 7 
kadından 1’inde gelişmesine rağmen çoğu 
zaman fark edilmiyor. Bunun nedeni ise sendro
mun bazı kadınlarda hafif veya tek bir belirtiyle 
seyretmesi nedeniyle hekime geç başvurulması. 
Adet düzensizlikleri, tüylenme, kilo alımı, hatta 
infertilite gibi pek çok belirtiyle kendini göstere
bilen bu sendrom, sadece üreme sistemini değil, 
genel sağlığı da etkileyebiliyor. Öyle ki tanı ve te
davide gecikilirse uzun vadede tip 2 diyabet, 
kardiyovasküler hastalıklar, rahim kanseri ile 
depresyon gibi oldukça ciddi sağlık sorunlarına 
yol açabiliyor. Acıbadem Dr. Şinasi Can 
(Kadıköy) Hastanesi Kadın Hastalıkları ve 
Doğum Uzmanı Doç. Dr. Gülfem Başol, aslında 
erken tanı ve doğru tedaviyle sendromun 
yönetilebildiğine dikkat çekerek, “Bu sendro
mun kesin bir tedavisi olmasa da erken tanı 
konulur, doğru tedavi yaklaşımı benimsenir ve 
gerekli yaşam tarzı değişiklikleri yapılırsa, belir
tileri kontrol altına almak ve uzun vadeli sağlık 
risklerini önlemek mümkün. Bu nedenle eğer 
adet düzensizlikleri, kilo alımı, tüylenme veya 
hamile kalmakla ilgili sorunlardan birini bile 
yaşıyorsanız, kadın ve doğum uzmanına danış
maktan çekinmeyin” diyor.  
 
Erkeklik hormonu daha fazla salgılanıyor 
 
Yumurtalıklarda hormonal dengesizliklerin 

meydana gelmesiyle oluşan Polikistik Over 
Sendromu yumurtlama düzenini bozabiliyor. 
“Polikistik” ifadesi, yumurtalıklarda küçük ve içi 
sıvı dolu keseciklerin (kistlerin) bulunabile
ceğini belirtse de her hastada bu görüntü oluş
muyor. Asıl sorun hormonların düzensiz 
çalışması olduğu için östrojen ve progesteron 
dengesizleşirken, erkeklik hormonu olarak bili
nen androjen normalden daha fazla salgılan
abiliyor.  Bunun sonucunda hastalarda çeşitli 
semptomlar gelişmeye başlıyor.  
 
Her kadında farklı belirtiler görülüyor!  
 
Polikistik Over Sendromu her kadında farklı 
şekillerde ortaya çıkıyor.  Bazı hastalarda sadece 
adet düzensizlikleri yaşanırken, bazılarında ise 
kilo artışı, aşırı tüylenme ve cilt problemleri gibi 
daha belirgin semptomlar görülüyor.   Kadın 
Hastalıkları ve Doğum Uzmanı Doç. Dr. Gülfem 
Başol, sendromun en yaygın görülen belirti
lerini, “Seyrek ya da düzensiz adet görmek, 
tüylenme (özellikle yüz, göğüs ve sırt böl
gesinde), cilt problemleri (yağlı cilt, inatçı 
akneler, cilt koyulaşmaları), saç dökülmesi 

(erkek tipi saç seyrelmesi), kilo alımı ve insülin 
direnci (özellikle bel çevresinde belirgin kilo 
artışı), yumurtlama problemleri (hamile 
kalmada zorluk)” olarak sıralıyor. Doç. Dr. 
Gülfem Başol, bu belirtilerden bir veya birkaçını 
yaşıyor olmanın mutlaka polikistik over 
sendromu olduğunuz anlamına gelmediğini, 
ancak özellikle adet düzensizliği gibi durum
larla karşılaşıyorsanız bir uzmana danışmanızın 
son derece önemli olduğunu söylüyor.  
 
Tip 2 diyabetten kalp hastalıklarına…   
 
Polikistik Over Sendromu sadece üreme 

sağlığını değil, genel sağlığı da etkileyen bir 
durum. Sendromun tedavi edilmediğinde yu
murtlama bozuklukları nedeniyle infertiliteye 
yol açabildiğine dikkat çeken Kadın Hastalıkları 
ve Doğum Uzmanı Doç. Dr. Gülfem Başol, 
“Ayrıca, insülin direnciyle yakından ilişkili olan 
sendrom kilo alımını kolaylaştırarak ilerleyen 
dönemde tip 2 diyabet ve kalp hastalıkları 
riskini artırıyor. Adet düzensizlikleri uzun vad
ede rahim içi dokusunun (endometrium) aşırı 
kalınlaşmasına ve bunun sonucunda rahim 
kanseri riskinin yükselmesine neden olabiliyor. 
Tüm bunların yanı sıra özellikle aşırı tüylenme 
ve kilo alımı gibi semptomlar bazı psikolojik 
sorunlara, örneğin özgüven eksikliğine ve de
presyona yol açabiliyor” bilgisini veriyor.  
 
Yaşam tarzı değişikliği çok önemli!  
 
Polikistik Over Sendromu’nun kesin bir te

davisi olmasa da belirtileri kontrol altına almak 
ve uzun vadede gelişebilecek olan sağlık sorun
larını önlemek mümkün.  Kadın Hastalıkları ve 
Doğum Uzmanı Doç. Dr. Gülfem Başol, tedavi 
planının hastanın yaşına, belirtilerine ve 
hamilelik beklentisine bağlı olarak değiştiğini 
vurgulayarak,  “Tedaviye ilk olarak yaşam tarzı 
değişiklikleriyle başlanıyor. Sağlıklı beslenmek, 
rafine şeker ile karbonhidratlardan kaçınmak 
ve düzenli egzersiz yapmak insülin seviyelerini 
dengelemeye yardımcı oluyor. Özellikle kilo ver
mek, adet düzenini sağlamak ve yumurtlamayı 
desteklemek açısından büyük fayda sağlıyor” 
diyor. Gerekli durumlarda ilaç tedavisine de 
başlandığına işaret eden Doç. Dr. Gülfem Başol,  
sözlerine şöyle devam ediyor: “Doğum kontrol 
hapları androjen seviyelerini düşürmek ve adet 
düzenini sağlamak için kullanılıyor. İnsülin 
direncini düşüren ilaçlar, özellikle kilo verme 
sürecini desteklemek için tercih ediliyor. Anne 
olmak isteyen kadınlar için yumurtlamayı 
destekleyen ilaçlar öneriliyor”  

  BÜLTEN HABERİ 
 

Egzama ve atopik dermatit, milyonlarca 
insanın yaşam kalitesini etkileyen yaygın 
cilt hastalıkları arasında yer alıyor. Peki, 
bu rahatsızlıkları tetikleyen faktörleri ve 
hastaların nelere dikkat etmesi gerek
tiğini Dermatolog Mustafa Aktaş İstiklal 
Gazetesi’ne anlattı. 
 
“Egzama, hem genetik hem de çevre

sel faktörlerin birleşimi sonucu ortaya 
çıkan bir hastalıktır” 
 
Egzamanın kalıtsal bir rahatsızlık 

olduğunu söyleyen Mustafa Aktaş,“Der
matit ve egzama, aynı anlamda kullanıla
bilen terimlerdir. Tek bir hastalık 
spektrumu olmamakla birlikte, hem 
genetik hem de çevresel faktörlerin bir
leşimi sonucu ortaya çıkan bir hastalık 
grubudur. Özellikle çocukluk döneminde 
sık görülen atopik dermatitte genetik bir 
yatkınlık söz konusudur. Ancak çevresel 
faktörler de hastalığın tetiklenmesine 

neden olabilir.” ifadelerini kullandı. 
 
“Egzamayı tetikleyen faktörlerden uzak 

durun” 
 
Egzamayı tetikleyen bazı unsurlardan 

bahseden Aktaş, “Egzamayı tetikleyen 
faktörler arasında tahriş edici maddeler, 
özellikle deterjanlar, alkol içeren temizlik 
ürünleri ve sabun gibi kimyasallar bulun
maktadır. Ayrıca evde bulunan akarlar, 
hayvan tüyleri gibi alerjenler de hastalığı 
şiddetlendirebilir. Atopik dermatiti olan 
hastalar için önerilen en önemli önlemler
den biri, çocuğun odasının kuru ve soğuk 
olmamasıdır. Kuru ve soğuk hava, cildi ku
rutarak egzamanın artmasına yol açabilir. 
Bunun yanı sıra bazı besinler, özellikle 
süt, fındık ve yumurta gibi gıdalar egza
manın şiddetlenmesine neden olabilir. 
Enfeksiyonlar ve günlük hayatta yaşanan 
stres de egzama alevlenmelerini 
tetikleyen diğer faktörler arasındadır.” 

şeklinde belirtti. 
 
“Egzamanın tamamen kalıcı bir te

davisi bulunmamaktadır” 
 
Egzamayı kalıcı olarak bitirmenin 

mümkün olmadığının altını çizen 
Aktaş,“Egzamanın tamamen kalıcı bir te
davisi bulunmamaktadır. Kronik bir 
hastalık olduğundan, yaşam tarzı değişik
likleri ve doğru dermatolojik tedavilerle 
kontrol altına alınabilir. Çocukluk çağında 
görülen egzama (atopik dermatit), çoğu 
hastada erişkinlik döneminde gerileye
bilir. Ancak tam iyileşme genellikle 
mümkün değildir. Hastalığın belirtileri, 
cilt bakımına özen göstererek, tetikleyicil
erden kaçınarak ve gerektiğinde ilaç te
davisi kullanarak azaltılabilir.” şeklinde 
konuştu. 
 
“Cildin bariyer fonksiyonunu koru

mak çok önemli” 

 
Cildin korunması yönünde tavsiyelerde 

bulunan Aktaş, “Egzama hastalarının en 
çok dikkat etmesi gereken nokta, cildin 
bariyer fonksiyonunu korumaktır. Cilt, 
vücudu dış etkenlere karşı koruyan bir 
bariyer görevi gördüğü için bu bariyerin 
güçlendirilmesi önemlidir. Bunun için 
cildin düzenli olarak nemlendirilmesi 
gerekir. Banyo sonrası ilk 510 dakika 
içinde nemlendirici krem uygulanması, 
cilt bariyerini destekler. Gün içinde de 
düzenli olarak nemlendirici kullanmak 
fayda sağlar.” dedi. 
 
“Egzama hastaları giyimine, aldığı 

besinlere ve nasıl duş aldığına dikkat 
etmesi gerekiyor”  
 
Egzama hastalarının dikkat etmesi 

gereken konular üzerinde duran Aktaş, 
“Duş süresi 1015 dakikayı geçmemeli ve 
suyun ılık olmasına dikkat edilmelidir. 

Çok sıcak su, cildin geçirgenliğini 
artırarak egzamanın şiddetlenmesine 
neden olabilir. Pamuklu giysiler tercih 
edilmeli, parfümsüz ve iyi durulanmış 
kıyafetler giyilmelidir. Besin alerjileriyle 
tetiklenebilen egzama türleri de mevcut
tur, bu nedenle hastaların tükettikleri gı
dalara dikkat etmeleri önemlidir. Soğuk 
ve kuru hava, ev tozu, polen ve akarlar 
egzamanın kötüleşmesine neden olabile
ceğinden, ev ortamının düzenli temizlen
mesi ve alerjenlerden arındırılması 
gerekmektedir. Şiddetli egzama 
vakalarında, topikal tedaviler yani deriye 
sürülen kremlerle hastalık kontrol altına 
alınabilir.” diyerek konuşmasını noktaladı. 

    Beyzanur Akar

EGZAMA HASTALARINI BEKLEYEN TEHLİKE: BU HATALARI YAPMAYIN 

Yaz aylarının gelmesiyle birlikte güneşin zararlı etkileri 
de artıyor. Göz sağlığını korumak bu dönemde büyük 
önem taşıyor. Batıgöz Sağlık Grubu İzmir – Şirinyer 
şubesinde Göz Sağlığı ve Hastalıkları Uzmanı olarak görev 
yapan Op. Dr. Umut AKBAŞ, yaz aylarında göz sağlığınızı 
korumanız için dikkat etmeniz gerekenleri anlatıyor. 

 
Güneş Gözlüğü ve Sıvı Tüketimi 
 
Op. Dr. Umut AKBAŞ, yaz aylarında göz sağlığını koru

manın en etkili yollarından birinin kaliteli bir güneş gö
zlüğü kullanmak olduğunu belirtiyor. Güneşin UV ışınları, 
gözlerde ciddi hasarlara yol açabilir. Bu nedenle UV 400 
koruması olan gözlükler tercih edilmelidir. Op. Dr. Umut 
AKBAŞ, "Kalitesiz güneş gözlükleri gözlerinizin daha fazla 
zarar görmesine neden olabilir." diyerek bu konuda 
uyarıyor. Yaz aylarında artan sıcaklıklar vücudun sıvı ihtiy
acını artırır. Göz sağlığı için de yeterli sıvı alımı oldukça 
önemlidir. Op. Dr. Umut AKBAŞ, "Gözlerin yeterince nemli 
kalabilmesi için günde en az 8 bardak su içilmelidir." diyor. 
Su tüketimi, göz kuruluğunu önlemeye yardımcı olur ve 
gözlerin sağlıklı kalmasını sağlar. 

 
Deniz ve Havuz Kullanımı 
 
Yazın deniz ve havuz kullanımı oldukça yaygındır. Ancak 

bu ortamlardaki tuzlu su ve klor göz sağlığını olumsuz etk
ileyebilir. Op. Dr. Umut AKBAŞ, "Deniz veya havuza girdik
ten sonra gözlerinizi temiz su ile yıkayarak olası 

irritasyonlardan koruyabilirsiniz." diye belirtiyor. Ayrıca, 
yüzme sırasında gözlerinizi korumak için yüzücü gözlüğü 
kullanmanız önerilir. 

 
Göz Makyajı ve Gözleri Dinlendirme 
 
Yaz aylarında göz makyajı kullanımı dikkat gerektirir. 

Terleme nedeniyle makyaj ürünleri gözlere zarar verebilir. 
Op. Dr. Umut AKBAŞ, "Makyaj yaparken suya dayanıklı ve 
hipoalerjenik ürünler tercih edin." diyor. Göz makyajını 
gece yatmadan önce mutlaka temizleyerek göz sağlığınızı 
koruyabilirsiniz. Uzun süre güneşe maruz kalmak gözlerde 
yorgunluğa neden olabilir. Op. Dr. Umut AKBAŞ, "Göz
lerinizi dinlendirmek için sık sık gölge alanlara geçin ve 
gerekirse kapalı ortamlarda güneş gözlüğü takın." diye 
tavsiye ediyor. 

 
Doğru Beslenme 
Sağlıklı beslenme, göz sağlığı için de büyük önem taşır. 

Yaz meyve ve sebzeleri göz sağlığını destekleyen vitamin
ler açısından zengindir. Yaz aylarında göz sağlığını koru
mak için basit ama etkili önlemler alabilirsiniz. Batıgöz 
Sağlık Grubu İzmir  Şirinyer Şubesi'nde görev yapan Op. 
Dr. Umut AKBAŞ’ın önerileri doğrultusunda, güneş gö
zlüğü kullanımı, yeterli sıvı tüketimi, doğru beslenme ve 
gözlerinizi dinlendirme gibi adımları takip ederek göz 
sağlığınızı koruyabilirsiniz. 

BÜLTEN HABERİ

Göz Sağlığınız 
İçin Yaz İpuçları  

MUSTAFA AKTAŞ 
 
ROPÖRTAJ
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İSTANBUL’DA sosyal medyaya ucuz 
elektronik eşya ilanı verdikleri, sahte 
kargo sevk belgeleriyle çok sayıda kişiyi 
dolandıran 3 kişi yakalandı. Oto yıka-
macı olduğu tespit edilen 3 şüphelinin 
430 dolandırıcılık olayına karıştıkları 
tespit edildi. Adliyeye sevk edilen 3 şüp-
heli tutuklanarak cezaevine gönderildi. 

Asayiş Şube Müdürlüğü Dolandırıcı-
lık Büro Amirliği ekipleri, internetten 
alışveriş yaptıkları sırada dolandırıldık-
larını söyleyen vatandaşların şikayeti 
üzerine harekete geçti. Küçükçekme-
ce’deki oto yıkamacıyı ofise çeviren do-
landırıcıların yakalanması için operas-
yon düzenlendi. B.A. (38), A.A. (27) ve 
A.A. (39) isimli 3 şüpheli yakalandı. İş-
yerinde yapılana aramada 6 adet cep te-
lefonu ve 1 adet laptop ele geçirildi. 

ARANDIĞI ORTAYA ÇIKTI 
Gözaltına alınan şüphelilerden 

B.A.’nın 12 suç kaydı olduğu ve "Başka-
sına ait banka ve kredi kartının izinsiz 
kullanılması suretiyle yarar sağlama", 
"Bilişim sistemleri banka ve kredi ku-
rumlarının araç olarak kullanılması su-
retiyle dolandırıcılık" ve "Görevi yaptır-
mamak için direnme" suçlarından top-
lamda 8 aranması olduğu öğrenildi. 

GÜVEN VERİP SAHTE KARGO 
GÖNDERDİLER 

İnternet siteleri üzerinden elektro-
nik eşya ilanı vererek uygun fiyatlarla 
satış yaptığı izlenimi oluşturan şüpheli-
lerin, alıcıların belirlenen hesaplara 
para göndermesinin ardından sahte 
kargo sevk irsaliyesi fotoğrafları ile do-
landırıcılık yaptıkları belirlendi. 430 
ayrı dolandırıcılık olayına karıştıkları 
tespit edilen şüpheliler, emniyetteki iş-
lemlerinin tamamlanmasının ardından 
adliyeye sevk edildi. Mahkemeye çıkar-
tılan 3 şüpheli tutuklanarak cezaevine 
gönderildi. 

430 DOLANDIRICILIK OLAYINA 
KARIŞTIKLARI BELİRLENDİ 

Asayiş Şube Müdürlüğüne getirile-
rek sorgulanan şüphelilerin sosyal med-
ya hesaplarından ve internette satış ya-
pan sitelere ucuz elektronik eşya ilanı 
vererek, mağdurları tuzaklarına düşür-
dükleri belirlendi. Şüphelilerin ürünleri 
satın almak isteyen müşterilerden önce 
kapora aldığı, daha sonra sahte kargo 
sevk belgeleri göndererek paranın geri 
kalan kısmının da hesaplarına gönderil-
mesini sağladıkları belirlendi.  

HABER MERKEZİ

İstanbul’da sahte kargo 
sevk belgeleriyle  
yüzlerce kişiyi  
dolandıran 3  

şüpheli yakalandı 

İZMİR’İN Bornova ilçesinde beraber al-
kol aldıkları esnada küfürleşme yüzünden 
tartışan arkadaşların kavgası kanlı bitti. Ar-
kadaşını bıçaklayarak öldürdükten sonra 
kaçan şüpheli polis ekipleri tarafından sak-
landığı adreste yakalanırken, cinayet anının 
görüntüleri ortaya çıktı. 

Olay, 1 Şubat Cumartesi gecesi saat 
02.30’da Bornova ilçesinde meydana geldi. 
Edinilen bilgiye göre, birlikte alkol alan 
U.C.S. (28) ve Murat Gazi Sönmez (29) adlı 
iki arkadaş, küfürleşme yüzünden tartıştı. 
Tartışmanın büyüdüğü olayda U.C.S. ile Mu-
rat Gazi Sönmez yumruk yumruğa kavga et-
meye başladı. U.C.S., yanında bulunan bıçak-
la arkadaşını yaraladı. Kanlar içerisinde ka-
lan Sezer yere yığılırken, arkadaşı olay ye-
rinden kaçtı. O anlar çevredeki kameralar 
tarafından görüntülendi. Olayın bildirilmesi 
üzerine polis ve sağlık ekipleri bölgeye gitti. 
Polis olay yeri güvenliğini sağlarken, ağır 
yaralanan Murat Gazi Sönmez ambulansla 
hastaneye kaldırıldı. Genç adam yapılan 
tüm müdahalelere rağmen kurtarılamaya-
rak hayatını kaybetti. Sönmez’in cenazesi, 
yapılan incelemenin ardından İzmir Adli 
Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. 

Olayla ilgili güvenlik kameraları ve gör-
gü şahitlerinin ifadeleri doğrultusunda ge-
niş çaplı çalışma başlatan Asayiş Şube Mü-
dürlüğü Cinayet Büro ve Suç Analiz Merkezi 
(SAM) Büro Amirliği ekipleri, yapılan teknik 
ve fiziki takibin ardından şüphelinin Bay-
raklı ilçesinde bir adreste saklandığını belir-
ledi. Tespit edilen adrese yapılan operas-
yonla cinayet şüphelisi U.C.S., suç aleti bı-
çakla birlikte yakalanarak gözaltına alındı.  

HABER MERKEZİ

Küfürleşme  
yüzünden tartıştığı 
arkadaşını öldüren 
şahıs yakalandı 

Manisa’nın Kula ilçesinde bir 
kişinin yaşamını yitirmesine, 4 

kişinin de yaralanmasına se-
bep olan hafriyat kamyonu sü-
rücüsü B.V. (50) tutuklanarak 
Salihli Ceza İnfaz Kurumu’na 

gönderildi. 

Ölümlü kazaya neden olan hafriyat 
kamyonu sürücüsü tutuklandı 

Emlakçı vurgunu iddiası: "Oturduğumuz evi bile satmış" 
KOCAELİ'DE "Dedelerinizden ka-

lan arsaların intikal işlemlerini yapa-
cağım" diyerek vekalet aldığı köylüleri 
dolandırdığı iddia edilen emlakçı hak-
kında şikayetler artıyor. Mağdur va-
tandaşlardan biri, "Bu şahıs şu an 
oturduğumuz evi bile satmış" dedi. 

İzmit ilçesine bağlı Gökçeören Ma-
hallesi ve çevre köylerde yaşayan köy-

lüler, toplamda 400 dönümlük arazi-
nin emlakçı O.K. tarafından usulsüz 
şekilde elinden alındığını öne sürdü. 
İddiaya göre, Kocaeli'de emlakçılık 
yapan O.K., Gökçeören ve çevre köy-
lerde yaşayan 100'den fazla köylüye 
ait 800 milyon TL değerindeki arazi-
leri, onlar adına intikal işlemlerini ya-
pacağını söyleyerek üzerine aldı. An-

cak köylüler, iyi niyetlerinin kötüye 
kullanıldığını öne sürerek dolandırıl-
dıklarını iddia etti ve hukuki süreç 
başlattı. 

"TESADÜFEN ÖĞRENDİK" 
Gökçeören Sadıklar Mahallesi'nde 

tarım ve hayvancılık işleriyle uğraşan 
Bahattin Beytar, yaşadıkları mağduri-
yetin tahmin ettiklerinden çok daha 
büyük olabileceğini ileri sürdü. Bey-
tar, "Dededen kalma yerlerimizi inti-
kal yapmak amacıyla bizden aldı. Ni-
yetimizi kötüye kullanıp arsalarımızı 
satmış. Biz bunu tesadüfen öğreniyo-
ruz. Bizden ayrı 3 köyde de mağdur-
lar var. Yaklaşık 300-400 dönüm arazi 
almış. Emlakçı O.K, vermiş olduğu-
muz vekaletleri bizden habersiz kötü 
niyetle kullanmıştır. Çevre köylerden 
de çok sayıda mağduriyet yaşayan ol-
duğunu duyuyoruz. Toplam 800 mil-
yon TL civarı dolandırdı hepimizi. Ra-
kamın daha da yüksek olabileceğini 
tahmin ediyoruz" dedi. 

Mahalle sakinlerinden Turgay 
Kara, emlakçı O.K'nin atalarından, de-
delerinden kalan arazileri kullanarak 
kendilerini dolandırdığını söyledi. 
Kara, "Gökçeören'de oturuyorum. O.K. 
adlı şahıs şuan oturduğumuz evi bile 
satmış. Savcılığa suç duyurusunda bu-
lunduk. Şufa davası da açtık" ifadeleri-
ni kullandı. 

Hakkındaki dolandırıcılık iddiala-
rına karşı açıklamalarda bulunan em-
lakçı O.K, "Bu işlemler 1990'lı yıllar-
dan gelen hisseli taşınmazlarla ilgili. 
Veraset, vergi ilişiği, rayiç bedel ve in-
tikal süreçlerinden geçtikleri için ta-
pular el birliği halinde geliyor. 'Malla-
rımızı sattı' diyorlar ama tapu daire-
sinde bakılabilir, hisseleri hala üzerle-
rinde duruyor. Bendeki vekaletler ve 
sözleşmeler de elimde mevcut. Orta-
da yasa dışı bir durum yok. Hakkımda 
çıkan iddiaları kesinlikle kabul etmi-
yorum" ifadelerini kullandı.  
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"Adın suça karıştı" 
denilerek 235 bin 

lira dolandırıldı
AYDIN’IN Karacasu ilçesinde bir 

şahıs, "karakoldan aradığını, adının 
suça karıştığını" söyleyerek bir va-
tandaşın 235 bin lira değerinde ziy-
net eşyasını alarak kayıplara karıştı. 
Jandarma ekiplerinin çalışması so-
nucunda şüpheli şahıs İzmir’de ya-
kalandı. Edinilen bilgiye göre, Geyre 
Mahallesi’nde ikamet eden bir kişi, 
tanımadığı bir şahsın kendisini "Ka-
rakoldan aradığını, adının bir suça 
karıştığını ve evinde bulunan ziynet 
eşyalarını teslim etmesi gerektiğini" 
söylediğini, ikametinde bulunan pi-
yasa değeri yaklaşık 235 bin TL de-
ğerinde ziynet eşyasını arayan kişiye 
teslim ederek dolandırıldığı ihbarın-
da bulundu. Aydın İl Jandarma Ko-
mutanlığı JASAT ve Karacasu İlçe 
Jandarma Komutanlığı ekiplerince 
özel ekip kurularak meydana gelen 
"dolandırıcılık" olayı detaylı bir şe-
kilde araştırılmaya başlandı. Muhte-
mel geliş ve gidiş istikametlerinde 
yapılan detaylı araştırma sonucunda 
şüpheli bir şahsın kimliğini gizlemek 
amacıyla farklı teknik ve taklitler 
kullanarak "dolandırıcılık" olayını 
gerçekleştirdiği tespit edildi. Kimlik 
bilgileri tespit edilen ve mağdur ta-
rafından teşhis edilen (M.M) isimli 
şüpheli şahıs İzmir’in Bornova ilçe-
sinde yapılan operasyon ile yakalan-
dı. İşlemlerinin ardından adli ma-
kamlara sevk edilen şüpheli tutuk-
lanmasına müteakip Nazilli Ceza İn-
faz Kurumu’na teslim edildi. HABER 
MERKEZİ

SOSYAL medyaya verdikle-
ri satış ilanlarıyla dolandırıcı-
lık yaptığı tespit edilen, 1'i ka-
dın 3 şüpheli polis tarafından 
yakalandı. Oto yıkamacı ol-
dukları tespit edilen şüpheli-
lerin ucuz elektronik eşya ila-
nı verdikleri, sahte kargo sevk 
belgelerini mağdurlara gönde-
rerek paraları kendi hesapla-
rına aktardıkları öğrenildi. 
Tutuklanan 3 şüphelinin 430 
dolandırıcılık olayının failleri 
olduğu da belirlendi. 

İnternetten alışveriş yap-
tıkları sırada dolandırıldıkla-
rını söyleyen vatandaşlar, Do-
landırıcılık Büro Amirliğine 
şikayette bulundu. Başlatılan 
soruşturma kapsamında şüp-
helilerin oto yıkamacılıgı yap-
tığı ve Küçükçekmece’de bulunan 
oto yıkama dükkanını ofise çevi-
rerek dolandırıcılık yaptıkları be-
lirlendi. Yapılan teknik ve fiziki 
takibin ardından Dolandırıcılık 
Büro Amirliği ekipleri düzenle-
dikleri operasyonda 3 şüpheliyi 
gözaltına aldı. 

KAPORA İSTEYİP SAHTE 
SEVK BELGESİ GÖNDERDİLER 

Asayiş Şube Müdürlüğüne geti-
rilerek sorgulanan şüphelilerin 
sosyal medya hesaplarından ve in-
ternette satış yapan sitelere ucuz 

elektronik eşya ilanı vererek, mağ-
durları tuzaklarına düşürdükleri 
belirlendi. Şüphelilerin ürünleri 
satın almak isteyen müşterilerden 
önce kapora aldığı, daha sonra 
sahte kargo sevk belgeleri gönde-
rerek paranın geri kalan kısmının 
da hesaplarına gönderilmesini 
sağladıkları belirlendi. 

430 DOLANDIRICILIK OLAYI‐
NIN FAİLİ ÇIKTILAR 

Şüphelilerden oto yıkamacılıgı 
yapan B.A.'nın (38) poliste daha 
önceden 12 suç kaydı bulunduğu 
ayrıca 'Başkasına ait kredi kartını 

izinsiz kullanma', 'Bilişim sistem-
leri banka ve kredi kurumlarının 
araç olarak kullanılması suretiyle 
dolandırıcılık', 'Görevi yaptırma-
mak için direnme' suçlarından 8 
adet araması olduğu ortaya çıktı. 
Şüphelilerle birlikte 6 adet cep te-
lefonu ve 1 bilgisayar ele geçiril-
di.Asayiş Şube Müdürlüğü'nde iş-
lemleri tamamlanan şüpheliler 
B.A., A.A.(27) ve A.A.(39) adliyeye 
sevk edildi. Benzer şekilde 430 
olayın failleri olduğu iddia edilen 
şüpheliler tutuklanarak cezaevine 
gönderildi. HABER MERKEZİ

Kula’da 1 Şubat Cumartesi günü gece saat 
23.45 sıralarında İzmir-Ankara D300 karayolu 
Gökçeören kavşağı yakınlarında meydana gelen 
trafik kazasında 1 kişi yaşamını yitirmiş, 4 kişi 
de yaralanmıştı. Kazanın hemen ardından kaza-
ya sebep olan hafriyat kamyonu sürücüsü 
B.V.(50), nöbetçi savcılığın talimatıyla Kula İlçe 
Jandarma ekipleri tarafından gözaltına alınmıştı. 
Kula İlçe Jandarma Komutanlığı’na bağlı Gök-
çeören Karakol Komutanlığı ekiplerince işlemle-
ri tamamlanan ve Kula Adliyesi’nde hakim kar-
şısına çıkarılan hafriyat kamyonu sürücüsü B.V. 
(50), tutuklanarak Salihli Ceza İnfaz Kurumu’na 
teslim edildi. Öte yandan kazada yaralanan Fat-
ma Süel (61), Meral Şahin (38), Umay Şahin (4) 
ve Cevdet Gökdemir (62), Salihli Devlet Hasta-
nesi’nde tamamlanan tedavilerinin ardından ta-
burcu edildi. 

Kaza, 1 Şubat Cumartesi günü saat 23.45 sı-
ralarında İzmir-Ankara D300 karayolu Gökçeö-
ren kavşağı yakınlarında meydana geldi. İz-
mir’den Uşak istikametine seyir halinde olan 
Cevdet Gökdemir (62) idaresindeki 35 ZA 2873 

plakalı kurtarıcı ile aynı yönde seyir halinde 
olan Veli Süel (64) idaresindeki 23 AET 955 pla-
kalı otomobil, Gökçeören tali yolundan D300 ka-
rayoluna bağlanmak isteyen B.V. (50) idaresin-
deki 45 ABU 246 plakalı kum yüklü hafriyat 
kamyonuna çarptı. Çarpışmanın şiddetiyle 23 
AET 955 plakalı otomobil kamyona ok gibi sap-
lanırken, sürücü Veli Süel (64) ve ön koltukta 
yolcu olarak bulunan Fatma Süel (61) araç içeri-

sinde sıkıştı. Aynı araçta bulunan Meral Şahin 
(38) ve Umay Şahin (4) ile kurtarıcı sürücüsü 
Cevdet Gökdemir (62) ise kazayı hafif yaralı ola-
rak atlattı. Kazayı görenlerin ihbarı üzerine olay 
yerine ambulans, itfaiye, jandarma ve trafik pol-
isleri sevk edildi. Kısa sürede olay yerine ulaşan 
Manisa Büyükşehir Belediyesi’ne bağlı Kula İt-
faiye Amirliği ekipleri, otomobil içerisinde sıkı-
şan yaralıları kurtarıp sağlık ekiplerine teslim 

etti. İlk müdahaleleri olay yerinde yapılan yaralı-
lardan Fatma Süel (61), Meral Şahin (38), Umay 
Şahin (4) ve kurtarıcı sürücüsü Cevdet Gökde-
mir (62) Salihli Devlet Hastanesi’ne sevk edilir-
ken, ağır yaralı olarak sıkıştığı yerden kurtarılan 
otomobil sürücüsü Veli Süel (64) Kula Devlet 
Hastanesi’ne sevk edilmiş ,ancak burada doktor-
ların tüm çabasına rağmen yaşam mücadelesini 
kaybetmişti. HABERMERKEZİ

İnternet üzerinden yüzlerce kişiyi 
dolandıran 3 şüpheli yakalandı 
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GAZİANTEP SPOR KULÜBÜ A.Ş -GALATASARAY A.Ş (0-1)Gaziantep FK kalecisi  Burak Bozan'ın devleştiği bir müsabaka oldu. Önce-likle genç kardeşimizi yürekten kutlu-yoruz. G.Saray için zorluk derecesi yük-sek maçta muhteşem kurtarışlar yaptı.
Daha maçın başında yeni transfer Ah-met Kutucu ile golü buldu G.Saray. Gol-de Mertens ' in ustalığının da hakkınıvermek lazım. Bir korner bu kadar mıgüzel kullanılır ! Yunus ve Barış' ın ol-mayışında Jelert ve Sallai kanatları iyikullanamadı.Her iki oyuncu da iyi niyet-

li oynadılar. Özellikle Yunus Akgün çokarandı. Hücumda  bütün yükler Osim-hen ' in üzerine bindi. Osimhen her za-man ki gibi tahrip gücü yüksek bir fut-bol ortaya koydu. Çok koştu çok savaştı,adeta G.Antep savunmasını darmadağınetti. Her maçta övgüler yagdırdığımızSara vasat oyunu ile sakatlık dönüşüçok coşkulu değildi. G.Saray' ı sırtlayanoyununa çok alıştığımızdan olsa gerekSara ilerleyen haftalarda kendisini to-parlayacaktır. Sonuç olarak iyi oynama-sa da kazanmasını bildi. Şampiyonlukyolunda bir haftayı daha kayıpsız geçe-rek nağmalup ünvanını koruyarak yenibir rekorun da sahibi oldu.

FENERBAHÇE A.Ş- ÇAYKUR RİZES-POR A.Ş (3-2)                                                                                                                                            Hafta içi bomba transferler ile gün-deme düşen F.bahçe kendi saha vemuhteşem seyircisi önünde 13. dakikada 2-0 mağlup başladı. Geçen haftaGöztepe maçında olduğu gibi umursa-madan oynayan bir F.bahçe vardı.Transferler gelmiş camianın beklenti-leri artmış ilk 45 dakika üst üste ikipas yapamayan F.bahçe üstelik 2-0mağlup şaşırılacak gibi değil. Banagöre Ambarat kırmızıdan yırttı. Hake-min penaltı kararı ve Olawoyin' e kır-mızı doğruydu. Ancak hakem geri ka-lan dakikalar içerisinde çok yetersiz di.İkinci yarı 10 kişi kalan rakip karşısın-

da tek kale oynayan F.bahçe, Rizesporkalecisi Tarık Çetin ve ona yardımcıolan kale direklerini geçemedi. 4 topdirekten döndü. Sahneye yine Dzekosonrasında Nesyri geçerek soluk solu-ğa geçen maçı F.Bahçe kazandı. YERLİ "VAR" gitti yerine geldi YA-BANCI "VAR"  ne değişti..!                                                                                                                        Son olarak her hafta hakem hatalarıdevam etmekte "VAR'ın" zaten yabancı-sıyız. Orjinal "YABANCI" gelmesine rağ-men hala "YABANCIYIZ" ve "YALANCI-YIZ" eski hakemleri özler arar olduk.Sorun yönetenlerde mi? Yönlendirendemi? Koskoca sezon bitti sorunsuz kao-suz maçlar izlemek istiyoruz. Yeter ar-tık..! 

ALİ OSMAN OSMA

"VAR" HEM YABANCI
HEMDE YALANCI

şu genç teğmenlerin sahaya çıkıp oyemin ve Mustafa Kemal’in askerleriyizsloganını atar atmaz, ellerim arasınaalarak başımı Eyvah, Eyvah ki ne eyvahdedim. Buyrun size çiçeği burnunda vekullanımı son derece elverişli bir olayve slogan dedim.Emin olun yakın zaman da ‘’Bu na-
sıl şeytani bir tezgah ve Leonel Mes-
si’yi bile kıskandıracak bir asist ve
yine en az onun pasları kadar orjin
bir sufle ‘’ diyecek ve sonra devamla
‘’Aptallığın, körlük, feraset ve basiret
fukaralığının bu kadarına da yuh ve
dahi lanet olsun‘’ diyeceğiniz zaman okadar uzak değil…Maalesef ülke olarak olayları doğruokuyamıyor, sağlıklı analiz edemiyor vedoğru, mantıklı ve elzem sonuçlar da-mıtamıyoruz. İşte bu fukaralığımızı bi-len ve elbette Şeytandan hatırı sayılırtüy kapmış ve hatta içli dışlı olanlardaoluşan bu boşluğu anında dolduruveri-

yorlar.
MUSTAFA KEMAL’İN ASKERLERİYİZ!Ne kadar özel, güzel, kemik ve kılçı-ğından sıyrılmış, kalori ve protein bakı-mından en az %30’luk bir kesimin duy-gu dünyasında ki açlığı doyuracak birSUFLE!En az ‘’Ezanlarımızı susturamaya-
caksınız! Kuran kurslarımızı kapata-
mayacaksınız! Başörtülü bacıma do-
kunamayacaksınız‘’ türünden hatırısayılır bir cümle! Hoş, memleket, dintutkunu ama aynı zaman da din cahiliolması dolayısıyla Minare ve Başörtüsümottosu %55’lik bir kitlenin uyuşturu-cu talebine karşılık veriyordu…!Dikkat ettiniz mi! AKP mutfağınınürünü mevcut CHP ve yine AKP mutfa-ğının defolu ürünü yeni yetme yönetimkurulu adeta bir AKBABA gibi üşüşü-verdi mevcut suflenin üzerine. VallahiAKP ile birlikte o kadar uyumlu ve sen-kronize şekilde çalışıyorlar ki nutku tu-tulmuş hayranlık ve takdir! Ediyor şe-

kilde izliyorum ucuz tiyatroyu..!Üstelik kaynayan kazanın altına birde CHP ve ciddi bir konsorsiyumunfonladığı malum medya da kazanın altı-na sağlam odunlar atıyor ve milletin
Laik ve Kemalist kesiminin gereksinimduyduğu yapay ve sentetik dolayısıylaboş ve ederi sıfır olan et ve balık ürünle-rinden kesintisi beslenmeleri için çırpı-nıp duruyorlar.Aslında ciddi ciddi gözlemlediğim,yakın takibe aldığım samimi bir izleni-mimi paylaşmam gerekirse bütün bufonlamalara, kurumsal birçok oluşu-mun görevlendirilmiş olmasına ve yinemalum medya tarafından altının tutuş-turulmasına rağmen istenilen, bekleni-len ve planlanan bir kalabalığın satın al-mamış olmasını bir realite ama aynı za-manda sevindirici bir tespit olarak bıra-kıyorum yazımın tam orta yerine.

Düğün değil bayram değil eniş-
tem beni niye öptü!Yapay olayların, yapay mahkemele-rin, yapay senaryoların ve yapay tutuk-lamaların tamamının aynı mahfillerinve aynı ellerin ucuz bir senaryosu oldu-ğunu, ardı ardına getirilerek sözüm onaetki, tepki ve şiddetin olası desibelininölçüldüğünü gören ve durumu bu min-val üzerinden değerlendiren bir tek benmiyim!?

Sadece bu kadar mı?Bunca yapaylık ve laboratuvar veri-

leri sonrası atılacak radikal kararlarınolabilirliğinin test edildiği canlı bir labo-ratuvar haline dönüştürülen bu meyda-nın ve hedefe, Türkiye ve halkının ko-nulduğu bu iğrenç tiyatroyu yiyen birhalkın huzura çıkmayı hak ettiğini söy-leyecek kaç akıl, ahlak ve irfan ehli çıka-bilir ki!?MEVCUT CHP VE ERGENLER KON-SÜLÜ BU ÜLKENİNN BEKA SORUNU-DUR!Bir kez daha söylüyorum Sayın Ge-nel Başkan Kemal Kılıçdaroğlu’na yapı-lan ve senaryosu yine aynı merkez, aynımutfak ve aynı eller tarafından yazılanaşağılık darbe sonrası teşekkül ettirilenCHP, bu ülke, bu devlet ve bu milletinasli sorunudur.AKP’nin çeyrek asırdır kesintisiz vesıfır sorun halinde yönetiyor olmasınıntek ve en başlıca sorununun CHP ve içe-risine çöreklenmiş ve yine aynı mahfil-ler tarafından yerleştirilmiş kokuşmuştiplerin varlığıdır.Bu klik uzunca zamandır içerdenbilgi almakta gerek ulusal ve gerekseuluslararası Tanrılarına sadakat yeminicinsinden istihbari bilgiler vererek gün-de beş ve belki çok daha fazla zaman veesaslı rekatlar eşliğinde istikrarlı şekil-de iman ve ibadet etmekteler.
Gerçeğin gün yüzüne çıkmak gibi

harika bir özelliği vardır!Az evvel de söylediğim üzere bekle-

yin, çok kısa bir zaman sonra bütün buyapaylıkların en kesif kokusu burunları-nız ve genizlerinizi yaktığı zaman, mev-cut an içerisinde belki küfür ettiğiniz,belki fantastik bulduğunuz, belki klasikbir komplo teorisi diyerek burun kıvır-dığınız bu satırlar ve müellifini unutma-yınız olur mu?!
Haaa bir de sigortalarınızı attıra-

cak küçük bir izahat ve elbette sıyıra-
cağınız bi de sorum var!

Hatırlar mısınız burası Türkiye ve
burada ve hatta en olmazların en ra-
hat olduğu yerin burası olduğunu,
Hulki cevizin kırdığı cevizlerden, Me-
tin Fevzioğlu’nun yaptığı sarsıcı
transferden, Meral akşener’in üzerine
basa basa ve üstelik birbirinden fark-
lı bir çok yemini kombine edip saray-
la göz kırpınışlarından ve sonra Prpf
Kürşat, Ülkücü! Ünal ve elbette MUS-
TAFA KMAL’İN ASKERİ OLAN(!) TEĞ-
MEN ÇELEBİ’NİN SON DERECE KIV-
RAK BİR HAREKETLE EN OLMAZI OL-
DURDUĞUNDAN SIKLIKLA BAHSEDİP
DURURUM.

GELELİM CONTANIZI YAKACAK SO-
RUMA!

SAHİ BU DÖRT ASKERİN, PARDON
MUSTAFA KEMAL’İN ASKERİNİN ER-
DOĞAN ASKERİNE DÖNÜŞME OLASI-
LIĞININ EN AZ %100 OLDUĞUNU SÖY-
LEMİŞ OLSAM KAÇINIZ BANA KÜFRE-
DER..!?

TURAN GÜZEL

MUSTAFA KEMAL’İN
ASKERLERİYİZ!

nbeyzanur akar
kendİsİnİ göstermiş bir siyasi parti üyesininbulunduğu partiden ayrılmaması gerektiğini savu-nan Ertuğrul Akar,“Ben ilkesel olarak milletvekilleri-nin siyasi geçişlerine karşıyım. Kim olursa olsun,millet kendisine oy vermişse bulunduğu partide si-yaset yapmaya devam etmesi en doğru olanıdır. Yada seçim ve siyasi partiler kanunlarında yeni bir dü-zenleme yapılarak bu geçişlerin belirli kurallara bağ-lanması gerekiyor. Türkiye’de partiler arası geçişleryeni değil ve önemli siyasi etkilere sahip.” dedi.

“Muhalefet açısından büyük 
ihtiMalle faydalı olacaktır”Cemal Enginyurt’un güçlü bir siyasetçi olduğunuve muhalefeti için Enginyurt’u bünyesinde barındır-manın kolay olmayacağını söyleyen Akar, “Cemal En-ginyurt, daha önce Cumhur İttifakı’na mensup birmilletvekili olarak etkili bir isimdi ve yaptığı açıkla-malarla sürekli gündemde oldu. Şimdi CHP’ye geç-mesi, muhalefet açısından büyük ihtimalle faydalıolacaktır. Çünkü Cemal Enginyurt, toplumda karşılığıolan bir siyasetçi. Elbette geçmişte eleştirilen konuş-maları ve hareketleri de var, ancak muhalefet açısın-dan bakıldığında, onun CHP’ye katılması muhalefetegüç katacaktır. Demokrat Parti’deyken bile partininen görünür ismi olarak gündemde kalmasını sağla-mıştı. Doğal olarak CHP’ye de bir güç kazandıracak-tır. Fakat CHP’nin böyle bir ismi bünyesinde barın-

dırması kolay olmayabilir.” ifadelerini kullandıEnginyurt’un parti içerisinde kiminle yakın ola-cağının büyük bir soru işareti olduğunu söyleyenAkar, “Cemal Enginyurt, doğrudan ve sert muhalefetyapan bir siyasetçi. CHP içinde ise zaten belirli ayrış-malar var; Ekrem İmamoğlu bir tarafta, Kemal Kılıç-daroğlu’nun ekibi başka bir tarafta, Özgür Özel’in ge-nel başkanlığı, Mansur Yavaş’ın varlığı gibi unsurlarparti içinde bir denge oluşturuyor. Cemal Engin-yurt’un bu dengeye nasıl uyum sağlayacağı büyükbir soru işareti. Özel’i mi yetkili görecek, İmamoğ-lu’nun etkisini mi dikkate alacak, yoksa geçmişteaynı siyasi hareketten geldiği Mansur Yavaş ile miyakın duracak? Şimdi hangisinin düzleminde gide-cek veya hangisi karşı çıkacak?  Bu geçiş, CHP’ye mu-halefet anlamında güç katmakla birlikte, parti için-deki karışıklıkları da büyütebilir.” diye konuştu.Akar, “Daha önce farklı bir siyasi pozisyonda olanCemal Enginyurt, kendince, eski partisinin politika-larının değişmesi nedeniyle bu geçişi yaptığını beyanetti. Türkiye’de maalesef siyasette bu tür değişimlersık yaşanıyor. Süleyman Demirel’in “Dün dündür, bu-gün bugündür” sözü, siyasetin bir gerçeği haline gel-miş durumda. Ancak CHP tabanında Cemal Engin-yurt’un siyasi çelişkilerinin büyük bir huzursuzlukoluşturacağını sanmıyorum. CHP artık öyle bir nok-taya gelmiş ki, kent uzlaşısı noktasında PKK'lılaradahi belediye başkanlıkları dağıtacak bir noktada.Yeter ki kazanayım derdiyle artık devleti devirme

noktasına ahdetmişler. Bu noktada, Cemal Engin-yurt’un geçmişteki söylemlerinin parti tabanındabüyük bir rahatsızlık yaratacağını düşünmüyorum.Ancak parti yönetimi açısından bakıldığında, cidditartışmalara yol açma ihtimali yüksek.” dedi.
“asıl Mesele, parti içindeki 
dengelerin nasıl etkileneceği”Enginyurt uzun süredir muhalefet kolundan iler-lediği için CHP’ye geçmesinin olası bir durum olarakdeğerlendirilebileceğini söyleyen Akar, “Seçmen ba-zında bakarsak, Cemal Enginyurt’un CHP’ye katılı-mına büyük ölçüde olumlu tepki verilecektir. Çünküuzun süredir muhalefet çizgisinde yer alıyor ve mu-halefet medyasında sıkça görünüyordu. Hatta birçokkişi, onun Cumhur İttifakı geçmişini unutmuş gibi.Günümüzde Cemal Enginyurt denildiğinde akla doğ-rudan muhalefet geliyor. Bu yüzden güçlü bir muha-lif figürün CHP’ye katılması, taban açısından bir ra-hatsızlık yaratmaz, aksine memnuniyetle karşılanır.Ancak asıl mesele, parti içindeki dengelerin nasıl et-kileneceğidir.” ifadelerini kullandı.Enginyurt’un belirli bir kitlesi olduğunu söyleyenAkar, “Cemal Enginyurt, Türkiye’de muhalefeti halknezdinde güçlü şekilde yapan isimlerden biri. Milli-yetçi Hareket Partisi geçmişi olan bir siyasetçi olarakda dikkat çekiyor. Doğal olarak onu seven ve takipeden bir kitle de mevcut. Türkiye’de milliyetçilik an-layışı farklı bir noktaya evrildi ve Ümit Özdağ gibi

isimlerin bile önemli bir kitleyi etkileyebildiğini gö-rüyoruz. Cemal Enginyurt da bu noktada belirli birtakipçi kitlesine sahip. Ancak bu geçişin Cumhur İtti-fakı’nın oylarını doğrudan etkileyip etkilemeyeceğiayrı bir mesele. Yine de, bazı seçmenlerin CHP’ye yö-nelmesi mümkün olabilir.” şeklinde konuştu.
“chp’de uzun süre kalacağını 
düşünMüyoruM”Enginyurt’un uzun vadede bir etkisinin olmaya-cağını savunan Akar, “Uzun vadede Cemal Engin-yurt’un CHP’de büyük bir etki yaratacağını düşün-müyorum. Çünkü CHP’nin siyaseti kişiler üzerindenilerlemiyor; daha çok mevcut dengeler, finansal des-tekler ve parti içi güç mücadeleleri üzerinden şekil-leniyor. Kılıçdaroğlu’nun delegeleri-ni para ile aldığı iddia edilen Ek-rem İmamoğlu örneğinde olduğugibi, CHP’nin iç yapısı sürekli de-ğişkenlik gösteriyor. Bu yüzdenCemal Enginyurt’un bireysel ola-rak CHP’ye uzun vadede ciddi biretkisi olacağını sanmıyo-rum. Hatta CHP’deuzun süre kalacağınıda düşünmüyo-rum.” şeklindesözlerininoktaladı.

Akar: Ben milletvekillerinin
siyasi geçişlerine karşıyımTürk siyasetinde önemli bir gelişme yaşandı. Demokrat Parti Genel Başkan Yardımcısı Cemal Enginyurt, CHP’ye katıldı.Bu sürpriz geçiş, hem CHP hem de muhalefet açısından büyük bir etki oluşturdu. Bu gelişmenin siyasete nasıl bir etkioluşturacağını ve Türk siyaseti için uzun vadede etkisinin ne olacağını Avukat Ertuğrul Akar, İstiklal Gazetesi’ne konuştu

Cumhurbaşkanı ve AK Parti Genel BaşkanıRecep Tayyip Erdoğan, Ankara'da "AK Parti GenelMerkez Kadın Kolları 7. Olağan Kongresi"nde ko-nuştu. Erdoğan'ın açıklamaları şöyle: "Muhalefetkurultayı tasfiye aracı olarak kullanırken biz ise ye-nileniyor kardeşliğimizi daha da perçinliyoruz.  Nebüyük bahtiyarlık ki bizim kongrelerimizde yum-ruklar değil yürekler konuşuyor, kongrelerimizdegönüller buluşuyor kalpler kucaklaşıyor. Sandalye-

lerin havada uçuşmadığı bir şölen havasında kon-grelerimizi tamamlıyoruz. Biz kısa mesafe koşucu-su değiliz. Biz pazara kadar yol arkadaşlığı yapaninsanlardan da değiliz. Biz uzun ve yorucu bir ma-ratonun koşucularıyız. İpi göğüsleyene kadar dur-madan koşacağız. Millete hizmet yolunda kırılmakdarılmak küsmek gibi bir lükse hiçbirimiz sahip de-ğiliz. Kişisel ihtiraslarını siyasetlerinin merkezineyerleştirenler gibi olmadık, olmayacağız. Ben değil,

biz demeye eneden ve enaniyetten uzak durmayadevam edeceğiz. Bu ülkede yıllarca kadının adı yok-tu. Kadınlar çoğu zaman siyasette bir vitrin malze-mesi olarak görülüyordu. Başörtüsünden ötürüokuma kamuda çalışma hakları kısıtlanıyordu.Ey CHP unutma üniversitelerin kapısında iknaodaları kuranlar sizdiniz. Eğitimde kız çocuklarımı-zın okullaşma oranını biz yükselttik. Türkiye dış po-litikada usta bir santranç oyuncusu gibi stratejik

hamlelerle bölgemizde ve dünyada anahtar konu-ma gelmeye başladı. Dün Suriye Arap CumhuriyetiCumhurbaşkanı Ahmed Şara ve heyeti ülkemize ta-rihi kavşakta çok kritik ziyarette bulundu. ( Güven-likten yeniden inşa faaliyetlerine birçok konuyu de-ğerlendirdik. Geleceğimize yön verecek mühim ka-rarlar aldık. Öncesinde Mısır'ın dışişleri bakanınıkabul ettik. Yarın (bugün) depremin ikinci yıl dönü-mü vesilesiyle Adıyaman'dayız. (AA)

Geleceğimize yön verecek mühim kararlar aldık
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Dünya Bankası Grubu, Kahramanmaraş 
merkezli depremlerden etkilenen yaklaşık 95 
bin KOBİ'ye, bugüne kadar farklı projelerle 
destek verdi. 

Dünya Bankası Grubun bünyesindeki Ulus
lararası Finans Kurumu (IFC) Türkiye ve Orta 
Asya Ülke Direktörü Wiebke Shlomer, Dünya 
Bankası Türkiye Temsilcisi Humberto Lopez ve 
Çok Taraflı Yatırım Garanti Ajansı (MIGA) 
Sanayiler Direktörü Muhamet Bamba Fall, 
Türkiye'ye 6 Şubat 2023 tarihli depremlerden 
sonra sağlanan desteklere yönelik ortak bir 
makale kaleme aldı. 

 
AA muhabirinin makaleden derlediği bil

gilere göre, Dünya Bankası Grubu, iki yıl önce 
yaşanan depremin ardından Türkiye'nin iy
ileştirme çabalarını desteklemek için kay
naklarını hızlı şekilde harekete geçirdi. 

 
Grup, bu süreçte altyapıyı yeniden inşa etm

eye ve küçük işletmelere odaklandı. Bu kap
samda girişimlerle 3 milyar dolardan fazla 
destek sağlandı. Banka, bu çabalarla, yaşanan 
tahribatın onarılmasının yanında Türkiye'nin 
geleceği için güçlü bir temel oluşturmayı da 
hedefledi. 

Dünya Bankası tarafından finanse edilen 
1,45 milyar dolarlık iki girişimle de hasar 
gören altyapı yeniden inşa edilirken, kırsal 
nüfus için 7 bin konut sağlaması öngörülüyor. 

Dünya Bankası Grubu bünyesindeki Çok 

Taraflı Yatırım Garanti Ajansı (MIGA) da de
premden etkilenen Gaziantep'te biri 1875 
yataklı olmak üzere, 6 yeni hastanenin finans
manı için 952 milyon dolarlık garanti sağladı. 
Bu tesisler, olası depremlere dayanacak şekilde 
tasarlandı. 

 
Özel sektör de destekleniyor 
Depremden etkilenen 11 ilde yaklaşık yarım 

milyon özel şirketin toparlanmasını destekle
mek için krediye erişim, iş sürekliliği planla
ması ve dijital dönüşüm gibi konularda 
finansal yardım ve teknik destek verildi. IFC, 
küçük işletmelere yönelik 530 milyon dolarlık 
fon ve yaklaşık 430 milyon dolarlık finans
manla krediye erişimi artırdı. Böylece, 55 
binden fazla KOBİ için finansmana erişim 
imkanı oluşturuldu. IFC, özellikle deprem böl
gesinde toplumsal cinsiyet kapsayıcılığını 
geliştirmek ve iş yaratmak için Türkiye Sınai 
Kalkınma Bankasına 100 milyon dolarlık yeni 
kredi sağladı. 

 
Depremden etkilenen işletmelere yönelik 

Mikro, Küçük ve Orta Ölçekli İşletmelerin Can
lanması Destek Projesi de Eylül 2023'te 
başlatıldı. Projeyle 39 bin 680 KOBİ'ye finansal 
destek verildi. Böylece, Dünya Bankası Grubu 
tarafından desteklenen KOBİ sayısı yaklaşık 95 
bini buldu. 

 
Ayrıca, Türkiye Küçük Sanayi Sitelerinin 

Yeniden İnşası ve Bölgesel Ekonomik İyileşme 
Projesi ile 1600 mikro işletmeye ev sahipliği 
yapacak afete dirençli 7 küçük sanayi sitesinin 
kurulması için 600 milyon dolarlık finansman 
imkanı oluşturuldu. 

 
Büyük şirketlere destek 
Deprem bölgesindeki büyük şirketlerin 

dirençliliğini artırmak için yeşil kredi de sağ
landı. Buna göre IFC, Sanko Holdinge Kahra
manmaraş, Adıyaman ve Gaziantep'te yeni 
yeşil sertifikalı üretim tesislerinin yapımı da 
dahil olmak üzere depremden zarar gören 
altyapının yeniden inşası ve faaliyetlerinin can
landırılması için 150 milyon dolarlık yeşil 
kredi desteği verdi. 

IFC, Ülker'in sürdürülebilirlik, kaynak ver
imliliği ve sera gazı emisyonlarının azaltılması 
hedeflerini kapsayan çok yıllık yatırım pro
gramını da destekledi. Yatırım, Ülker'in 
Türkiye'deki tesislerinde yapısal iyileştirmeler 
yapılmasını, Topkapı ve Gebze'deki fab
rikalarının depreme karşı daha dayanıklı hale 
getirilmesini içeriyor. 

 
Makaleye göre, Türk halkının deprem son

rası toparlanma çabalarına destek olmak için 
yaklaşık 1 milyar dolarlık yeni paketler de de
vreye alınacak.(AA)

Türkiye Beyaz Eşya Sanayicileri Derneği (TÜRKBESD), Yönetim Kurulu 
Başkanı Gökhan Sığın, "Geçen yıl iç satışlar yüzde 7 artarak 10 milyon 

adede ulaşırken, ihracatta ise süregelen azalış trendi devam etti." dedi. 

Beyaz eşya sektörünün yurt içi 
satışları 10 milyon adede ulaştı 

TÜRKBESD'in düzenlediği basın 
toplantısında konuşan Sığın, iç pazar 
dinamizminin en büyük güç kay
nakları olmaya devam ettiğini be
lirtti. 

 
Sığın, "Geçen yıl iç satışlar yüzde 7 

artarak 10 milyon adede ulaşırken, 
ihracatta ise süregelen azalış trendi 
devam etti." açıklamasında bulundu. 

 
Aralık 2024 tarihli ekonomik 

görünüm raporuna göre, geçen yıl 
yaşanan küresel ekonomik daral
manın ardından bu yıl dünya 
ekonomisinde kısmi bir toparlanma 
gözlendiğini belirten Sığın, bununla 
beraber 2025'in de 2024 ile benzer 
olacağının anlaşıldığını açıkladı. 

Sığın, "Ekonomik İşbirliği ve 
Kalkınma Örgütü (OECD) tahminleri 
küresel ekonomik büyümenin 2024 
yılında 3,2, 2025 ve 2026 yıllarında 
ise 3,3 seviyelerinde gerçekleşe
ceğini gösteriyor." diye konuştu. 

Bu açıdan dünya ekonomisinin 
gelecek iki yılda aslında daha stabil 
bir durum sergileyeceği çıkarımını 
yapmanın çok yanlış olmayacağını 
dile getiren Sığın, "Ana ihracat 
pazarımız olan Avrupa için ise 2025 
yılında ekonomik toparlanmanın 
devam etmesi öngörülüyor." değer
lendirmesinde bulundu. 

Bu kapsamda tahmin edilen iyileş
menin ihracat hacmini artırarak sek
töre de olumlu katkılar sunmasını 
beklediklerini belirten Sığın, 
bununla birlikte OECD'nin Türkiye 
için yaptığı projeksiyona göre, uygu
lanan makro ekonomik istikrar poli
tikalarının yurt içi talebi 
yavaşlatarak, biraz ekonomiyi soğu
tarak, gelecek dönemde büyüme 
hızında gerilemeye işaret ettiğini 
söyledi. 

Sığın, üretimde devam eden daral
manın kalıcı hale gelmesinden 
endişe duyduklarını belirterek, bu 
tabloyu tersine çevirmek için sek
törün rekabet gücünü zorlayan girdi 
maliyetlerinin kontrol altına alın
ması ve enerji verimli ürünlere 
yönelik teşviklerin kritik önem 
taşıdığını vurguladı. 

Yıl sonu verilerini değerlendiren 
Sığın, ihracatta son iki yıldır devam 
eden düşüşe işaret ederek, 
"Geldiğimiz noktada ihracat 
hacmimiz pandemi öncesi döneme 
yaklaşmış durumda. Can damarı 
ihracat olan sektörümüzdeki bu 
küçülme ne yazık ki kritik bir eşiğe 
ulaştı." diye konuştu. 

Sığın, iç piyasada kaydedilen 
büyümeye rağmen 2024 yılında 
toplam pazar büyüklüğünün hafif bir 
düşüşle neredeyse aynı kaldığına 
dikkati çekti. 

 

"Dış pazarlardaki dalgalanmalar
dan koruyan en önemli etmen her 
daim iç pazar canlılığı oldu" 

TÜRKBESD Başkanı Sığın, sektörü 
dış pazarlardaki dalgalanmalardan 
koruyan en önemli etmenin her 
daim iç pazar canlılığı olduğunu vur
gulayarak, “Sektörümüz şu ana 
kadar kapasite kullanımı ve istih
damda bir daralma göstermedi. Son 
2 yıldır ihracatta önemli kayıplar 
yaşıyoruz. Küresel piyasalarda çok 
önemli bir iyileşmenin beklen
mediği gerçeği de göz önünde bu
lundurulduğunda, ülkemizde 
ihracatı teşvik edici politikalara 
daha fazla ihtiyaç duyulan bir 
dönemdeyiz." dedi. 

Uzun yıllar içinde Türkiye olarak 
elde ettikleri kazanımları korumanın 
en büyük öncelikleri olduğunu be
lirten Sığın, şunları kaydetti: 

"İhracat pazarlarında elde et
tiğimiz başarı bizi bugün dünyanın 
en büyük ikinci üreticisi haline ge
tirdi. Ülkemizin ihracatını 
destekleyen politikalardan geri adım 
atılmaması büyük önem taşıyor. Yıl 
sonu verileri ışığında sektörün üre
tim yapısı korunmasına yönelik 
endişeler sürüyor. Üretimdeki 
düşüşü tersine çevirmek, daha önce 
de dile getirdiğimiz gibi enerji ver
imli ürünlere yönelik bir hareket 
planı ile mümkün olacaktır. Türkiye, 
tüketicilerimiz ve sektörümüzün 
ortak faydasına olacak bu yaklaşım 
çevresel, ekonomik ve sektörel 
sürdürülebilirliğin anahtarı." 

 
Sığın, sürekli çalışır durumda bu

lunması sebebiyle buzdolabı ürünü 
ele alındığında 2014 yılına kıyasla 
bugün yüzde 16 enerji tasarrufu sağ
landığının görüldüğünü belirterek, 
"10 yıllık sürede buzdolaplarının 
hacminin de yüzde 18 arttığını 
düşünürsek sadece bir üründen elde 
edilen tasarruf hepimiz için büyük 
bir kazanıma işaret ediyor. Enerji 
verimli ürünlerin piyasada yaygın
laşmasıyla doğal kaynakların korun
masına, üretim ve ihracata destek 
olunacak. Bu bağlamda tüketicilerin 
enerji verimli ürünlere ulaşmasını 
kolaylaştıracak her türlü teşvikin 
milli servete katkı sağlayacağına 
inanıyoruz." değerlendirmesinde bu
lundu. 

2024 yılını ihracattaki düşüş ve iç 
pazar canlılığı açısından kırılgan bir 
dengede kapattıklarını belirten 
Sığın, "Diğer yandan önümüzdeki yıl 
sanayimizin ihracat pazarlarında 
bugüne kadar büyük emeklerle elde 
ettiği konumunu korumayı, hatta 
ileri taşımayı arzu ediyoruz. Hem iç 
pazarda hem de dış pazarlarda 
ivmeyi yukarıya çekecek yaklaşım
ların benimsenmesi ülkemiz, 

tüketicimiz ve sanayimizin ortak fay
dasına olacaktır." ifadelerini kullandı. 

 
"Küresel ekonomik zorluklar, 

sanayiciler üzerindeki baskı oluştu
ruyor" 

TÜRKBESD Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Fatih Özkadı ise 
küresel ekonomik zorluklar, en
flasyon ve artan ham madde 
maliyetlerinin sanayiciler üzerindeki 
baskı oluşturduğunu söyledi. Özkadı, 
sektörün kritik girdilerinde devam 
eden ticaret soruşturmaları ile artan 
maliyetlerin de sektörün rekabet 
gücünü zorladığını belirtti. 

Küresel pazarda rekabet eden 
ihracatçı sektörler için yürürlükteki 
geri kazanım katılım payının 
(GEKAP), sanayiciler üzerinde ciddi 
maliyet baskısı oluşturduğunu ve en
flasyonist etki doğurduğunu belirten 
Özkadı, "2020'den bu yana GEKAP’ta 
yüzde 900'e varan artış yaşanırken, 
aynı dönemde ÜFE ve TÜFE'de artış 
yüzde 495, işçilik maliyetlerinde 
yüzde 790, doğal gazda yüzde 650, 
elektrikte ise yüzde 550 seviyesinde 
gerçekleşmiştir." açıklamasında bu
lundu. 

Özkadı, rekabetçiliğin 
sürdürülebilmesi için girdi maliyet
lerinin kontrol altına alınması ve 
sanayicileri destekleyecek düzen
lemelerin hayata geçirilmesinin 
büyük önem taşıdığını söyledi. 

TÜRKBESD Yönetim Kurulu Üyesi 
Mehmet Yavuz da beyaz eşya ve oto
motiv gibi kritik imalat sanayi sek
törlerinin, çeşitli çelik ürünlerini 
temel girdi olarak kullandığını vur
guladı. 

Özellikle farklı türevlerdeki yassı 
çelik ürünlerin, sektör için stratejik 
bir öneme sahip olduğunu ve toplam 
maliyetlerinin yaklaşık yüzde 17 gibi 
önemli bir kısmını oluşturduğunu 
belirten Yavuz, yassı çelik fiyatların
daki artışın, maliyetlerini doğrudan 
etkilediğini ve bu artışın enflasyonist 
bir baskı yaratmasının kaçınılmaz 

göründüğünü dile getirdi. 
Yavuz, sıcak haddelenmiş yassı 

çelik ürünlere yönelik anti damping 
soruşturması ile başlayan paslanmaz 
çelik ve son olarak galvanizli ve boy
alı saca sirayet eden soruşturmaların 
bu ürünlerin piyasa fiyatlarını daha 
da yukarı çekerek sektörel 
maliyetler üzerine ciddi bir yük oluş
turduğunu da belirterek, "Soruş
turma konusu ürünlerin bazılarının 
yerli üretim dalı tarafından üretilen 
ürünler tarafından ikame edilemeye
ceğini de belirtmek isteriz. Zira iste
nen kalite ve ebatlardaki ürünler 
ancak yurt dışından temin 
edilebilmektedir.” değer
lendirmesinde bulundu. 

 
Tüketicilere "yetkili servis" uyarısı 
TÜRKBESD Yönetim Kurulu Üyesi 

Semir Kuseyri ise beyaz eşya sektörü 
olarak, üretim, satış ve satış sonrası 
hizmetlerle dev bir ekosistemi ifade 
ettiklerini belirterek sektörün 
önemli bir bölümünü Türkiye 
genelinde faaliyet gösteren 3 bin 
500'den fazla yetkili servisin teşkil 
ettiğinin altını çizdi. 

Yetkili olmayan servisler tarafın
dan yaşatılan tüketici mağduriyetler
ine şahit olduklarını belirten 
Kuseyri, tüketicilere servis hizmet
lerine erişimde, herhangi bir teknik 
destek veya onarım ihtiyacı duyduk
larında, arama motorları yerine mut
laka markaların resmi web sitelerini 
veya ticaret bakanlığının 
servis.gov.tr adresini kullanarak 
yetkili servislere ulaşmalarını 
tavsiye ettiklerini belirtti. 

Kuseyri, "Bu yöntem, tüketiciler
imizin güvenli ve doğru hizmet ala
bilmeleri açısından kritik önem 
taşımaktadır." ifadesini kullandı.(AA)

İstanbul Hazır Giyim ve Konfeksiyon İhracatçıları Birliği 
(İHKİB) tarafından düzenlenen, Türk moda endüstrisinin küre
sel ölçekteki prestij organizasyonu olan fuar, Ticaret Bakanı 
Ömer Bolat'ın katılımıyla İstanbul Fuar Merkezi'nde kapılarını 
açtı. 

Avrupa'nın en büyük hazır giyim fuarı olma özelliğini taşıyan 
etkinlik, 30 bin metrekarelik alanda küresel hazır giyim alım 
grupları ve binlerce alıcıyı bir araya getirdi. Fuar için alım 
grubunun yanı sıra 150'den fazla ülkeden çok sayıda seçkin alıcı 
da İstanbul'a geldi. 

Fuarın açılışında konuşan Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) 
ve İHKİB Başkanı Mustafa Gültepe, IFCO ile sektöre çok büyük 
fuar kazandırdıklarını belirterek, "Salonların hepsi dolu. 
Türkiye'ye, İstanbul'a yeni bir ivme kazandırdık." dedi. 

Hazır giyim ve tekstil sektörünün şu dönemlerde bazı zorluk
lardan geçtiğini dile getiren Gültepe, "Ümidimiz, zorlukların 
geride kaldığı yönünde. 2025'in ilk çeyreğinden sonra inşallah 
sektörlerimizin son iki yılda kaybettiği yaklaşık 3 milyar dolar
lık ihracatı yine kazanma şansı olur." ifadelerini kullandı. 
İstanbul ve Türkiye'nin bir fuar merkezi haline geldiğini kayd

eden Gültepe, fuarlarla ilgili Türkiye'ye güzel ilgi olduğunu 
gördüklerini söyledi. 

Mustafa Gültepe, "Yani Türkiye'yi, İstanbul'u fuar merkezi ha
line getirdik. Hep onu söylüyorduk ve bunu başardık. Güzel bir 
etkileşim oluyor. Sadece burada fuara katılanlar kazanmıyor. 
Hizmet sektörümüz de kazanıyor." diye konuştu. 

 
"Tekstil ve hazır giyimde hızlı bir 
 şekilde toparlanabiliriz" 
TİM Başkanı Gültepe, hazır giyim ve tekstil sektörünün çok 

dinamik olduğunu, hızlı bir şekilde toparlanabileceğini be
lirterek, katma değerli, tasarımlı ve inovatif ürünler yapmak ve 
değişimi yakalamak zorunda olduklarını bildirdi 

Hem tekstil hem de hazır giyim sektöründe şu anda dünya 
ihracatından yüzde 3,5 pay aldıklarını dile getiren Gültepe, şu 
açıklamalarda bulundu: 

"İnanıyorum ki bunu çok daha yukarılara çıkarma potansiye
limiz var. Bunu, tamamen katma değerli ürünlerle yeni tasarım
larla ve markalaşma ile başaracağız. Şu anda geldiğimiz noktada 
100'den fazla ülkede hazır giyim sektörünün 4 bine yakın, gerek 
mağazası gerek satış noktası var. Bu da sektörün gücünü, Türk 
insanının bilrliğini ve farklılığını ortaya koyuyor. Gittiğimiz bazı 
ülkelerde gerçekten Türk markaları liderliğini koruyor. Bu Türk 
markaları hem Türkiye'nin hem de hazır giyimle diğer sektör
lerinin büyük bir şekilde tanıtımını yapıyor." 

Gültepe, tekstil ve hazır giyim ihracatının yeniden artışa geçe
ceğini belirterek, Türkiye'nin tekrardan zirveye çıkacağını söz
lerine ekledi. 

 
"En az 40 bin ziyaretçiye ev sahipliği yapacağız" 
İHKİB Başkan Yardımcısı Mustafa Paşahan da moda 

endüstrisi olarak IFCO ile elde edilen başarıdan gurur duyduk
larını dile getirerek, şunları kaydetti: 

"7. IFCO'da dünyanın dört bir yanından en az 40 bin zi
yaretçiye ev sahipliği yapacağız. Fashionist ve Linexpo'muzla, 
kadın, erkek, çocuk giyim firmalarımızla, dünyaca ünlü 
markalarımızla, sourcing bölümümüzle, trend alanlarımızla, de
filelerimizle, seminerlerimizle ziyaretçilerimiz yine beklenti
lerinin çok ötesinde bir fuar deneyimi yaşayacak. 2025 yılı 
İhracat Eylem Planı'nda yer alan 'prestijli fuar uygulaması' 
konusu bizim için büyük önem arz ediyor." 

Avrupa'nın en büyük hazır giyim fuarı olma özelliğini taşıyan 
IFCO, 8 Şubat'ta sona erecek.(AA)

Avrupa Birliği (AB) Komisyonu, toz haline getirilmiş ve ultra
viyole işlem görmüş toz halindeki un kurdu larvalarının gıda 
olarak piyasaya sunulmasını ve belirli ürünlerde kullanılmasını 
onayladı. 

AB Komisyonunun hazırladığı, ultraviyole işleme tabi tutul
muş un kurdu (tenebrio molitor) larvalarının yeni bir gıda 
olarak piyasaya sürülmesine izin veren yönetmelik, AB Resmi 
Gazetesi'nde yayımlandı. 

Böylece, ultraviole işlem görmüş un kurdu larvası tozu, 
AB'nin yeni gıdalar listesine eklendi ve bunun 10 Şubat'tan 
itibaren AB piyasasına satışına izin verildi. 

Bu çerçevede, yeni bir firma yetki alana kadar Fransız Nutri 
Earth şirketi, 5 yıl boyunca un kurdunun kullanıldığı ekmek, 
kek, makarna, işlenmiş patates ürünleri, peynir ve süt ürünleri 
ile reçelleri piyasaya sürebilecek. 

Bu ürünlerin etiketlerinde içeriğinde ultraviole işleme tabi tu
tulmuş un kurdu larvası olduğu ve alerjik reaksiyonlara neden 
olabileceği açık biçimde belirtilecek. 

Avrupa Gıda Güvenliği Otoritesi (EFSA), 2023 yılında, ultravi
ole işlem görmüş un kurdu larva tozunu, uygun koşullar ve kul
lanım seviyelerinde güvenilir bulmuş, ekmek, kek, makarna, 
işlenmiş patates ürünleri, peynir ve süt ürünleri ile reçellerde 
yer alabileceği görüşünü bildirmişti. 

AB, daha önce çeşitli böceklerin gıdalarda kullanımını onay
lamıştı. Bu çerçevede, dondurulmuş, kurutulmuş veya toz haline 
getirilmiş un kurdu larvası, çekirge ve cırcır böceğinin gıdalarda 
belli miktarda yer almasına izin verilmişti.(AA)

Avrupa'nın en büyük hazır giyim fuarı 
İstanbul'da 7. kez kapılarını açtı Dünya Bankasından deprem bölgesindeki 

yaklaşık 95 bin KOBİ'ye destek 

AB un kurdu içeren 
ürünlerin marketlerde 

satışına izin verdi 
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türkİyE’dE bireysel borçlanma rekor se-viyelere ulaşırken, tüketici kredileri ve kredikartı borçları toplamda 4 trilyon TL sınırınadayandı. Bankacılık Düzenleme ve DenetlemeKurumu’nun (BDDK) 24 Ocak 2025 tarihli ve-rilerine göre, bankacılık sektöründe tüketicikredileri 2 trilyon TL'yi, kredi kartı borçları ise1,8 trilyon TL’yi aştı. Vatandaşlar, yüzde 70’eyaklaşan ihtiyaç kredisi faiz oranlarına rağmenharcamalarını karşılayabilmek için borçlanma-ya devam ediyor. Sözcü'nün haberine göre, sonbir ayda tüketici kredileri ve kredi kartı borçla-rı toplamda 159 milyar TL arttı. Yıllık bazda isebireysel borç yükü 1,2 trilyon TL’lik artış kay-detti. Bankacılık sistemindeki toplam kredile-rin yaklaşık yüzde 24’ünü tüketici kredileri vekredi kartı borçları oluşturuyor. 24 Ocak itiba-rıyla bankacılık sektöründeki takipteki alacak-lar 304,9 milyar TL’ye yükselirken, kredi kart-larından kaynaklanan takipteki borçlar son biryılda yüzde 258 oranında arttı.

EkonomİdE yaşanan finansman sıkın-tıları ve piyasalardaki durgunluk, konkor-dato başvurularındaki artışı hızlandırmayadevam ediyor. Konkordatotakip.com tara-fından Basın İlan Kurumu verilerinden der-lenen bilgilere göre, Ocak 2025’te mahke-meler tarafından konkordato geçici mühletkararı verilen dosya sayısı 231’e ulaştı. Böy-lece, Aralık 2024’te kaydedilen 219 başvu-ruluk aylık rekor da aşılmış oldu. Ekono-mim'in haberine göre geçtiğimiz ay, kon-kordato sürecinde kesin mühlet kararı veri-len dosya sayısı 165, konkordato talebi red-dedilenlerin sayısı ise 77 olarak kayıtlarageçti. Ayrıca 21 şirket için iflas kararı veri-lirken, yalnızca 10 şirketin konkordato tas-dik başvurusu onaylandı. 2024 yılında top-lam 1.724 konkordato geçici mühlet kararıile yıllık bazda tarihi bir rekor kırılmıştı.Ocak ayında en fazla konkordato başvu-rusu yapan sektörler arasında tekstil ilk sı-rada yer aldı. Geçtiğimiz yıl da konkordato-ya en çok başvuran sektör olan tekstil ala-nında 16 şirket konkordato geçici mühletkararı aldı. Plastik sektörü ise 15 başvuruy-la ikinci sıraya yerleşti. Üçüncü sırada 8başvuruyla mobilya sektörü, dördüncü sıra-da ise 7 başvuruyla sebze ve meyve toptan-cıları bulunuyor. Bu tablo, finansal krizlerinyalnızca belli başlı sektörlerde değil, genişbir alana yayıldığını ve piyasadaki belirsizli-ğin sürdüğünü gösteriyor.

6 ŞuBAt 2023 tarihinde meydanagelen ve 11 ili etkileyen Kahramanma-raş Merkezli depremde, 53 bin 537 ca-nımızı yitirdik, 107 bin 213 vatandaşı-mız da yaralandı. Acımız o günden son-ra hiç dinmedi. “Hayat devam ediyor”diye herkes işine-gücüne döndü, evine-yurduna sığındı, ancak, yüreğimizin biryeri hep yıkık kaldı. Belki yıkılan evlertekrar yapıldı, belki çöken binalar tek-rar inşa edildi, belki köprüler-yollar tek-rar kuruldu, ancak yüreklerdeki o derinboşluk asla kapatılamadı, kapatılamazda zaten.Vallahi, insan acılara katlanıyor, al-tında ezilse de. Öyle bir özellikle yaratıl-dık biz. Bir de mecburen dayanıyorsun.Annem Rahmetli derdi ki, “Allah (cc),
bela ve musibet vermesin. Gökten ne
yağdı da yer kabul etmedi.” Gökten biryağış yağarsa, mecburen toprağa ine-cek, (gelmesin, olmasın hiç inşallah, an-cak) gelirse bir bela, bulursa bir hasta-lık, olursa bir kaza, insanoğlu mecburenkatlanacak. Bundan 2 yıl önce nice nice canları-mızı, akraba ve arkadaşlarımızı, nicedeğerlerimizi depremde, o dehşetli Şu-bat’ın, o şiddetli Şubat’ın, o kıyamet gibiŞubat’ın sabahında kaybettik. O sabah-
ki felaket, o güne kadar görülmemiş
ve duyulmamış bir felaketti. O sabah
milyonlarca kişi o güne kadar görül-
memiş ve duyulmamış bir çaresizliğe
şahit oldular. O sabahın adı, yıkım, yı-kım, yıkım, çaresizlik, çaresizlik, çare-sizlik idi. Yine yaklaştı o sabahın yıl dönümü.

O feci sabahın 2. yıl dönümü yaklaşır-ken kaybettiğimiz canlarımızı ve sev-diklerimizi elbette daha yoğun hatırlı-yoruz. Her yıl dönümünde o depremdeyitirdiklerimizle ilgili anılar bir film şe-ridi gibi gözümüzün önünden akıp gidi-yor. Vallahi o sabah kaybettiğimiz tümcanlarımızın, depremde yitirdiğimiz veyakinen tanıdığım yüzlerce insanın ceptelefonu numarası rehberimde de hâlâkayıtlı. Unutulmaz bir yerleri var. Geçen sene bu vakitler Dünürüm,saygı duyduğum Oğlumun Kayınpederi,Gelinimin Babası, Türkoğlu EşrafındanHacıbebekoğlu Ailesinin bir ferdi Dep-rem Şehidimiz Ali Fuat HacıbebekoğluAğabeyimi bir yazı boyunca hatırlamışve yad etmiştim.Bu yazı boyunca da Kahramanma-raş Pazarcık’tan gençlik yıllarından beritanıyıp örnek aldığım, Pazarcık’takigençlerin milli ve manevi açıdan yetiş-mesi için büyük çabalarına tanık oldu-ğum ve Milletvekili olduğu yıllarda daaynı çaba içinde gördüğüm Diş Dokto-
ru, Pazarcık Eşrafından Güvenç aile-
sinin bir ferdi  Deprem Şehidimiz Sıtkı
Güvenç Ağabeyimi anacağız ve yad
edeceğiz. Unutulmaz Milletvekilimiz Sıtkı Gü-venç, şefkatli bir aile reisi, azimli, çalış-kan, hayat dolu bir insan. Sıtkı GüvençAğabeyimiz, Milli Görüş çizgisinde, din-dar ve aklı öne alan, akılcı bir Müslü-man. (“Akılcı Müslüman”, tanımlamasınıkendisi ile istişare ettiğimiz birçok gün-

cel meseleleri ve Müslümanların halende içinde bulunduğu durumdan kurtu-luşun, ancak akılla sağlanacağını sık sıkbeyan ettiği için bu tanımlamada bulun-dum.)Sıtkı Güvenç Ağabeyimiz, 1961 yı-lında doğdu. İlk, orta ve lise öğreniminiPazarcık'ta tamamladı. Bizden üç seneönce Üniversiteyi kazandı. Biz o yıllardaPazarcık Lisesinde okurken, Sıtkı Ağa-beyimiz, Erzurum Üniversitesi Diş He-kimliği Fakültesini kazandı. Bizim liseöğrencilik yıllarımız, anarşi ve kargaşadönemi idi. Sıtkı Güvenç gibi, birer sağgörüşlü öğrenciler olarak bizlere de “ra-hat ve size karışılmadan üniversite oku-mak istiyorsanız”, Erzurum Üniversite-sinin tercih edin diye telkinde bulunu-yorlardı. Sıtkı Güvenç Ağabeyimiz, han-gi maksatla Erzurum Üniversitesini ter-cih etti? Bilmiyorum. Puanı İstanbul DişHekimliği Fakültesini de tutuyordu. Za-ten ikinci sınıfta Erzurum’dan İstan-bul’a naklolarak oradan mezun oldu.2011 Türkiye genel seçimlerinde Adaletve Kalkınma Partisi'nden Kahraman-maraş milletvekili seçildi. Seçim sıra-
sında tek başına gösterdiği büyük
mücadeleyi ve kendisine “malum çev-
reler” tarafından konulan engelleri
biliyoruz. Yakınen şahid olduk. Ancakonları anlatmayalım, yeri değil. (O “ma-lum çevreler” kime engel koymadı ki!)Rahmetli Sıtkı Güvenç AğabeyimizMilletvekili görevi sona erdiğinde, An-kara’dan Kahramanmaraş’a döndü vetekrar işinin başına geçti. Yani Diş Dok-torluğu görevine yeniden döndü. Hiçunutmam o günlerde, yani Milletvekilli-ği görevinden sonra, Diş Hekimliği yap-tığı günlerden bir gündü.  Tahminen2017 yılında, bir gün muayene hanesi-ne gittiğimde, oturup sohbet ederken,kendi durumunu özetleyen şu fıkrayıanlatmış ve beraber gülmüştük. (YüceRabbim Ahirette tekrar karşılaştırıpgüldürsün, inşallah.)O fıkra şöyle:

Adamın biri, bir gün bir göl kenarın-da balık tutuyormuş. O sırada yanınabir adam gelmiş ve sohbet etmeye baş-lamışlar.Balık tutan adamın yanına gelenadam ile onun yanına gelen adam ara-sında şu diyalog geçmiş:-Balıkları ne için tutuyorsun?-“Keyfine tutuyorum.” -Öyle yapma, bak şöyle yap. Böylebir oltayla değil, ağ ile balık tut, tekne al,biraz daha açıl,  orada tut. Daha çok ba-lık tutar ve satarsın. -Eee ondan sonra ne olacak?-Çok zengin olursun. -Zengin olunca ne olacak?-Ondan sonra gelir burada “keyfinebalık tutarsın.”Deminden beri kendi halinde balıktutan adam, o öğütleri veren adama birmüddet anlamlı anlamlı bakmış veşunu söylemiş:-O kadar meşakkate ne gerek var.Zaten ben şimdi de “keyfine balık” tutu-yorum. Sıtkı Güvenç Ağabeyimiz bu fıkrayıanlatmış ve ikimiz de gülmüştük.  Rah-metli Sıtkı Bey, “zaten Diş Doktoruy-
dum, şimdi de Diş Doktoruyum.
2011-2016 arasında Milletvekili ol-
maya ne gerek vardı?” dercesine an-lattı bu fıkrayı. Tabi bu yalnızca  içindebulunulan durumu, espri ile anlatmakiçindi. Elbette Milletvekilliği, Millete hiz-met içindir. Zaten Vekilimiz Sıtkı Gü-venç, bunu yerine getirmiştir. Fakat şurası önemlidir. Birçok Mil-letvekili, vekillik dönemi bittiğinde An-kara’da kaldığı ve emeklilik hayatı yaşa-dığı halde Rahmetli Sıtkı Güvenç, Kah-ramanmaraş'ı tercih etmiş ve mesleğiniicra etmeyi yeğlemiştir. Çünkü mesleği
vardı ve Milletvekilliği sonrası boş
durmaktansa mesleğini icra etmek
daha evla idi. Doğrusu da Sıtkı Gü-
venç Ağabeyimiz'in yaptığı idi. Boş
durmak zordur.Sıtkı Güvenç Milletvekilimiz ile on-

larca anımız var. Hepsini anlatmak, birköşe yazısına hepsini sığdırmak zor. Birbelirtmek istediğim husus da şu: Sıtkı
Güvenç Ağabeyimiz hayırsever idi.
Buna bizzat şahid oldum. Sözü uzatmayalım, sözün özü şu,aynı Ali Fuat Hacıbebekoğlu Ağabeyimgibi Sıtkı Güvenç Ağabeyim de güzel birhayat ve Sırat-ı Müstakim çizgisinde birömür geçirdiler ve “güzel insanlar, gü-
zel atlara binip gittiler” sözünün birtecellisi olarak aramızdan ayrıldılar.Yüce Rabbim her iki Ağabeyime de rah-met eylesin. Her ikisine de mağfiret dili-yorum. Mekanları cennet olsun. Bu yazının sonunda, yine depremşehidi iki Hemşehrimizi de anmak isti-yorum. Sıtkı Güvenç Ağabeyimiz'in ada-şı ve yakın dostu Öğretmen Sıttık Şirikçive onun Eşi Hemşire Arzu Şirikçi. Heriki Kardeşime de rahmet ve mağfiret di-liyorum. 6 Şubat 2023 Kahramanmaraş Bü-yük Depreminin 2. yılında tüm depremşehitlerimizi rahmetle anıyorum. Me-kanları cennet, ruhları şad olsun. YüceRabbim (cc) bu Ülkeye ve hiç bir Ülkeyebir daha felaket ve musibet yaşatmasın.Yüce Rabbim hepimizi korusun. Amin.
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BİR DEPREM ŞEHİDİ:
SITKI GÜVENÇ 

Bolu Cumhuriyet Başsavcılığınca,21 Ocak'ta Grand Kartal Otel'de çıkan ve 36'sı çocuk 78 kişinin yaşamını yitirdiğiyangına ilişkin yürütülen soruşturmaya devam ediliyor. Başsavcılığın soruştur-ması kapsamında, Bolu İl Özel İdaresiGenel Sekreteri Sırrı Köstereli ve GenelSekreter Yardımcısı Bünyamin Bal göz-altına alındı. İki ismin işlemleri sürüyor. Soruşturma kapsamında daha önce28 şüpheli gözaltına alınmış, bunlardan19'u tutuklanmış, 8'i adli kontrol şartıy-la olmak üzere 9 kişi serbest bırakılmış-tı. Tutuklananlar arasında Bolu BelediyeBaşkan Yardımcısı Sedat Gülener, İtfaiyeMüdür Vekili Kenan Coşkun, İtfaiye per-soneli İrfan Acar'la otelin Genel MüdürüAhmet Demir de bulunuyor. 
RAPORLAR CUMHURİYET
BAŞSAVCILIĞINA VERİLDİİçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, Kartal-kaya’da meydana gelen otel yangını ileilgili müfettiş raporlarının tamamlana-rak Bolu Cumhuriyet Başsavcılığına

gönderildiğini açıkladı. İçişleri BakanıYerlikaya, sosyal paylaşım sitesi X hesa-bından yaptığı paylaşımda, "Yangınınhemen ardından görev alanımızla ilgiliİçişleri Bakanlığı olarak iki Mülkiye Mü-fettişi görevlendirdik ve derhal incele-me çalışmalarına başladılar. Müfettişle-rimiz; Bolu Belediyesi ile ilgili raporunu28 Ocak 2025 tarihinde (7. gün), İl Özelİdaresi ile ilgili raporunu ise 31 Ocak2025 tarihinde (10. gün) tamamladı veBolu Valiliğine teslim etti. Bolu Valiliği-miz de müfettiş raporlarını Bolu Cum-huriyet Başsavcılığına gönderdi." ifade-lerine yer verdi. Bolu Kartalkaya Kayak Merkezi'nde-ki Grand Kartal Otel'de çıkan yangın,yaklaşık 10 saat süren müdahaleylekontrol altına alınmış 78 kişi hayatınıkaybetmişti. Facia nedeniyle bir günlükmilli yas ilan edilmişti. (AA)

yangın soruşturmasında 
iki kişi daha gözaltındaBolu Kartalkaya Kayak Merkezi'nde 78 kişinin hayatını kaybettiği otel yan-gınına ilişkin soruşturma kapsamında Bolu İl Özel İdaresi Genel SekreteriSırrı Köstereli ve Genel Sekreter Yardımcısı Bünyamin Bal gözaltına alındı

AdAnA'nın Yüreğir ilçesi Sinan-paşa Mahallesi'ndeki bir alışverişmerkezinde üç gün önce hırsızlıkolayı yaşandı. Kuyumcu dükkanınınalarmının çaldığını fark eden özelgüvenlik görevlileri, kepengi kapalıolan iş yerinin içerisinde bir kişininolduğunu gördü. Olay yerine polisekipleri sevk edildi. Alışveriş merke-zindeki diğer mağazaların görevlile-rine de haber veren ekipler, tek tekaçtırdıkları iş yerlerinde kimliği be-lirsiz şüpheliyi aradı.
3 KG ALTIN VE PARA ÇALDIYapılan incelemede şüphelinin,kuyumcu dükkanındaki 3 kilogramaltın ile 100 bin lirayı çaldığı belir-lendi. Mağaza görevlileri ve polisin

alışveriş merkezinde yaptığı arama-ya rağmen şüpheli bulunamadı. Havalandırma boşluğundan ses-ler gelmesi üzerine şüphelinin halaalışveriş merkezinde saklanabilece-ği ihtimalini değerlendiren polis,boşluklarda ve mağazaların arasın-daki vatandaşların kullanmadığıkoridorlarda geniş kapsamlı aramayaptı. Destek istenen AFAD ekipleride termal cihazlarla tarama yaptıama bir ize ulaşılamadı. Gece saat-lerinde ise arama-kurtarma köpe-ğiyle çalışma yapıldı. Bölgeyi ablu-kaya alan polis ekipleri, diğer yan-dan çevredeki yüzlerce güvenlik ka-merası görüntülerini de incelemeyealdı. Müşteri giriş-çıkışlarının de-vam ettiği alışveriş merkezinde bazı

kişilerin tavandan ses duyması üze-rine asma tavanın sökülüp merdi-ven dayanarak görevliler tarafındanarama yapıldı.Arama çalışmalarının son günün-de tüm giriş ve çıkışları kapatan po-lis, bağlantılı yollarda da önlem aldı.AFAD ekiplerinin teknik destek ver-diği çalışmalarda ekipler, iş yeri kro-kisinin incelenmesinin ardından ha-valandırmaya girerek arama yaptı.Hareket etmekte zorlanan şüp-heli havalandırma boşluğundan ze-min kattaki bir iş yerine atladı. İş ye-rinin kapısından koşarak çıkan zanlıkaçmak istediği sırada yakalandı.Gözaltına alınan şüpheli, Adana AdliTıp Birimindeki sağlık kontrolününardından emniyete götürüldü.

termal cihazlarla aranan hırsız 3 gün 
sonra kaçmaya çalışırken yakalandı

Vatandaş borçtan 
Kurtulamıyor

Konkordato 
başvuruları 

rekor seviyede
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FUkArA bir ailede dünyaya gözle-rini açmıştı.Baba neredeyse gün boyu tarlaylatapanla uğraşır akşamları eve fenahalde bitkin dönerdi.Anne de üç haşarı erkek çocuklabaşa çıkmanın yanında hem evin tümişlerini çekip çevirir hem de yatalakolan kayınvalideye hakkıyla bakardı.Henüz evlerde suyun akmadığı, çeş-meden helkelerle taşındığı zamanlarolduğu için canı çıkardı akşama kadar.Akşam sofralarına ne gelmişse yi-yip şükrederler bir müddet sonra yor-gunluktan sızıp uyurlardı.Bu hep böyle devam edip giderdi.…KİTAP yüzü görmemişti evleri. Za-ten ne babanın ne de validenin okumayazması yoktu. Baba aslında ilk mek-tebin üçüncü sınıfına kadar okumuştulakin sonradan ailenin sorumluluğuomuzlarına binince kendini tarlalarıniçinde bulduğundan unutmuştu nere-deyse.…ÇOCUK meraklıydı. Öğretmeninilgi göstermesi onu şevklendiriyordu.Bu ise çocukta okuma sevgisini kalıcıkılıyordu. Komşu evleri dolaşıyordaha evvelce kendilerinden rica edipistediği koparılmış ve okunmuş tak-vim yapraklarını topluyordu. 

Gurbete giden amcasından kalantahta bir çantası vardı. Kaybolmamasıiçin oraya saklıyordu.Kese kâğıdı kullanımında yararla-nılan gazete parçalarını da ziyan et-mez son harfine kadar okurdu.Mektebin müstakil bir kütüphane-si olsa oradan yararlanırdı ama ne ya-zık ki, orada da kitap bulunmuyordu.Öğretmeni ayda bir kasabaya indiğin-de havadis edinmek için aldığı gazete-leri okuduktan sonra ona verirdi. An-lamasa bile köşe yazılarını, ekonomidahil tüm haberleri hatta reklamlarıbile okurdu.Köye tayini çıkan genç imamdanda” Namaz Hocası” kitabını almış ne-redeyse hepsini ezberlemişti.…BERBER çırağı oldu ilk mekteptensonra. İmkanları genişledi. Tıraş için gelen bazı kişiler onunbu merakını fark edilince artık ihtiyaçolmaktan çıkan kitapları ona getirme-ye başlamışlardı. Bu mesele dükkândakonuşulur olmaya başlayınca bazımüşteriler eşlerinin bu husustaki bit-meyen şikayetlerini sona erdirmekiçin evlerinde ne var ne yok hepsinigetirip yığmışlardı. Müşteri beklerdenonların içine gömülüyor bin yıl susa-mış gibi hepsini okuyordu.…

GÜNLER döndü, yıllar ardı sıradevrildi. Artık kendi yeri vardı. Heryeri kitapla ağzına kadar doluydu.İlk defa böyle bir berberle tanıştı-ğım için merakıma direnemeyip sor-duğumda dökülmüş ve bunları anlat-mıştı. 
“Ustam burada ne kadar kitap

var?” diye sorduğumda “Bu ne ki,
sen hele bir de evi görsen” demişti.Mutfak dahil evin her yeri aynı şe-kilde kitapla doluymuş. Hatta dışarıyayaptığı taraçada bile yerlere kadar ki-tap varmış. Yine dayanamamış ve kla-sik soruyu da sormuştum. “Bunların
hepsini okudun mu?”…YÜREĞİNE bu soru ağır gelmişmakası elinden bırakarak “Ben sana
bir çay söyleyeyim en iyisi” diyerekçırağını bir göz işaretiyle ocağa yolla-mıştı.Bu hususta dertliydi.Mevcudun çoğunu okumuştu amaokuyamadıkları da dağ gibi birikmişti.Hatta onları karışmaması için ayrı biryerde tutuyor zaman zaman sıralama-larını değiştiriyormuş. Kasabada ve ci-var ilçelerde belediyelerin tertip ettiğitüm kitap fuarlarına gidiyormuş. Hat-ta bununla da yetinmiyor sokak arala-rındaki kitapçı ve kırtasiyeleri de do-laşıyor ellerinde kalmış eski kitaplarıda satın alıp getiriyormuş. Eşi ve ço-cukları bu durumdan müşteki olsalarda bir türlü bu davranışını değiştire-miyor kendisine yenip düşüp yine elikolu dolu geliyormuş. Kitap düşkünlü-ğünün zamanla onda bir hastalık hali-ne dönüştüğü anlaşılıyordu. Tüm bunları dinledikten sonragayri ihtiyarı “Sen bir bibliyomansın
o zaman” deyivermiştim.

“O dediğin ne ki beyim?” diye so-runca anlatma sırası bana geçmişti.…KİTAP KURTLARI olurdu eskidensahafları mesken tutan.Kitaba tutkuyla bağlı olan bu kişi-ler, nerede başkalarının dikkatini hiççekmeyen ama kıymetli olan kitaplarvarsa arar bulur ve ciddi ödemeler ya-parak onları edinirlerdi.Okumaya aşkla bağlanmış olan bukişilerin tüm hayatları kitap ve kütüp-hane ile sahaf eksenli geçerdi. Hattaölmüş hatırı sayılır kütüphanesi olan-ların evlerine gider işlerine yarayanla-rı seçerlerdi. Ama bildiğim kadarıyla onlarınyaptığı “Bibliyomanlar” gibi istifçilikolmazdı. Okuyacakları kitapları alırlarve bunlar üzerine ehline sohbetler ya-parlardı.…ANLATTIKLARIM çok eskiden beritanıdığım arkadaşım Hatice tabanlı
ceyhan ve kıymetli eşi ekrem cey-
han’ın Üsküdar emlak kredi Hanın-da izgi Sahaf adıyla bir dükkançe aç-maları sebebiyle aklıma geldi. ikrar
Sanat evi ile komşu oldular. Kitap se-verler için yeni bir durak olacağı belli.Kitap okumadan insanın kendiniokuması ve hayata anlam katmasımümkün değil. Kafelere uğradığımızkadar sahaflara uğramazsak işimizzor demektir. Hele de bu zamanda… O sebeple arada bir de olsa “Bir
sahafa en son ne zaman uğradın?”sorusunu kendimize sorup gitmekiçin motive etmemizde yarar var. De-mem o ki inci Sahaf’a uğrayın. Kitap-lar kadar bu iki dostumu da seveceksi-niz.Ya Selâm!

UĞUR CANBOLAT

Bir Sahafa En Son 
Ne Zaman Uğradınız?

22 OcAk'tA yemin ederek göreve başla-yan ABD Başkanı Donald Trump, 1 Şubat'taKanada, Meksika ve Çin'den yapılan ithalataek gümrük vergisi getirilmesini öngören birkararname imzaladı. Beyaz Saray'dan yayımla-nan açıklamada, Kanada ve Meksika'dan ithaledilen mallara yüzde 25, Çin'den yapılan itha-lata yüzde 10 oranında ek gümrük vergisi geti-rildiği duyurulmuştu. Amerikan Wall Street Jo-urnal gazetesi, ABD Başkanı Donald Trump'ınKanada, Meksika ve Çin'den ithal edilen malla-ra ek gümrük vergisi getirmesini "tarihteki enaptal ticaret savaşı" olarak yorumladı. Trump,göreve gelmesinin hemen ardından, ABD'nin,Birleşmiş Milletler (BM) kuruluşu DSÖ'den çe-kilmesini öngören başkanlık kararnamesini deimzaladı. Geçtiğimiz günlerde bir açıklamadaha yapan Trump, ülkesinin Dünya Sağlık Ör-gütüne (DSÖ) yeniden dahil olabileceğinin sin-yalini verdi. Geçtiğimiz gün Oval Ofis'te imzatöreninin ardından konuşan Trump, "AvrupaBirliği'ne gümrük vergisi uygulayacak mısı-nız?" şeklindeki bir soruyu yanıtlayarak, "Av-rupa Birliği'ne gümrük vergisi uygulayacağımıduymadığınıza eminim. Doğru cevabı mı isti-yorsunuz yoksa siyasi bir cevap mı vereyim?Kesinlikle (uygulayacağım). Avrupa Birliği bizeoldukça kötü davrandı." dedi.
GÜÇ KULLANMADAN 
GÜCÜNÜ GÖSTERECEKTrump'ın küresel politikasının bütün dün-yanın ekonomik olarak düzenlenmesi ve budüzende Amerika’nın mevcut haliyle dünyanınen borçlu ülkesi olması durumundan sıyrılmaçabası olduğunu belirten DİPAM Başkanı Dr.Tolga Sakman, son günlerdeki 'Ticaret Savaşı'ile ilgili yaptığı değerlendirmede, "Trump, bü-tün dünyaya Amerika’nın gücünü göstermekiçin uygulanan politikanın çok masraflı olduğukanaatinde. Bunun için güç kullanmadan gücügösterecek enstrümanlar peşinde. Amerikanekonomisinin daha güçlü hale gelmesi ve di-ğer tüm ülkelerin bu süreçte Amerikan politi-kalarına uyum göstermesi için yaptırımlar vegümrük tarifeleri ilk aşamadaki en etkin silah-ları olarak görünüyor. Çin ile karşılıklı olarakküresel bir Ticaret Savaşı’na gireceği öngörü-lüyordu. Çünkü Çin’in küresel piyasalara gittik-çe daha fazla hakim olması Trump'ın politika-larının belirlenmesinde birinci önceliği oluş-turdu. %100’e varan gümrük vergileri, bazısektörlerde Çin’in dışlanması, Çin’in ticaret yolve politikalarını engelleyecek adımların atıl-ması yaşanılanlar. Fakat Amerika’nın klasikgüç kullanma tehdidi haricinde uygulanantüm bu politikalarda mevcut olan kırılganlıkbaşarısız olunan bir aşamanın bütün süreci et-kilemesine neden olacaktır. Bu sebeple Dünyaüzerindeki herhangi bir ülke ve herhangi birzamanda bu ekonomik ilişkilerin siyasi düze-ne etki edeceğini göreceğiz." dedi.
BELKİ DE İLK KEZ İTİRAF EDİLDİTrump'ın ikinci dönemindeki ilk 15 günlüksüreçte aldığı kararları değerlendiren Çanak-kale Onsekiz Mart Üni. Öğr. Üy. Dr. Ufuk NecatTaşçı da şu ifadeleri kullandı: "ABD BaşkanıTrump’ın seçim sürecinden beri verdiği de-meçler ve söylemlerinin, üslubunun tezahürüolan bir süreçten geçiyoruz. ABD’nin küreselbir hegemon olmaktan vazgeçmesi söz konu-su değil. Biden dönemi ve Trump döneminintek farkı metodoloji. Trump’ın şu an 36 trilyondolar borcu olan ABD ekonomisini kurtarmak,ticaret ve zorlayıcı diplomasi ile istediklerinielde etmek temel odağı. Geçtiğimiz günlerdeABD Dışişleri Bakanı Rubio çok çarpıcı açıkla-malar yaptı. Belki de ilk kez bir ABD üst düzeyyetkilisinin ağzından artık dünyanın ‘çok ku-tuplu’ olduğu itirafını duymuş olduk. Trump’ınbu yeni küresel dengeler içerisinde izlemeyivaad ettiği izolasyonist ve tehditkar tavrı belkiPanama, Kanada, Grönland gibi ülkeler üzerin-de sonuç aldırabilir, ama dünyanın geri kala-nında farklı dinamikler söz konusu.
AVRUPA'DA İŞLER 
İYİYE GİTMEYEBİLİRÖrneğin AB’ye yönelik Trump’ın ek vergitehdidine mukabelede bulunuldu. Rusya-Uk-rayna savaşı ile beraber siyasi, askeri ve eko-nomik olarak yorgun düşmüş, Mercosur an-laşmasını müteakip içerisindeki çatlakları art-mış bir AB var karşımızda. Almanya’da seçim-ler yaklaşıyor ve olası bir AfD iktidarında Al-manya’nın AB’den ayrılma gündemi ortaya çı-kabilir. Yani AB’nin kolektif olarak ABD ile ge-rilimli olması muhtemel geleceği ve ABD ilemünferit olarak ilişkiler geliştirmek isteyecekülkeler olacaktır. Mesela Almanya. Bu hususla-rı zikretmemin sebebi ABD’nin hegemonyası-nı üzerinden kurguladığı cephelerden AvrupaKıtası’nda işler iyiye gitmeyebilir. Aynı şekildeTrump şayet Arap Ülkelerine Gazzelileri yerin-den etme üzerinden bir baskı uygularsa, Arapliderler toplumlarının olası reaksiyonundankorkarak ABD’ye direnmek isteyebilir, bu daABD’nin Orta Doğu’da farklı dinamiklere ha-zırlıksız yakalanması anlamına gelir. Asya Pa-sifik’te Çin ile rekabete girmeden önceTrump’ın kontrolsüz şekilde büyüttüğü tehditdili, ABD adına çeşitli kısa vadeli riskleri veavantajları ile beraber gelecek ama nihayetin-de ABD’nin küresel rolünü sorgulatacaktır. 
nHABER MERKEZİ

ABD Başkanı Donald Trump'ın,ABD'nin Gazze Şeridi'ni "ele geçirebile-ceği ve Filistinli nüfusun kalıcı olarakyerlerinden edilebileceği" yönündekiaçıklaması, dünya başkentlerinden bü-yük tepki çekti.
"GAZZE'YE SAHİP OLACAĞIZ"Trump, "ABD, Gazze Şeridi'ni devra-lacak ve orada bir iş yapacağız. Orayasahip olacağız ve sahadaki tüm tehlikelipatlamamış bombaların ve diğer silah-ların sökülmesinden, yıkılmış binalar-dan kurtulmaktan sorumlu olacağız."ifadesini kullandı. Trump ayrıca, Gaz-ze'nin yaşanmaz halde olduğunu, Filis-tinlilerin burada kalmaları durumundaöleceklerini öne sürerek, "Gazze'dekiFilistinliler, Ürdün ve Mısır'ın ötesindediğer ülkelere de gidebilir" dedi. Trump, Gazze'de etnik temizlik ya-pılması ve ABD'nin bu bölgeyi "sahip-lenmesi" çağrısında bulunurken, BeyazSaray'ın dışında yüzlerce protestocu"Filistin satılık değil" uyarısında bulun-du. Yüzlerce gösterici, Netanyahu'nunBeyaz Saray'a ziyaretini protesto etmekve Trump yönetimini İsrail'e silah teda-rikini durdurmaya çağırmak için Was-hington'da toplandı.Hamas yetkilisi Sami Ebu Zuhri,yaptığı açıklamada ABD Başkanı Do-

nald Trump'ın Gazze Şeridi'ni ele geçir-mekle ilgili sözlerinin "gülünç ve saç-ma" olduğunu söyledi. Reuters'a konu-şan Ebu Zuhri, “Trump'ın Gazze'yikontrol etme arzusuyla ilgili sözleri gü-lünç ve saçma. Bu tür fikirler bölgedekigerilimi ateşleyebilir.” dedi.İsrail'in Filistin topraklarını ilhaketmesi gerektiğini savunan aşırı sağcımaliye bakanı Bezalel Smotrich,Trump'ın önerisinden memnun görü-nüyor. Trump'ın açıklamalarından son-ra bir sosyal medya paylaşımında, ken-disine ne için teşekkür ettiğini belirt-meden İbranice olarak başkana teşek-kür ederek "Daha da iyi ve daha da iyi"dedi. Smotrich, İsrail ve Amerikan bay-rakları koyduğu paylaşımında İngilizceolarak, "Birlikte dünyayı yeniden hari-ka yapacağız" ifadelerini kullandı.Filistin'in Birleşmiş Milletler (BM)Daimi Temsilcisi Riyad Mansur ise,"Dünya liderleri Filistinlilerin Gaz-ze'de kalma isteğine saygı duymalı"açıklamasını yaptı. Suudi ArabistanDışişleri Bakanlığı, Trump'ın açıkla-malarına doğrudan atıfta bulunmayanbir açıklama yayınladı. Suudi Arabis-tan, "Gazze konusundaki pozisyonu-muz son derece net ve açıktır, hiçbirkoşulda yoruma açık değildir. İsrail ileilişkiler Filistin Devleti kurulmadan

tesis edilmeyecek. Filistinliler konu-sundaki duruşumuz müzakere edile-mez." açıklamasında bulundu.Trump'ın skandal açıklamalarına ABDiçerisinden de tepkiler yükseldi. De-mokrat senatör Chris Van Hollen,Trump'ın önerisini "başka bir adla et-nik temizlik" olarak niteledi.Eski bir Cumhuriyetçi kongre üyesiolan ve ailesi Filistin kökenli olan JustinAmash da Trump'ın önerisini etnik te-mizliğe benzeterek, "Eğer FilistinlileriGazze'den zorla çıkarmak için asker ko-

nuşlandırılırsa, o zaman ABD sadecebaşka bir pervasız işgale saplanmaklakalmayacak, aynı zamanda etnik temiz-likten de suçlu bulunacaktır." dediÇin Dışişleri Bakanlığı, Trump'ınABD'nin bölgeyi devralması önerisinecevaben, Çin'in Gazze Şeridi'nde halkıhedef alan zorunlu göçe karşı olduğunubelirtti. Bir bakanlık sözcüsü, Çin'intüm tarafların ateşkesi Filistin mesele-sini iki devletli çözüm konusunda fırsatolarak değerlendirmesini umduğunusöyledi. nHABER MERKEZİ

Trump, 15 günde
dünyayı karıştırdı

TRUMP GÖZÜNÜ GAZZE’YE DİKTİ, TEPKİLER ART ARDA GELDİ:

Filistin satılık değilABD Başkanı Donald Trump, İsrail Başbakanı Binyamin Netanyahu ile yaptığı basın toplantısın-da skandal açıklamalara imza attı. Trump’ın “Gazze’yi devralacağız, şehrin imarından ve silahla-rın imhasından sorumlu olacağız” sözleri Orta Doğu, Avrupa ve ötesinde büyük tepki çekti. Beyaz Saray önünde toplanan öfkeli kalabalık, “Filistin satılık değil” uyarısında bulundu. Hamas iseTrump’ın Gazze hayalini “saçma ve gülünç” olarak niteleyerek bölgedeki gerilimin fitilini ateşle-yebileceğini vurguladı. En büyük silah desteğini ABD’den alan İsrail ise açıklamalardan memnun

Birleşmiş Milletler (BM), İsrail'in zorlayerinden ettiği 565 binden fazla FilistinlininNetzarim Koridoru'nun açılmasının ardındanGazze'nin kuzeyine döndüğünü bildirdi. BMSözcüsü Stephane Dujarric, günlük basın top-lantısında konuya ilişkin açıklamada bulun-du. İsrail'in saldırılarıyla zorla yerinden edi-len 565 binden fazla Filistinlinin 27 Ocak'tanbu yana Gazze'nin kuzeyine döndüğünü be-lirten Dujarric, 45 binden fazla kişinin de ku-zeyden güneye doğru hareket ettiğini söyledi.Dujarric, bölgedeki meslektaşları ve or-takların korkunç yıkımın etkilerini hafiflet-mek için yardımlarını sürdürdüğünü dile ge-tirdi. Gazze'deki hükümetin Medya Ofisi'ninaçıklamasına göre, İsrail'in saldırıları dolayı-sıyla kuzeydeki yıkım yüzde 90 civarında. Ku-

zeye dönen Gazzelilerin büyük bölümü evleriyerine molozlarla karşılaşıyor. Tüm bu zor-luklara rağmen topraklarını terk etmek iste-mediklerini belirten Gazzeliler, güneyden ku-zeye geçmeye devam ediyor. Dujarric, ABD Başkanı Donald Trump'ınbugün ülkesinin İnsan Hakları Konseyi'nden(İHK) ayrılması ve BM Yakın Doğu'daki Filis-tinli Mültecilere Yardım ve Bayındırlık Ajansı-na (UNRWA) yönelik fonları askıya almasınailişkin kararname imzalamasının beklenme-sine ilişkin, öncelikli olarak kararnamenindetaylarını görmeleri gerektiğini söyledi. Du-jarric, ABD'nin almak istediği kararı alabile-ceğini, bunun BM'nin İHK ve UNRWA'ya atfet-tiği önemde bir değişikliğe yol açmayacağınıdile getirdi. (AA)

565 binden fazla Filistinli Gazze'nin kuzeyine döndü
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İSTANBUL'DA 5 yıl süren tedavisinin 
ardından lösemiyi yenen 23 yaşındaki 
Suat Sualp Gülfidan, farklı tür kanserler-
den hayatını kaybeden arkadaşlarının 
anısını, hastalıkla savaşan çocuklarla et-
kinlikler yapıp moral vererek yaşatmaya 
çalışıyor. 

Suat Sualp Gülfidan, 2015'te sürekli 
tekrarlayan boğaz şişliği üzerine bir yıl 
süren antibiyotik tedavisi gördü. Kan de-
ğerlerindeki değişikliklerin fark edilme-
siyle yapılan tetkikler sonucu lösemi teş-
hisi konulan Gülfidan, hastanede tedavi 
altına alındı. 

Kanser hücreleri kanının yüzde 
95'ini saran Gülfidan, 3 yıl kemoterapi 
aldı, 2 yıl da evde tedavi gördü. Gülfidan, 
5 yılı bulan kanserle savaşını kazarak 
2020'de hastalığı yendi. 

Hastanede tedavi gördüğü sırada 
farklı tür kanserlerle savaşan 7 arkadaşı-
nı kaybeden Gülfidan, arkadaşlarının 
anısını yaşatmak ve tedavi sürecinde 
kendisine moral vererek destek olan ki-
şilere vefa borcunu ödemek için hareke-
te geçti. 

Kanser sürecinde tanıştığı Kansersiz 
Yaşam Derneğinde gönüllü olmaya karar 
veren Gülfidan, hastalıkla savaşan çocuk-
lar için düzenlenen etkinliklerde yer al-
maya, hazırladığı hediyelerle onları ziya-
ret etmeye, boş vakitlerini çocuklarla ge-
çirip moral vermeye başladı. 

Suat Sualp Gülfidan, aynı serviste te-
davi görürken kaybettiği yakın arkadaşı-
nın, tedavi gören çocukların hayallerini 
gerçekleştirmek için "kansersiz yaşam 
çocuk komitesi" kurma hedefini de yeri-
ne getirmek için girişimlere başladı. 

HASTALIKLA SAVAŞIRKEN, KAN-
SER TEDAVİSİ GÖREN ÇOCUKLAR İÇİN 
ETKİNLİKLER YAPTILAR 

Gülfidan, AA muhabirine yaptığı açık-
lamada, tedavisi sürerken kendisi için 
yapılanların, maddi, manevi ve psikolojik 
desteğin göz ardı edilemeyecek şeyler ol-
duğunu belirterek, "Benim de hedefim 
ihtiyacı olanlara aynı şekilde destek ol-
mak. Aslında vefa borcu. Onların buna 
ihtiyacı olduğunu biliyorum." dedi. 

Tedavisi sürecinde hastanede kanser 
hastası yaşıtlarıyla yakın arkadaşlıklar 
kurduğunu aktaran Gülfidan, "Arkadaşla-
rımın değeri çok fazla. Serviste, farklı 
kanserlerle savaşan 8 yakın arkadaştık. 
Saniye, Yunus Emre, Beytullah, Sema, 
ben ve 3 arkadaşımız daha vardı. Son za-
manlarda kendi aramızda neden 'kanser-
siz yaşam çocuk komitesi' olmasın, diye 
konuşuyorduk. Böyle bir grup kurmuş-
tuk arkadaşlarımızla. Kanserle savaşan 
çocuklar için etkinlikler yaparak tedavi-
lerine katkı vermeye çalıştık." diye ko-
nuştu. 

"ÇOCUKLARIN HAYALLERİNİ HA-
YATA GEÇİRMEYE ÇALIŞACAĞIM" 

Beytullah'ın, bu girişimin komite ha-
line gelerek devam etmesini istediğini 
aktaran Gülfidan, şöyle devam etti: 

"Yaptığımız şeyin 'kansersiz yaşam 
çocuk komitesi' olarak sürdürülebilir ol-
masını istiyordu. Hayatını kaybeden ar-
kadaşım Beytullah, tedavi sürecinde ço-
cuklar için sürekli üretiyordu, hiç dur-
muyordu. 'Hastanedeki diğer arkadaşla-
rımız için neler yapabiliriz?' diye düşü-
nüyordu. Onun sayesinde çocuklar için 
bir şeyler yapıyorduk. Kaybettiğim 7 ar-
kadaşımın anısını yaşatmak için hedefim 
çocuk komitesini hayata geçirmek. Çok 
yakın 8 kişiydik, onların anısını bu şekil-
de devam ettirmek, sürdürmek istiyo-
rum. Kanseri atlatanlar, bu hastalıkla sa-
vaşanları neyin mutlu ettiğini çok iyi bili-
yor. Bu komite kapsamında hastane ziya-
retleri yaparak, çocukların neyle mutlu 
olabileceğini, onlar için neler yapabilece-
ğimizi düşünüp, onların hayallerini haya-
ta geçirmek istiyorum. Bir çocuk bir şey 
istediğinde maalesef hastanede bunu 
dile getiremiyor. Maddi, manevi, psikoloji 
tabii bu yönde etkili oluyor. Bu kurulacak 
komiteyle o çocukların hayallerini hayata 
geçirmeye çalışacağım." 

"YAN YANA SIRALANMIŞ ALTI 
HARFTEN Mİ KORKACAĞIZ" 

Gülfidan, komite projesinin yanı sıra 
vefat eden arkadaşlarının anısını yaşat-
mak için boş zamanlarını kanser tedavisi 
gören çocuklarla geçirdiğini belirterek, 
onlar için düzenlenen etkinliklerde 
oyunlar oynadığını, hediyeler hazırlayıp 
çocukları hastanede ziyaret ettiğini, ba-
zen birlikte futbol maçı izlediklerini, şar-
kılar söyleyip moral vermeye çalıştığını 
dile getirdi.  AA

Lösemiyi yenen  
genç, kaybettiği  

arkadaşlarının anısını 
kanserli çocuklara  
destekle yaşatıyor 

Edirne'de üretilen yangın  
battaniyesi ve koruyucu  

ürünler talep görüyor 
SÜLOĞLU ilçesinde bulu-

nan fabrikada cam elyaf ku-
maş, keçe, iplik ve benzeri 
malzemeler kullanılarak yan-
gın battaniyesi, kaynak örtü-
sü, duman perdesi, ısı kayıpla-
rını engelleyecek izolasyon 
malzemeleri ve koruyucu kı-
yafetler üretiliyor. 

Yerli malzeme ve teknoloji-
ler kullanılarak imal edilen 
yangın önleyici ve koruyucu 
malzemeler, iç ve dış pazarda 
satışa sunuluyor. 

Yangın battaniyesi, yanan 
bölgeden kaçılması ve alevler-
den etkilenmeden uzaklaşıl-
ması için önemli faydalar sağ-
lıyor. 

HEDEF YERLİ ÜRETİMİN 
ARTIRILMASI 

Firma sahibi Bedri Koza, 
AA muhabirine, yangın batta-
niyesi ve diğer koruyucu 
ürünlerin yangınlardan en az 
hasarla kurtulmaya olanak 
sağladığını söyledi. 

Yüksek kimya mühendisi 
Koza, yangın önleyici ekip-
manları yerli imkanlarla geliş-
tirecek çalışmalar yaptıklarını be-
lirterek, "Hedefimiz her zaman Tür-
kiye'nin ihtiyacı, yurt dışında üreti-
len malzemelerin yerlileştirilmesi 
ve millileştirilmesi olmuştur." dedi. 

Koza, firma olarak imal ettikleri 
en önemli ürünlerin başında yangın 
battaniyesinin geldiğini, battaniye 
ve diğer koruyucu tedbirlerin Bolu 
Kartalkaya'daki otel yangınının ar-
dından yoğun olarak kamuoyunun 
gündeminde yer almaya başladığını 
dile getirdi. 

Yangın battaniyesini kullanan 
kişinin alevlerin içinden rahatlıkla 
geçebildiğini anlatan Koza, şunları 

kaydetti: 
"Yıllar önce yangın battaniyesini 

Türkiye'de üretmeye başlamış bir 
insan olarak gurur duyuyorum ama 
bir taraftan da bu ürünün kullanı-
mının yaygınlaşmaması ve insanla-
rımızın zarar görmesinden üzüntü 
duyuyorum. Yangın battaniyesi, 
cam elyaf kumaştan çeşitli ölçüler-
de imal edilen bir malzeme. Temel 
amacı insanların yangından korun-
masını, yangın başladıysa yanan 
alanın üzerine atarak hemen sön-
dürülmesini sağlamaktır. 

Yangın başladığında üzerine bu 
battaniye serildiği zaman alevlerin 
havayla temasını keser ve yangının 

büyümesini önler. Onun dışında ki-
şilerin yangın alanından zarar gör-
meden kaçmasını sağlayan bir mal-
zemedir. Kişi bu battaniyeyle alevin 
içinden rahatlıkla geçebilir ve canı-
nı kurtarır." 

Bolu'daki otel yangınının ardın-
dan koruyucu ürünlere ilginin arttı-
ğını belirten Koza, "Böyle olaylar-
dan sonra talepler artıyor. Gönül is-
ter ki bu talepler normal akışı için-
de olsun ve bu kadar insanımızı da 
kaybetmeyelim." diye konuştu. 

KAYNAK ÖRTÜSÜ YANGINLARI 
ÖNLÜYOR 

Koza, iş yeri ve ev benzeri me-
kanların tadilatları esnasında kulla-

nılan kaynak makinesinden sıçra-
yan cürufların da yangına sebep 
olabildiğini dile getirdi. 

Bu çalışmalar esnasında kullanı-
lacak kaynak örtüsünün önemli bir 
koruyucu olduğunu belirten Koza, 
sözlerini şöyle tamamladı: 

"Kaynak yapılırken sıçrayan cü-
rufların etrafta bulunan plastik, ka-
ğıt ve tahtaları tutuşturmasıyla 
yangınlar çıkıyor. Oysa çok basit ve 
düşük bir maliyetle kullanılacak 
kaynak örtüsü, kaynak sırasında 
cürufların çevreye sıçramasını ön-
ler. Aynı zamanda kaynağın insan-
ların gözlerine verdiği rahatsızlığın 
önüne geçer." AA

Bilecik'te devlet desteğiyle kurduğu çiftlikte 
etlik büyükbaş hayvan yetiştiriyor 

Oğlunu doğum gününde kaybeden 
anne evladının yasını tutuyor 

HATAY'DA 6 Şubat 2023'teki dep-
remlerde oğlunu doğum gününde kay-
beden anne Sabahat Özkaya, evladının 
acısıyla yaşıyor. 

Kahramanmaraş merkezli deprem-
lerde Emre Günay ve 7 ay önce evlendiği 
Özge Karaoğlan Günay'ın yaşadığı Defne 
ilçesi Sümerler Mahallesi'nde bulunan 
13 katlı Belediye Kooperatif Evleri Sitesi 
yıkıldı. 

Enkaz altında kalan çiftin cansız be-
denlerine ekiplerin çalışması sonucu 
depremin 7'nci gününde ulaşıldı. 

Evladını doğum günü olan 6 Şubat'ta 
kaybetmenin derin acısını yaşayan 62 
yaşındaki Sabahat Özkaya, oğlu ve geli-
ninin yasını tutuyor. 

"EMRE'Yİ KAYBETMENİN ACISI 
YÜREĞİMİ DAĞLIYOR" 

Özkaya, AA muhabirine, 6 Şubat 
2023'ün kendisi için çok daha büyük bir 
felakete dönüştüğünü söyledi. 

Deprem günü oğlunun yaşadığı bina-

ya gittiğinde enkazla karşılaştığını anla-
tan Özkaya, "Oğlum ve gelinim 13 katlı 
binanın altıncı katında oturuyordu. Bi-
nanın yıkıldığını gördüğümde her şeyin 
bittiği andı zaten. Tarifi yok, korkular, 
belirsizlikler yaşadım. Enkazda yedi gün 
bekledim." diye konuştu. 

Anne Özkaya, evladı ve gelininin 
kaybıyla tarifi olmayan acılar yaşadığını 
belirtti. 

Depremin üzerinden iki yıl geçmesi-
ne rağmen halen toparlanamadığını 
vurgulayan anne Özkaya, "Emre 7 aylık 
evliydi. Çok güzel bir evlilikleri vardı. 
Emre harika bir evlattı, ablalarına hari-
ka bir kardeşti. O her şeyimizdi bizim, 
hayat doluydu. Her annenin arzu ettiği 
bir evlat büyüttüğüme inanıyorum. Tari-
fi olmayan büyük acılar yaşadık ve Em-
re'yi kaybetmenin acısı halen ilk günkü 
gibi yüreğimi dağlıyor. Paramparçayım, 
tamamen dağıldım, yok oldum." ifadele-
rini kullandı. AA

BİLECİK'İN Pazaryeri ilçesinde, Ta-
rım ve Orman Bakanlığının "Kırsal Kal-
kınmada Uzman Eller Projesi" kapsamın-
da yüzde 50 hibe desteğiyle çiftlik kuran 
Orhan Çeliktaş, yetiştirdiği büyükbaş hay-
vanları kurbanlık ve etlik olarak satıyor. 

Aslen Tokatlı olan, uzun yıllar İstan-
bul'da lokanta işleten 57 yaşındaki Çelik-
taş, 2018'de hayvancılığa başlamak için 
lokantasını kapatarak bir arkadaşıyla il-
çeye bağlı Yeni Mahalle'de arazi satın aldı. 

İl Tarım ve Orman Müdürlüğü aracılı-
ğıyla başvurduğu "Kırsal Kalkınmada Uz-
man Eller Projesi"nden 2022'de yararlan-
maya hak kazanan, proje kapsamında 
hibe edilen 3,5 milyon lirayla tesisin yapı 
malzemeleri ile ekipmanlarını satın alan 
Çeliktaş, Ağustos 2024'te inşaatı tamam-
layıp üretime başladı. 

Kentteki besicilerden temin ettiği 50 
düve ve boğadan 6 ayda 10 buzağı alan 
Çeliktaş, yetiştirdiği hayvanları ildeki ka-
saplara ve kurban pazarlarındaki alıcılara 
satıyor. Altı çocuk babası Orhan Çeliktaş, 

AA muhabirine, projeden internette yap-
tığı araştırmayla haberdar olduğunu söy-
ledi. Güzel bir sistem kurduklarını anla-
tan Çeliktaş, "Hayvanların bakımını tek 
kişi rahatlıkla halledebiliyoruz. Sürüyü 
110 başa çıkarmayı hedefliyoruz. Hibe 
edilen parayla yem karma ve ezme maki-
nesi, gübre pompası, kantar ve inşaat 
malzemeleri aldık. Üretici için çok iyi bir 
proje. Başvurmak isteyenler cesur olsun-
lar. Hayvanın ruh halinden anlamak, onla-
rı sevmek lazım. Bakışlarından dertlerini 
anlayabilmek lazım." diye konuştu. 

Çeliktaş, gününün tamamını tesisinde 
geçirdiğini, izin yapmadığını belirtti. Er-
ken saatlerde mesaiye başladığını dile ge-
tiren Çeliktaş, "Yiyeceklerini verip du-
rumlarını kontrol ediyorum. Akşamüstü 
ve gece yeniden besliyorum. Üşümesinler 
diye geceleri gelip ateş yaktığım bile olu-
yor. Diğer üretici arkadaşlara da bu tip 
devlet desteklerinden faydalanmalarını 
tavsiye ediyorum." ifadelerini kullandı.  

AA

Edirne'deki fabrikada yerli imkanlarla üretilen yangın battaniyesi, kaynak 
örtüsü ve duman perdesi gibi yangın önleyici ve korunmayı sağlayan ürün-

ler, yurt içi ve dışından talep görüyor. 
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UNESCO'NUN gastronomi ala-
nındaki "Yaratıcı Şehirler Ağı"nda 
bulunan Hatay'da çok sayıda işlet-
me, Kahramanmaraş merkezli 6 
Şubat 2023'teki depremlerde yıkıl-
dı veya hasar aldı. 

Kentin dünyaca ünlü mutfağının 
ayağa kaldırılması için Valilik ve 
Doğu Akdeniz Kalkınma Ajansınca 
27 Eylül 2024'te Odabaşı Mahalle-
si'nde Antakya Gastronomi Çarşısı 
açıldı. 

Eski Antakya mimarisi tarzında 
inşa edilen 18 restoranın yer aldığı 
çarşıda, Antakya künefesi, kaytaz 
böreği, kömbe ve Antakya kağıt ke-

babı gibi coğrafi işaret tescilli lez-
zetlerin de olduğu yiyecekler satılı-
yor. 

KÜLTÜR VE SANAT ÇARŞI-
SI'NDA 82 ATÖLYE VAR 

Yöresel el sanatlarında uzman-
laşan esnafın desteklenmesi ve 
kent kültürünün yaşatılması ama-
cıyla da Defne ilçesi Çekmece Ma-
hallesi'nde Kültür ve Sanat Çarşısı 
oluşturuldu. 

Hatay Valiliği ile AFAD koordi-
nasyonunda kurulan çarşı, hizmete 
açıldığı 20 Aralık 2024'ten itibaren 

çok sayıda ziyaretçiyi ağırladı. 
Kent kültürünü yansıtan ürün-

lerin satıldığı çarşıda, 82 atölye, 7 
restoran, kafeterya, sinema ve top-
lantı salonu yer alıyor. 

"ÇARŞI ŞEHRİMİZİN KÜLTÜR, 
SANAT VE TİCARETİNE HİZMET 
EDİYOR" 

Hatay Valisi Mustafa Masatlı, AA 
muhabirine, depremlerin kentteki 
ticari hayatı olumsuz etkilediğini 
söyledi. 

Afetin ardından AFAD aracılı-
ğıyla 6 bin 180 prefabrik iş yerinin 

yapıldığını bil-
diren Masatlı, 
"Bu iş yerlerini 
depremde tica-
rethanesi za-
rar görmüş va-
tandaşlarımıza 
verip en azın-
dan belli bir 
dönem de olsa 
ticaretlerini 
sürdürmeleri-
ne imkan sun-
duk." dedi. 

Masatlı, An-
takya Gastro-
nomi Çarşısı 
sayesinde hem 
esnafın destek-
lendiğini hem 
de ziyaretçile-
re kente özgü 
lezzetleri tat-
ma imkanı sağ-
landığını anlat-

tı. 
Sanatçıların faaliyetlerini kentte 

sürdürmesi için Kültür ve Sanat 
Çarşısı'nın hayata geçirildiğini ifa-
de eden Masatlı, şöyle konuştu: 

"Kentten ayrılan sanatçılarımızı 
geri çağırdık, yerel ürünleri pazar-
layan insanlarımızı da çarşıya da-
vet ettik. Çarşı, şu anda şehrimizin 
kültür, sanat ve ticaretine gerçek-
ten önemli şekilde hizmet ediyor. 
Bu projenin şehrimiz ve moral mo-
tivasyon bakımından çok önemli 
olduğunu düşünüyorum. Çarşımız, 
projelendirme şekliyle de önemli 
konserlere ev sahipliği yapmaya 
başladı. Çok şükür şehrimizdeki in-
sanların o eski güler yüzünü, göz-
lerindeki ışıltıyı, heyecanını yeni-
den görmeye başladık." 

Masatlı, çarşının yapımında 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın eşi Emine Erdoğan'ın ön-
cülüğündeki Sıfır Atık Projesi'nin 
örnek alındığını belirterek, "7 res-
toranımız tüm dünyaya model olan 
'sıfır atık' anlayışıyla yapıldı. Dep-
rem zamanında bize konteynerler-
le yardımlar gelmişti. Biz de yar-
dımlardan sonra konteynerlere uy-
gun mimari ve giydirme yaparak 
restoranlar oluşturduk." diye ko-
nuştu. 

Çarşıda ipek dokumacılığından 
ahşap işlemeciliğine, heykelden 
mozaiğe kadar birçok sanatın yaşa-
tıldığını vurgulayan Masatlı, bu 
yönde çalışmaları sürdüreceklerini 
dile getirdi. AA

96 ŞUBAT 2025 PERŞEMBEKÜLTÜR

CUMHURBAŞKANLIĞI Kültür 
ve Sanat Büyük Ödülü sahibi kali-
grafi sanatçısı, ressam ve gazeteci 
Etem Çalışkan, son yolculuğuna 
uğurlandı. 

Ders kitaplarında yer alan Ata-
türk'ün Gençliğe Hitabe ve İstiklal 
Marşı'nı yazan kişi olarak tanınan, 
meşhur Atatürk portresinin çizeri 
ve Atatürk'ün imzasını stilize 
eden Çalışkan için Levent Afet Yo-
lal Camisi'nde tören düzenlendi. 

Cenazeye, ailesi ve sevenlerinin 
yanı sıra sanat ve akademi dünya-
sından birçok isim katıldı. 

97 yaşında hayatını kaybeden 
Çalışkan'ın cenazesi, kılınan na-
mazın ardından defnedilmek üze-
re Mersin'e gönderildi. 

"HATIRASI HİÇBİR ZAMAN 
UNUTULMAYACAK" 

Cenazeye katılan gazeteci Meh-
met Nuri Yardım, AA muhabirine 
yaptığı açıklamada, Çalışkan'ın 
çok önemli bir ressam, hattat, ka-
ligrafi ustası, grafiker ve dört 
dörtlük bir sanatkar olduğunu ifa-
de ederek, "Benim gözümde, gön-
lümde bir gönül, dost insandır. 
Dostlukları çok kavi, iyi ve sağ-
lamdı. Kendisi ömrünü Türk sana-
tına, resmine ve abide şahsiyetle-
rine adamış bir insandı. Kur'an-ı 
Kerim'i baştan sona kaligrafi ola-
rak yeni bir tarzda kaleme aldı. Bu 
anlamda gençlere de örnek olan 
bir sanatkardı." diye konuştu. 

Çalışkan'ın geçmişteki güzellik-
leri, sanatıyla bugüne taşıyan bir 
usta olduğuna işaret eden Yardım, 
"Etem Çalışkan, bu yönüyle hiç 
unutulmayacak. Yahya Kemal'in 
tabiriyle 'kökü mazide olan bir 
ati'ydi. Kökü geçmişteydi ama ge-
leceğe uzanan bir sanat icra etti. 
Hatırası da hiçbir zaman unutul-
mayacak. Yaklaşık bir asırlık bir 
ömre sahip ve ömrünün son yılla-
rına kadar gençlere sanatı sevdir-
meye, anlatmaya çalıştı." ifadeleri-
ni kullandı. 

Yardım, Çalışkan'ın örnek bir 
kişilik olduğunu vurgulayarak, 
şöyle devam etti: 

"En son Fatih'te kurslar veri-
yordu ve gençleri yetiştiriyordu. 
Ondan istifade eden birçok genci 
tanıyorum. Bu gençlerimiz onun 
açtığı güzel sanat yolunda ilerle-
yecek ve geleceğe kalıcı eserler bı-
rakacaklar. Ümidimiz, inancımız, 
duamız şudur ki, yeni Ethem Ça-
lışkanlar, sanatkarlar çıksın ve 
muhteşem sanatımızı, kültürümü-
zü, medeniyetimizi gelecek nesil-
lere taşısınlar." 

"BU İNSANLAR KOLAY KOLAY 
YETİŞMEZ" 

Çalışkan'ın çalışma arkadaşla-
rından gazeteci Seraceddin Zıddı-
oğlu da Etem Çalışkan'ın müthiş 
bir sanatçı olduğunu dile getirdi. 

Zıddıoğlu, "Atatürk resmini 
yapması bir buçuk ay sürdü. O 
resmi yaparken yanına gider onu 
izlerdik. Abdi İpekçi de gelir, 'ne 
zaman bitecek' diye sorardı. Gele-
cek neslin onu örnek alması lazım. 
Etem Çalışkan, çalışırken çok titiz-
di, sağına soluna bakmazdı. Keşke 
gençler onu çalışırken görselerdi. 
Oradan bir renk, his alırlardı. Çok 
büyük bir isim. Benim de nikah 
davetiyemi el yazısıyla yazdı. Ha-
len saklıyorum." ifadelerini kul-
landı. 

Gazeteci Metin Özyıldırım ise 
Çalışkan ile uzun yıllar birlikte ça-
lıştıklarını aktararak, "Etem Çalış-
kan, Atatürk ressamı olarak tanı-
nırdı. Karakalem çizgisini çok iyi 
kullanan bir sanatçıydı. Çok güzel 
dostluklar edindi. Ölümün güzeli 
olmaz. Maalesef o güzel olmayan 
şeyi yaşadık. Bu insanlar kolay ko-
lay yetişmez." dedi. AA

Kaligrafi sanatçısı 
Etem Çalışkan  

son yolculuğuna 
uğurlandı 

Depremlerin yıkıma 
neden olduğu Ha-

tay'da kurulan An-
takya Gastronomi 

Çarşısı ile Kültür ve 
Sanat Çarşısı, hem 
esnafın ticari faali-

yetlerini sürdürmesi-
ni hem de kentin öne 
çıkan ürünlerinin ta-

nıtımını sağlıyor. 

Hatay'ın mutfağı ile kültür ve  
sanatı çarşılarda yaşatılıyor 

Karadeniz'in  
"Temel"i beyaz  

perdede yaşatılıyor 
DOĞAL güzellikleri, kültürel 

değerleri ve tarihi yapılarıyla film 
ve belgesel sektöründe adından 
söz ettiren Karadeniz, yörenin mi-
zahi karakteri "Temel"in konu ol-
duğu komedi filmleriyle de sine-
maseverlerle buluşuyor. 

Sinema ve reklam çekimlerin-
de kullanılmaya uygun mekanla-
rıyla öne çıkan Trabzon, son yıllar-
da yapımcı ve yönetmenlerin ter-
cihleri arasına giriyor. 

Film, dizi ve belgesel çekimin-
de önemli çalışmaların yapıldığı 
kentte, daha önce beyaz perdeye 
yansıyan "Sümela'nın Şifresi Te-
mel" ve "Moskova'nın Şifresi: Te-
mel"in ardından çekimi yapılan 
son filmi "Temel: Sümela'nın Şifre-
si Yeniden" oldu. 

Yapımcı ve yönetmenliğini Bi-
lal Kalyoncu'nun, senaristliğini Yıl-
maz Okumuş'un yaptığı film, Te-
mel'in çok sevdiği Fadime ile ev-
lenmesinin önündeki engelleri aş-
mak için verdiği mücadeleyi konu 
ediyor. Kalyoncu, AA muhabirine, 
filmin seyirciyle buluşmasından 
duyduğu mutluluğu dile getirdi. 

"Temel" denilince insanların 
fıkrayı bile dinlemeye gerek duy-
madan gülmeye başladığını anla-
tan Kalyoncu, Karadeniz'in en 
önemli markasının bu isim oldu-
ğunu belirtti. AA

LOS Angeles'ta düzenlenen 67. 
Grammy Ödülleri töreninde müzik 
dünyasının en prestijli ödüllerinin 
sahipleri açıklandı. 

Sunuculuğunu komedyen Trevor 
Noah'nın üstlendiği törenin öne çı-
kan isimleri arasında Beyonce, Ken-
drick Lamar ve Chappell Roan yer 
aldı. Yılın Albümü ödülü Beyonce'nin 
"Cowboy Carter" isimli albümüne 
verilirken, "Texas Hold 'Em" şarkısı 
da Yılın Şarkısı ödülüne layık görül-
dü. 

Dünyaca ünlü rapçi Kendrick La-
mar "Not Like Us" ile Yılın Kaydı 
ödülünün sahibi oldu, En Yeni Sanat-
çı ödülü ise 2024'te en çok ses geti-
ren sanatçılardan Chappell Roan'a 
verildi. 

67. Grammy Ödülleri'nin kaza-
nanları şöyle: 

Yılın Kaydı: Not Like Us (Ken-
drick Lamar) 

Yılın Albümü: Cowboy Carter 
(Beyonce) 

Yılın Şarkısı: Texas Hold 'Em (Be-
yonce) 

Yılın Prodüktörü: Daniel Nigro 
En Yeni Sanatçı: Chappell Roan 
En İyi Rap Albümü: Alligator Bi-

tes Never Heal (Doechii) 
En İyi Rap Şarkısı: Not Like Us 

(Kendrick Lamar) 
En İyi Rap Performansı: Not Like 

Us (Kendrick Lamar) 
En İyi R&B Albümü: 11:11 (Delu-

xe) (Chris Brown) 
En İyi Rock Performansı: Now 

and Then (The Beatles) 
En İyi Pop Solo Performansı: Sab-

rina Carpenter – Espresso 
En İyi Pop Vokal Albümü: Sabrina 

Carpenter – Short n' Sweet 
En İyi Pop Duo/Grup Performan-

sı: Lady Gaga & Bruno Mars – Die 
With a Smile 

En İyi Dans/Elektronik Kayıt: 
Justice & Tame Impala – Neverender 

En İyi Dans Pop Kayıt: Charli XCX 
– Von Dutch 

En İyi Dans/Elektronik Albüm: 
Charli XCX – Brat 

En İyi Country Albümü: Cowboy 
Carter (Beyonce) AA

67. Grammy Ödülleri  
sahiplerini buldu 
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Tozlarla savrulan çocuklar ve yalnız kalanların 
arasında, kalabalıkla yürüyen koca yürekli insanlar. 
Güneşe bir göç var, sıcaklığında yanmak için. Göz
lerini bir dakika bile kırpmadan, hayatlarını feda 
eden insanlar. Kiminin kucağında beslediği kedi, ki
minin kucağında aylardır besleyemediği bebeği. Kimi, 
yürüyor yalnız bir şekilde, hiçbir kucak bulamadan, 
kimi kucağında vuslatta yuvası olmadan.  

Ama yine de yürüyorlar, gözlerini kırpmadan… 
Ricat yolu çok çetin, dikenli, taşlı, engebeli. Bu yolda 

gözleri mercan, küçük kızın mısraları anlatıyor ce
sareti. 

Beni yaktığında; 
Küllerimin üzerinde bir şeytan gibi dans ettiğinde,  
Ve rüzgâra savurup beni,  
Çöl güneşini gözüne sürme yaptığında,  
Kimliğimi yok ettiğini mi sandın? 
Tarihimi ve inançlarımı, sildiğimi mi düşündün?  
Boşuna uğraşıyorsun! 
Bir isyanın sonu olmaz.  

 
Ben Diriliş gibiyim, bir gün geri döneceğim,  
Ben kıyamet gibiyim, bir gün geleceğim. 
 
Vardıkları yer güneş kadar sıcak, toz boğazlarına 

kadar hissettiriyor kendini. Temiz su bulmak, bul
duğunda vurulmadan yudumlayabilmek. Kimileri için 
zor denilen bu hayat, onlar için zordan da zor. Vurula
caklarını bilerek yürüyorlar, sıcaktan kavrulacaklarını 
bilerek… 

O kadar yaklaşıyorlar ki ateşe, başkasının dayana
mayacağı kadar. Yaklaşıyorlar, yalnız kalmışlar. Evlat
lar gitmiş, yalnız kalmış babalar, anneler gitmiş yalnız 
kalmış evlatlar, bebekler yalnız kalmış.  

Yetim kalmış, yalnız yüzlü bir çocuk, küçücük 
yüreğinde taşıdığı kocaman bir iman ile, Allah'a 
şikâyet ediyor, parmağını gökyüzüne kaldırarak. Zal
imi, alemin sahibine haykırıyor. 

17.881 evlatsız kalan baba ve anne, 38.000 babasız 
ve annesiz kalan çocuk. 2.092 hiç kimsesizler ordusu. 
Henüz bir zerre parçasına ulaşılamayan 14.222 can. 
Bu canlara can olsun diye çatışma alanından bir an 
bile ayrılmayan 1.155 sağlık çalışanı. Dünyaya 
haykırılsın mezalim diye görev yapan 205 gazeteci, 
bu soykırımda bir lokma ekmek ulaştırabilmek için 
çalışan 194 sivil savunma görevlisi ve 111.588 yarası 
sarılmayı bekleyen Gazze ‘li , 61.709 ebedi alemde 
hesap gününü bekleyen şüheda. 

Oturulması mümkün olmayan yıkıntılar içerisinde 
kalan 200000 evin perdesi bir daha açılmayacak. 
1.661 okul, bu okullara gidemeyecek katledilen 
12.800 öğrenci. Böyle bir yıkıma nasıl dayanacak, 
dayanacak dalı kalmayan, binlerce Filistinli. 

Bir tarafta zalimliğini artırarak ilerleyen bir işgal 
devleti, diğer tarafta, yanmalarını, yıkılmalarını, 
ölmelerini, umursamadan ne için öldüklerini ve ne 
için diriltileceklerini bilenler ordusu.  

Ateşkes anlaşmasının yürürlüğe girmesinden bu 
tarafa, 583 Filistinli serbest bırakıldı. Salınmalarının 
son dakikasına kadar işkence gören Filistinliler. Diğer 
tarafta esirlerin teşekkürüne layık olan kahramanlar. 
Osmanlı bakiyesi topraklarda bir esere nasıl davranıl
ması gerektiği dersini tüm dünyaya, gözlerine sokar
casına yerine getiren inanmışlar. Dünya’ya insanlık 
dersi vermeye devam ediyorlar. 

Süreç ikinci aşamasına doğru ilerlemekte.  
Ateşkes mi?  Soykırımın normalleşmesi mi? 

Katliamın hafifletilmesi planı mı?  
Sürgün teklifine sert ‘Hayır’ cevabının çevre ülkeler 

tarafından verilmesine rağmen, Netanyahu’nun 
‘Trump ile Orta Doğuyu yeniden şekillendireceğiz.’ 
açıklaması ve aynı gün Ürdün Kralı Abdullah’ın, ABD 
ziyareti, sürecin ikinci aşamasında hassasiyetle takip 
edilmesi gereken bir husustur.  

Netanyahu’nun görüşme öncesi aldığı cesaret ile 
bölgede, Hamas tamamen devre dışı bırakılmadan, 

anlaşmanın ikinci aşamasının uygulanması ve 
yükümlülüklerin yerine getirilmeyeceği söylemi; her 
türlü zulmü devam ettirme ihtimali karşısında, ulus
lararası toplumun ateşkes desteği, Gazze’nin yapı
landırılma çalışmasının bir bölüşme planına 
dönüşmesine engel olunması noktasında çalışıl
malıdır.  

Sözde medeniyette yükselen, yükseldikçe insan
lıkta alçalan, ikircikli özgürlük anlayışlı, geçmişin 
soykırımcı izinde ilerleyen yönetimlerin; görmezden 
gelişlerine karşılık olarak, ‘İnsanlığın uyandırılma ve 
zulmü Dünya’ya anlatma.’ mücadelesinden 
vazgeçilmemelidir. Gazze Gazze’lilerindir. BM’in sinir 
uçlarına tekrar dokunulmalı. Tüm Dünya’ya 
katliamlar yeniden başlamadan, ‘Dünya beşten 
büyüktür’ yeniden hatırlatılmalı, bölge ülkeler 
tarafından hız kesilmeden yeni adımlar atılmalıdır.  

Ateşkes devam etmez ise soğumaya geçmiş yanar
dağa atılan taş misali, ateş daha geniş coğrafyaları bu
lacak, daha geniş alana dağılacaktır. Zulüm; yerinde 
durdurulmadığı taktirde, bir gün durdurma 
çabasında olmayanların kapısını çalacaktır.  

Gazze diriliş gibidir, bir gün geri dönecektir. 
Filistin Kıyamet gibidir.  
Zulüm durdurulmadığı taktirde, bir gün durdurma 

çabasında olmayanların başında kopacaktır.

Güneşe Göç Var

SAMET KAPLAN

Vakıf kurumu, hayır işlerinin ve kamu 
faaliyetlerinin yürütülmesinde genel olarak 
İslam toplumlarında özelde ise Osmanlı İm
paratorluğu’nda yaygın ve etkin bir kurum 
olarak kültürel, ekonomik, politik ve sosyal 
alanlarda birçok araştırmanın konusunu 
teşkil etmektedir.  Tahta bulunan padişahın 
başta annesi, hanımları, kızları ve kız kardeş
leri imparatorluğun birçok yerinde kurmuş 
oldukları vakıflar aracılığıyla hem kendi 
dönemlerinde hem de vefatlarından sonra 
hayırseverlikle yadedilmeyi başarmışlardır. 
Vakıf geleneği, 20. Yüzyıl başına yani impara
torluğun sonuna dek süren bir gelenek olarak 
devam etmiştir. 

Bu çalışmada, Nakşidil Valide Sultan 
Vakıfları’nın 19.yüzyılda iktisadi ve sosyal 
boyuttaki işleyişini, yönetimini, zaman 
içerisindeki değişim ve dönüşümlerini vakfa 
ait arşiv belgelerine dayanarak ortaya konul
ması amaçlanmıştır. 

Bu eserde Ayvansaray’da bulunan bizzat 
Nakşidil’in hayattayken kurmuş olduğu vakıf 
ile vefatından sonra oğlu Sultan 2.Mahmud’un 
annesi adına tamamlamış olduğu Fatih’de bu
lunan Nakşidil Valide Külliyesi olarak bilinen 
vakıf arşiv belgelerine dayanarak incelenmek
tedir. Bu çalışmada sadece sözkonusu vakıflar 
incelenmekle kalınmamış çok fazla tanın
mayan Nakşidil’in hayatıyla ilgili yerli ve ya
bancı kaynaklardaki bilgiler de derlenmiştir. 
Ayrıca bu eserde Osmanlı vakıflarıyla alakalı 
genel bir literatür değerlendirmesine yer ver
ilmiştir. 

Vakıf kurumu, hayır işlerinin ve kamu 
faaliyetlerinin yürütülmesinde genel olarak 
İslam topraklarında özelde ise Osmanlı İm
paratorluğu’nda yaygın ve etkin bir kurum 
olarak kültürel, ekonomik, politik ve sosyal 
alanlarda birçok araştırmanın konusunu 
teşkil etmektedir. Osmanlı İmparatorluğu’nda 
büyük ölçekte ve ciddi ekonomik fiziki alt 
yapı yatırımı harcamalarını ihtiva eden kül
liyeler, imaretler, camiler, medreseler, ker
vansaraylar, hanlar, medreseler, mektepler, 
hamamlar gibi kamu hizmeti veren binaların 
yapımı, buna ilave olarak hayati önem taşıyan 
su yolları ve çeşmelerin inşa edilmesi vakıflar 
aracılığıyla gerçekleşmiştir. 

Vakıflar, sadece yukarıda zikredilen bi
naların yapılmasını sağlamıyor, aynı zamanda 
düzenli gelirleri sayesinde bu yapılarda 
çalışanların maaşlarını, verilen hizmetlerin 
giderlerini de sürdürülebilir bir şekilde sağlıy
ordu. Ayrıca zaman içerisinde ihtiyaç duyulan 
yenileme, tadilat ve tamir işlerinin giderlerini 
de vakıflar karşılamaktaydı. Vakıflarda vakfe
den kişinin niyeti, kıyamete kadar vakfın baki 
kalmasıdır.  

Günümüze kadar gelmeyi başarmış vakıflar 
genellikle kuruluş aşamasında büyük çapta 
akarlara sahip vakıflar olup; bunlar çoğun
lukla Padişah ve ailesinin, askeri ve sivil 
bürokrasi sınıfına mensup kişilerin kurduğu 
vakıflardır. Tahta bulunan padişahın  başta 
annesi, hanımları, kızları ve kız kardeşleri im
paratorluğun birçok yerinde kurmuş olduk
ları vakıflar aracılığıyla hem kendi 
dönemlerinde hem de vefatlarından sonra 
hayırseverlikle yadedilmeyi başarmışlardır. 

Özellikle imparatorluğun başlangıcından 
itibaren padişahın annesi olarak valide sultan 
unvanını alan kadın sultanların kurmuş 
oldukları vakıflar, 20.yüzyıl başına yani im
paratorluğun sonuna dek süren bir gelenek 
olarak devam etmiştir.  

Bu çalışmada, Nakşidil Valide Sultan 
Vakıfları’nın 19.yüzyılda iktisadi ve sosyal 
boyuttaki işleyişini, yönetimini, zaman 
içerisindeki değişim ve dönüşümlerini vakfa 
ait arşiv belgelerine dayanarak ortaya konul
ması amaçlanmıştır.

Nakşidil Valide 
Sultan Vakıfları

MÜCAHİT BALIKÇI

2 İLÇE 6 MAHALLEYİ KAPSAYACAK, 600 MİLYON LİRAYA MAL OLACAK 
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TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
2 ilçede 6 mahalleyi kapsayan ve 600 mi
lyon liraya mal olması planlanan, ‘İSKİ 
Bağcılar ve Güngören Çevre Projesi Temel 
Atma Töreni’nde konuştu.  
İktidar kanadının, İstanbul’daki 25 yıl

lık yönetim sürelerini kendi 6 senelik 
icraat süreçleriyle bir tutma çabasında 
olduğunu vurgulayan İmamoğlu, “Öyle 
bir 6 yıl yaşattık ki, 25 yıla bedelmiş gibi 
bize muhalefet ediyorlar. 6 yılda 25 yıl
larını onlara unutturduk” dedi. 
Amaçlarının bugünü değil, geleceği kur
tarmak olduğunun altını çizen İmamoğlu, 
“Bugünü kurtarma peşinde olanlar ne 
yapar? İşte tweet atarlar. Ne der 
tweetinde? ‘İstanbul depreme hazır mı, 
değil mi? İstanbul ne oldu? Ne oluyor’ 
derler. Dün tweet atıyor sayın Cumhur
başkanı. Bizi suçlamaya ya da bizi hani 
halkın önüne koyarak, ‘Oradaki yerel 
yönetimler ne yapıyor’ diye cümleler ku
ruyorlar. Şaşkınca birkaç kez okudum. 
Neresi bu? Devletin en üst makamı. 
Halkımız üzülmesin. Bu karanlık dönem 
bitiyor, yepyeni bir sayfa açılıyor. Mil
letimizin gücüyle açılıyor. Bu zorlu günler 
geçiyor. Milletimizin boynu bükük. 
Ekonomik olarak, sosyal olarak, yaşamsal 
olarak çocuklarımızın mutsuz, gençlerim
izin umutsuz olduğu bir ülke değil, çok 
güzel günlere hep birlikte yürüme 
konusunda çok güçlü bir başlangıca mil
letimiz hazırlanıyor. Nasıl bugün bu 
şehrin her insanı için çalışıyorsak, gele
cekte de bu milletin her ferdi için çalış
maya hem de yürekten çalışmaya devam 
edeceğiz” dedi.İmamoğlu, gazetecilerin, 
“Cumhurbaşkanı Erdoğan ‘Sandık ilaçtır’ 
demişti. Siz de ‘Hodri meydan’ dediniz. 
Ama dün, ‘Muhalefetin sokak gündemleri 
zerre miskal umurumuzda değil’ dedi. Ne 
söyleyeceksiniz” sorusuna da “Bu ülkenin 
çok sorunu var. Sadece ekonomiden 
bahsedersek bile, yarım saat liste yaparız. 
Yerel yönetimlerin sorununu konuşsak, 
sayfalar dolar. Aynı şekilde eğitimden mi 
başlasak? Büyük bir haksızlık ve hukuk
suzluğun, belki de son günlerde en fazla 
mağduru haline geldiğimiz yargıdan mı 
adalet sisteminden mi bahsetsek? Ya da 
yargının siyasallaştırılmasıyla ilgili 
bugünkü iktidarın ortaya koyduğu düzen
den mi bahsetsek? Yargı süreci devam 
eden dosyalarda gizlilik kararı varken, 
‘Turpun büyüğü heybede’ diyerek bir 
dosyanın içeriğini bildiğini, hatta sonu
cunu bildiğini ima eden Cumhur
başkanı'nın sözlerinden mi bahsetsek? 
Düşürülemeyen enflasyondan mı bahset
sek? Bütün bu konular, milletin gündemi. 
Hiçbiri suni değil, hepsi gerçek. Ama 
şöyle bir şey ifade edebilirim; onların 
gerçekleri, kendi yaşam alanları. 
Dolayısıyla milletin gündemini suni 
olarak görebilirler. Çünkü milletin gerçek 
gündemiyle bağ kuracak hiçbir ilişkileri 
kalmadı. Bütün bu feryatları, insanların 
şikayetlerini duymaya asla bir fırsatları 
yok. Çünkü pazara inemiyorlar, sokağa 
çıkamıyorlar” yanıtını verdi.  
İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nin 

(İBB) köklü kuruluşu İstanbul Su ve 
Kanalizasyon İdaresi (İSKİ), Bağcılar ve 
Güngören ilçelerinde yağmur suyu kay
naklı taşkınlarda yaşanması muhtemel 
can ve mal kayıplarının önüne geçecek, 
atık su ayrıştırmaları ile atık su kaynaklı 
çevre kirliliğini önleyecek projenin 
yapımına başladı. Türkiye Belediyeler 
Birliği (TBB) ve İstanbul Büyükşehir 
Belediye (İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
“İSKİ Bağcılar ve Güngören Çevre Projesi 
Temel Atma Töreni”nde konuştu. 2 ilçede 
6 mahalleyi kapsayan ve 600 milyon li
raya mal olması planlanan projenin temel 
atma töreninde konuşan İmamoğlu, öze
tle şunları söyledi: 

“MENFAAT PEŞİNDE KOŞANLARIN 
DÖNEMİ ARTIK BİTTİ, BİTİYOR, 
BİTİRECEĞİZ” 

“Hizmette ayrım olmaz. Hizmette bir
likte olmanın çok değerli bir yönü var. 
Milletimize hizmet ediyoruz. Dolayısıyla, 
orada siyasi şapkalarımızı geride 
bırakırız ve hizmete dair milletimizin 

yanına koşar, bir oluruz, birlikte oluruz. 
Ama ne yazık ki, bugünkü atmosferde 
bunu engelleme konusunda, bunu mil
letin o derin kültüründen uzaklaştırmaya 
dönük çok enteresan bir ortam yaşıyoruz. 
Yani hem dil ile hem tavır ile ve ısrarla da 
bunun karşısında olmaya, bunu dile ge
tirmeye gayret ediyorum. Çünkü, bu mil
letin hiçbir unsurla ayrışmaya, 
kutuplaşmaya tahammülü olmaz, olamaz, 
olmamalı. Bu milletin en büyük gücü, bir
likte olabilmek, birlikte yaşayabilmek. 86 
milyonun gücü de oradan geliyor, 16 mi
lyon insanımızın İstanbullunun da huzur 
oradan geliyor. O bakımdan bizim bu at
mosferimizi bozmaya, bunu kendi siyasi 
menfaatine taşımaya ve buradan oy de
vşirerek, insanları birbirine düşman
laştırarak, insanları birbirinden 
uzaklaştırarak buradan seçim kazanma 
vesaire gibi çıkar, menfaat peşinde koşan
ların artık dönemi bitti, bitiyor, bitire
ceğiz. Bu sona ermeli ki, evlatlarımız 
huzur bulsun; çok net söyleyeyim. Çocuk
larımız birbirine farklı gözlerle bakmasın. 
Düşüncenin, bireysel düşüncenin hak 
olduğunu, özgürlük olduğunu, fikir 
özgürlüğü, kapsamına girdiğini ve hiç 
kimsenin düşüncesinden ötürü bir 
başkasını suçlu kabul etme hakkı ol
madığını her evladımız biliyor. Ve o evlat
lara, o güzel çocuklarımıza, gençlerimize 
güçlü bir gelecek hazırlamak için, birlik 
ve beraberliğimizin harcını karmaya 
başladık. Yakında, birlikte bu binayı inşa 
edeceğiz. Bu çok yakındır, onu 
söyleyeyim. Onun için her bir ferdimizin 
bu meseleye böyle bakması gerekir.” 

“SİYASETTEKİ AYRIMCILIĞIN ZİRV
EYE DOĞRU TIRMANDIĞI BU GÜN
LERDE…” 

“Siyasetteki ayrımcılığın zirveye doğru 
tırmandığı bu günlerde… Az önce ilçe 
başkanı, ilçe belediye başkanlarımızı 
anons ettim. Dostlarımız burada. Her 
birisi dostumuzdur. İstanbul'un 39 ilçe 
belediye başkanının tamamı bizim dostu
muz, yol arkadaşımız, hemşehrimizdir, 
siyasi partisi ne olursa olsun. Çünkü 
hizmette birlikte hareket etmeliyiz. Ama 
ben, ilçe koltuğunda otururken bir İSKİ 
kurumu dahil, hizmet alma konusunda 
nasıl ısrarlı bir dilencilik yapar gibi mese
leyi gidip aktardığımı, anlattığımızı 
yaşayan birisiyim. Ama bakın burada 
bugün sağ olsunlar bu temel atma töreni
mizde Küçükçekmece, Avcılar, Üsküdar, 
Bakırköy belediye başkanlarımız yalnız 
bırakmayarak, buraya geldiler. Yani 
Güngören ve Bağcılar'ı alkışlıyorlar. İn
sanlarımızın aklından şu geçebilir: 
‘Ekrem İmamoğlu, acaba Cumhuriyet 
Halk Partili belediye başkanlarını mı 
davet etti’ diye geçebilir. Asla. Bilakis biz, 
göreve geldiğimiz ilk günden beri, hangi 
ilçeye gidiyorsak, özellikle o ilçenin 
belediye başkanını açılışlarımıza, temel 
atmalarımıza veya farklı törenlerimize 
davet ettik ve etmeye devam ediyoruz.” 

“MİLLET BÜYÜKTÜR, BİR KİŞİ 
DEĞİL” 

“Sadece davet etmekle kalmıyoruz. 
Örneğin, bugün buraya Bağcılar veya 
Güngören Belediye. Başkanı katılmış ol
saydı, onlara bu kürsüye çıkıp konuşma 
hakkını biz onlara veriyoruz. Burada hem 
Güngören hem Bağcılar belediye başkanı 
da halkına, hemşehrilerine hitap edebilir, 
onlarla hizmetlerini ve İSKİ’yle olan 
hizmetlere dönük de düşüncelerini pay
laşabilir. Bu demokratik hakkı, biz hep 
verdik. Kürsüden sabote edildiğimiz 
birkaç toplantı oldu. Onun dışında her 
birisi nezaketle geçti. Ve sabote olsun, ol
masın, biz ondan hiç vazgeçmedik. Ve bu 
kürsüden, halkın kürsüsü İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi’ne ait bu kürsü
den, biz, onlara söz hakkı verdik. Ve ver
meye de devam edeceğiz. Bu kürsünün, 
bu mikrofonun sahibi millettir. Bakın her 
koltuk; cumhurbaşkanlığı koltuğu da mil
letindir, belediye başkanlığı koltuğu da 
milletindir. Büyükşehir Belediye Başkan
lığı da milletindir. Onun için biz diyoruz, 
‘Millet büyüktür.’ Millet büyüktür, bir kişi 
değil. Bir koltuk değil, millet büyüktür. 

Bütün evrene baktığımızda, nasıl 
Yaradan’a sığınırız, işte toplumsal mese
lelerde millet büyüktür. Milletin büyük
lüğünü kabul ederseniz, bunu gönülden 
yaparsınız. Benim değil ki, söz kendini 
bağlar zaten. Bağcılar ve Güngören 
Belediye Başkanı da buraya davet 
edilmiştir ama gelmeme tercihlerini kul
lanıyor olabilirler. Bundan sonra da davet 
etmeye devam edeceğiz. Biz, yüzlerce, İs
tanbul'la ilgili toplantı, açılış, temel atma 
töreni, İstanbul Büyükşehir Belediye 
Başkanı dahil olmak üzere, en tepeden 
yapılan iş ve işlemlerde nasıl davet 
edilmediğimizi toplumla defalarca pay
laştık. İşte ‘ayrımcılık’ dediğim şey bu.” 

“HALKIMIZA VERDİĞİMİZ SÖZÜN 
ARKASINDA DURUYORUZ” 

“Yaptığımız her yatırımla, aslında 
halkımıza verdiğimiz sözü yerine getiriy
oruz. Halkımıza verdiğimiz sözün 
arkasında duruyoruz. Ve çok büyük zor
luklarla yerine getiriyoruz; onu 
söyleyeyim. Bakın bu zor koşullarda dahi 
temel atma törenlerine devam etmek, 
açılışlar yapmak, projeleri bitirmek kolay 
iş değil. Zor. Çok nefes nefese… Bazı en
gellemelere, var olan aldığımız bazı özel
likle bir kısım dış kredilerin bir imzayı 
bile bizden esirgemelerine rağmen iş 
yapıyoruz Türkiye'nin neresinde olursa 
olsun, dönüp bakın, son 11,5 buçuk yıl 
içerisinde… Bakın, seçim bitti. ‘Hadi bir 
rahatlayalım, 11,5 sene hiçbir şey yap
mayalım’ değil… ‘İstanbul'un hizmete 
ihtiyacı var. Bu kentin ihmal edilmiş 
sorunları var. Bu sorunlara çözüm bul
malıyız’ diyerek, gecegündüz çalışarak, 
buralarda yaptığımız temel atmaları, 
açılışları tam da halkımıza verdiğimiz 
sözü yerine getirmek adına, yürekli bir 
biçimde, kararlı biçimde yapmaya devam 
ediyoruz. İşte onun için görevimizi al
nımızın akıyla yapmaya devam etme 
kararlılığı, tam da İstanbul'umuzun, İs
tanbulluların yaşam kalitesini yükselt
mek, yaşam alanlarını güvenli hale 
getirmek, daha sağlıklı bir şehirde yaşa
malarını sağlamak prensiplerini içeriyor.” 

ERDOĞAN’A “BERTOLT BRECHT”Lİ 
“KURTULUŞ” YANITI 

“Durmayacağız. Hangi engel olursa 
olsun, durmayacağız. Bizi yıldırmak için 
neler yapıyorlar neler. Gece yarısı ihbar
lar, gece yarısı tehditler. Ama yargı üz
erinden ama başka kavramlar 
üzerinden… Ama biz, bu şehre ve bu ülk
eye hizmet konusunda kararlıyız. 
Başımızı ancak ölene eğdirir biliyor 
musunuz? Milletimize olan sözümüzü 
yerine getirmemek başımızı öne eğdirir. 
Bizim başımızı, baskıcı kavramlarla 
yıldırmak üzerine yalanla, iftirayla öne 
eğdirecek hiçbir güç anasının karnından 
doğmadı arkadaş. Bu kadar net. (Bu 
sırada kalabalıktan ‘Kurtuluş yok tek 
başına; ya hep beraber ya hiç birimiz’ slo
ganı yükseldi.) Bunu da 70’li yıllardaki 
solcu, mücadeleci bir gencin sözlerine 
atfa yollamış Sayın Cumhurbaşkanı. 
Hatırlatalım; bu Alman şair Bertolt 
Brecht’e ait bir sözdür. Yani tabii biraz 
kitap okumakla okumamak arasındaki 
bir kavramla ilişkili konu bu.” 

“ÖYLE BİR 6 YIL YAŞATTIK Kİ, 25 
YILA BEDELMİŞ GİBİ BİZE MUHALE
FET EDİYORLAR” 

“Biz aslında her meseleye şöyle baktık. 
Yaptığımız görevde de öyle hareket ediy
oruz. İstanbul'u sadece bir 5 yıllık bir 
planla yönetmiyoruz. İstanbul'u, 5 yıllık 
bir süreçle analiz edip, ne yapacağımıza 
karar vermiyoruz. İstanbul'un 
önümüzdeki 50 yılını, en az 25 yılını nasıl 
tasarlarız, yaptığımız yatırımın bu şehrin 
50 yılını kurtaracak, düzene sokacak ve 
yaşam kalitesini arttıracak bir yönteme 
nasıl çeviririzin çabası içerisindeyiz. 6 
yıldır mücadele ediyoruz. Öyle bir 6 yıl 
yaşattık ki, 25 yıla bedelmiş gibi bize 
muhalefet ediyorlar. 6 yılda 25 yıllarını 
onlara unutturduk. ‘Biz 25 yılda şunu 
yaptık, siz ne yaptınız ki’ demeye getiriy
orlar. Çünkü şunu görüyorlar. Az za
manda çok iş yapan bir karaktere sahibiz. 
Ama aynı zamanda günü kurtarmayan, 

geleceği kurtaran, güçlü gelecek yatırım
ları yapıyoruz. Bakın; 2036’da şehrimizi 
olimpiyat gelsin diye büyük gayret 
içerisindeyiz. 2036’da Ekrem İmamoğlu 
büyükşehir belediye başkanı mı olacak? 
Hayır. Geleceği tasarlamak, geleceği kur
tarmak, bugünü değil.” 

“BUGÜNÜ KURTARMA PEŞİNDE 
OLANLAR NE YAPAR?” 

“Bugünü kurtarma peşinde olanlar ne 
yapar? İşte tweet atarlar. Ne der 
tweetinde? ‘İstanbul depreme hazır mı, 
değil mi? İstanbul ne oldu? Ne oluyor’ 
derler. Yani dün tweet atıyor sayın 
Cumhurbaşkanı. Bizi suçlamaya ya da bizi 
hani halkın önüne koyarak, ‘Oradaki yerel 
yönetimler ne yapıyor’ diye cümleler ku
ruyorlar. Yahu şaşkınca birkaç kez 
okudum. Yani bu ülkeyi, 99 depreminden 
sonra deprem hayatına girmiş olan… 
Çünkü İstanbul'da yaşanan deprem, hep
imize depremi hissettirdi. 2002’den beri 
bu ülkede iktidar olan bir akıl, bir an
layış… Ege Denizi bolca sallanınca, bu 
tehdit üzerinden şunu diyebilirsin: ‘Biz 
çalışıyoruz, eksikliklerimizi gidereceğiz. 
Hep bir olmalıyız, sorumluluk sahibi ol
malıyız. Yan yana durmalıyız, birlikte 
düşünmeliyiz, birlikte çalışmalıyız.’ Bun
ları diyebilirsiniz. Biz de alkış atarız. Hani 
şimdiki sosyal mecralarda beğeni atarız 
veya başka bir şey yaparız. Ama burada 
dahi belediyelere laf ederek, yani bizi köş
eye sıkıştırma gayretinde olma anlayışı. 
Neresi bu? Devletin en üst makamı. Ola
cak iş değil.” 

“BİZ NE DİYORUZ?” 
“Bakın biz ne diyoruz? Bağcılar 

Belediyesi, Güngören Belediyesi; ‘Gel 
kardeşim, beraber hizmet yapalım, be
raber konuşalım, beraber çalışalım, bir
likte üretelim.’ Devletin en üst makamı ne 
diyor? ‘O benden değil. Sen var ya sen…’ 
Biz bunları yaparken, bunlar ne yapıyor? 
Biraz hatırlatayım mı size? Mesela, ‘De
prem vergilerini ne yaptınız diye sorul
duğunda, ‘Yol yaptık’ diye cevaplayan; 
afet risklerini azaltmak yerine, yandaş iş 
adamlarının banka hesaplarını 
güçlendirmeye, borçlarını silmeye öncelik 
veren; Kur Korumalı Mevduat uygulaması 
ile bütçeyi delik deşik edip, 48 milyar 
doları bir avuç insanın cebine aktaran; 
onlarca yasal düzenleme yapıp yetkileri 
merkezileştiren, Çevre Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı eliyle lüks konut 
üretip, en riskli konutlarda yaşayan in
sanları tabutunda yaşamaya mahkum 
eden; ülke genelinde riskleri azaltacak bir 
bölgesel planlama yapmak yerine, en 
riskli bölgelerde nüfus yoğunluğunu art
tırarak, rant paylaşımı ve bölüşümü 
peşinde koşan; Devlet Planlama Teşki
latı'nı kapatarak, devletin plan mantığını 
ortadan kaldıran, onun yerine kısa vadeli 
çıkar hesabını merkeze alan; Anadolu'
daki kentlerin gelişimini planlayıp 
desteklemek yerine, İstanbul'u kapa
sitesinin çok üstünde genişletip, 
Anadolu'nun içini boşaltan; Hazine arazi
leri, yeşil alanlar ve hatta askeri alanları 
imara açıp evi başına yıkılacak vatan
daşın riskli konutlarını dönüştürmek yer
ine lüks konutlar yapmak için kullanan, 
bunun adını da ‘kentsel dönüşüm’ olarak 
adlandıran; belediyeleri ‘benim partim
den olanolmayan’ diye ayırıp, hizmet 
ürettirmemek için ‘silkeleyin’ diye talimat 
veren; usulsüz uygulamalarla yargıyı ta
cize dönüştürüp, işte Ahmet Özer gibi, 
Rıza Akpolat gibi dostlarımızı hukuksuz 
bir biçimde alıkoyan, esasında halkını 
hizmetten mahrum bırakmaya çalışan; 
‘Depremi siyaset üstü tek öncelikli konu 
olarak görüp bir Deprem Konseyi ku
ralım ve uygulama önceliklerini bu bilim
sel konsey belirlesin. Kamu kaynaklarını 
da bunun için kullanalım’ diye tarif ed
erek başladığımız ve altyapıdan üstyapıya 
onlarca çözüm, güçlendirme, tek yapı 
ölçeğinden ada ölçeğine uzanan büyük 
dönüşümlere imza attığımız bir süreci 
görmezlikten, duymazlıktan gelerek yok 
sayan bir zihniyet, ne yazık ki twit atarak 
‘ev sahibini bastırıyor’, halkımızı üzüyor.” 

BÜLTEN HABERİ
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TÜRKİYE Tenis Federasyonu Başkanı Şa-
fak Müderrisgil, "A Milli Erkek Takımı'mız ade-
ta harikalar yarattı. Çok güzel iki gün geçirdik 
ve Davis Kupası Dünya Grubu 1'e yükseldik. 
Çok mutluyuz." dedi. 

Türkiye Tenis Federasyonu Başkanı Şafak 
Müderrisgil, Davis Kupası'nda elde edilen so-
nuçların kendilerini memnun ettiğini söyledi. 

A Milli Erkek Tenis Takımı, TED Spor Kulü-
bü Tesisleri'nde Meksika ile karşılaştığı müsa-
bakaları 5-0'lık üstünlükle tamamlayarak Da-
vis Kupası Dünya Grubu 1'e yükselirken, fede-
rasyon başkanı Şafak Müderrisgil, play-off 
maçlarının ardından AA muhabirine açıkla-
mada bulundu. 

Organizasyonun şölen havasında geçtiğini 
belirten Müderrisgil, "İstanbul, Davis Kupa-
sı'na ev sahipliği yaptı. A Milli Erkek Takı-
mı'mız adeta harikalar yarattı. İlk gün Ergi Kır-
kın ve Yankı Erel teklerde galip geldi. İkinci 
gün de çiftler mücadelesinde Meksika'nın 
avantajı olmasına rağmen seyircimizin deste-
ğini de yanımıza alarak galip geldik. Çok güzel 
iki gün geçirdik. Dünya Grubu 1'e yükseldik. 
Çok mutluyuz." ifadelerini kullandı. 

"GÜZEL BİR TURNUVAYA İMZA ATTIK" 
Başkan Müderrisgil, milli maçlara duyulan 

ilgiden bahsederek, şunları kaydetti: "Çok bü-
yük bir ilgi var, yaratmak istediğimiz de buydu. 
Milli maç olunca bambaşka bir hava doğuyor. 
Davis Kupası zaten bu özelliğiyle ön plana çıkı-
yor, sportif performansı seyircilere izletip 
uluslararası bir platform ve dostluk ortamı ya-
ratmak. Coşku dolu iki gün geçirdik. Ülke ola-
rak buna çok ihtiyacımız vardı. Milletimize, ka-
tılan taraftarlara ve camiamıza teşekkür edi-
yoruz. TED Spor Kulübüne, Gençlik ve Spor 
Bakanlığımıza ve sponsorlarımıza da çok te-
şekkür ediyorum. Ekip çalışmasıyla güzel bir 
turnuvaya imza attık." AA

Türkiye Tenis  
Federasyonu Başkanı 
Şafak Müderrisgil,  

Davis Kupası  
sonuçlarından memnun 

ORDU'DA fazla kilosu nedeniyle sağ-
lık proplemleri yaşayan infaz koruma 
memuru Mesut Tatlıcan, kick boks ile ta-
nışmasının ardından iki defa bölge birin-
cisi oldu. 

Altınordu ilçesinde yaşayan 32 yaşın-
daki Tatlıcan, bir süre önce sırt ve boyun 
ağrısı şikayetleri nedeniyle doktora baş-
vurdu. 

Doktorun kilo vermesi için spor yap-
masını tavsiye etmesi üzerine 1,5 yıl 
önce kick boksa başlayan Tatlıcan, za-
man içerisinde bu branşta kendini geliş-
tirerek lisans aldı. 

Ordu E Tipi Kapalı Ceza İnfaz Kuru-
munda infaz koruma memuru olan Tatlı-
can, bu branşta katıldığı organizasyon-
larda iki defa bölge birinciliği elde etti. 

Tatlıcan, 21-28 Ocak'ta Antalya'da 
düzenlenen Türkiye Kick Boks Şampiyo-
nası'nda 81 kiloda ringe çıktı. 

Şampiyonada derece alamamasına 
rağmen kariyerinde ilk ulusal müsabaka 
deneyimi yaşayan Tatlıcan, organizas-
yonlarda başarı göstermek için antren-
manlarını sürdürüyor. 

"106 KİLODAN 77 KİLOYA KADAR 
İNDİM" 

Evli ve bir çocuk babası Mesut Tatlı-
can, AA muhabirine, antrenörünün des-
teğiyle başladığı kick boksta yeni müsa-
bakalar için hazırlandığını söyledi. 

Fazla kilonun insan sağlığını tehdit 
ettiğini aktaran Tatlıcan, şöyle devam 
etti: 

"Ben de o açıdan böyle bir başlangıç 
yapıp 106 kilodan 77 kiloya kadar in-
dim. Geçen hafta ise 81 kiloda Türkiye 
Kick Boks Şampiyonası'na katıldım. Be-
nim için büyük bir zevkti ve çok heyecan 
vericiydi. Özellikle o ring bambaşka bir 
duygu. Rakibim benden daha profesyo-
neldi. Ben bu spora hobi amacıyla başla-
dım ve böyle bir sürece girdik. Şampiyo-
nada çok zevkli dakikalar geçirdik." 

Ulusal ve uluslararası şampiyonalara 
katılmak istediğini anlatan Tatlıcan, 
"Çünkü bundan zevk aldım. Bunu dene-
yimledim ki bu sevgi ve saygı sporu. Bu 
şampiyonada kendimi buldum diyebili-
rim. Katıldığım şampiyonadan aldığım 
deneyimle çalışmalarıma devam ediyo-
rum. Ulusal ve uluslararası şampiyonala-
ra katılmak istiyorum." ifadelerini kul-
landı. 

Antrenör Serhat Kiraz ise yaklaşık 15 
yıldır dövüş ve savunma sporlarıyla ilgi-
lendiğini, ulusal ve uluslararası düzeyde 
sporcu yetiştirdiğini dile getirdi. AA

Kilo vermek için  
başladığı kick boksta 

bölge birincisi oldu 

GALATASARAY'DA İspanyol 
yıldız Alvaro Morata'nın transfer 
edilmesiyle kulüp tarihindeki ya-
bancı oyuncu sayısı 208'e yüksel-
di. Sarı-kırmızılılar, eski adı Türki-
ye 1. Futbol Ligi olan Süper Lig'in 
başladığı 1959 sezonundan bu 
transfer dönemine kadar 6 kıta ve 
53 ülkeden 207 yabancı futbolcuy-
la sözleşme imzaladı. 

Ara transfer dönemindeki ilk 
transferini ikas Eyüpspor'dan milli 
futbolcu Ahmed Kutucu'yu katarak 
gerçekleştiren Galatasaray, ilk ya-
bancı transferinde de Morata'yı 
renklerine bağladı. İspanyol santr-
for, kulüp tarihinin 208. yabancı 
oyuncusu olarak kayıtlara geçti. 

ALTINCI İSPANYOL 
İtalya'nın AC Milan SPA Kulü-

bü'nden satın alma opsiyonlu 1 
yıllığına bonservisi kiralanan Alva-
ro Morata, Galatasaray forması gi-
yecek altıncı İspanyol futbolcu ola-
cak. Sarı-kırmızılı kulüpte 2011'de 
Albert Riera'nın alınmasıyla başla-
yan süreçte İspanyol Jose Rodrigu-
es, Inaki Pena, Juan Mata ve Ange-
lino kadroya katıldı. 

KARİYERİ DİKKATİ ÇEKİYOR 
İspanya'nın son dönemde yetiş-

tirdiği en önemli santrforlardan 
Morata, kariyerinde kazandığı ba-
şarılar ön plana çıkıyor. 

İspanya Milli Futbol Takımı'nın 
84 müsabakada giyip, 37 kez ağla-
rı sarsan 32 yaşındaki futbolcu, bi-
rer kez Avrupa şampiyonluğu ve 
Uluslar Ligi şampiyonluğu yaşadı.  

AA

GALATASARAY'IN altyapısında 
yetiştikten sonra bonservisi sezon so-
nuna kadar Nesine 2. Lig ekibi İsken-
derunspor'a kiralanan Berat Yılmaz, 
çok sayıda maça çıkıp kendini geliş-
tirmeyi hedefliyor. 

İskenderun ekibin yeni orta saha 
oyuncusu Berat, kulüp tesislerinde 
AA muhabirine hedeflerini anlattı. 

Berat, altyapısında yetiştiği sarı-
kırmızılı takımda çok şey öğrendiğini 
ifade ederek "Galatasaray altyapısın-
da yetişen her sporcu gibi benim de 
amacım gelecekte A takımda süre bul-
mak, oynamak. Sonrasında yurt dışı he-
deflerim var." dedi. 

İskenderunspor'da başarılı işlere 
imza atacağına inandığını dile getiren 
19 yaşındaki genç futbolcu, "İskende-
runspor'daki hedeflerim çok sayıda 
maç oynayıp kendimi geliştirmek, takı-
mımla Ziraat Türkiye Kupası'nda tur at-
lamak ve ligde play-off'lara kalmak." 
diye konuştu. 

Ziraat Türkiye Kupası A Grubu ikinci 

maçında 5 Şubat'ta sahalarında Trab-
zonspor ile oynayacakları maça hazır-
landıklarını anlatan Berat, şöyle devam 
etti: 

"Koşan ve mücadeleci bir oyuncu ol-
duğum için takıma çok şey katabileceği-
mi düşünüyorum. Burada takım arka-
daşlarımla hemen kaynaştık. İnşallah 
iyi futbol oynayıp iyi yerlere geleceğiz. 
Biraz heyecanım var, buraları ilk defa 
görüyorum. Her maçın çok kıymetli ol-

duğu duygusunu ilk defa yaşıyo-
rum." 

Berat, kendini İtalya Seri A ta-
kımlarından Milan'da forma giyen 
Tijjani Reijnders'e benzettiğini ve 
başarılı futbolcuları izleyerek yeni 
şeyler öğrenmeye çalıştığını sözle-
rine ekledi. 

KULÜBÜ BAŞKANI BOLAT: 
İskenderunspor Kulübü Baş-

kanı Hakan Bolat, Berat'ı kadroya 
katarak önemli bir transfere imza 
attıklarını söyledi. 

Berat Yılmaz'ın başarıyı İsken-
derun'da yakalayacağını düşündüğünü 
dile getiren Bolat, şu ifadeleri kullandı: 

"Çok büyük oyuncu. Yaşına bakma-
yın, gelişimi çok iyi. Galatasaray oyun-
cuyu bize özellikle vermek istedi çünkü 
biz Metehan Baltacı'yı buradan çıkarıp 
onlara verdik. İlerideki maçlarda çok 
büyük yetenek olduğu görülecektir. 
Bence 2-3 sene sonra Galatasaray'da di-
rekt oynayacak ve Avrupa'ya da gidecek 
bir oyuncu." AA

Keçi çobanlığı yapan  
Yörük çocuğu, Bocce  

Milli Takımı'na seçildi 
ANTALYA’NIN Elmalı ilçesinde keçi 

çobanlığı yaparken yetenek taraması 
sonrasında bocceye başlayan Adnan Şen, 
Bocce Milli Takımı'na seçilmenin heye-
canını yaşıyor. 

Elmalı ilçesinde yaşayan Şen ailesi-
nin en büyük evladı Adnan Şen (16), ilk-
öğretim eğitimi sırasında okul dışındaki 
zamanlarında aile mesleği olan keçi ço-
banlığı yapıyordu. 

Yörük sapanı olarak bilinen sallama 
sapan ile keçilerin kontrolünü sağlayan 
Adnan, zamanla yaptığı atışlarda usta-
laştı. Adnan Şen, okulunda yapılan yete-
nek taraması sırasında atışlardaki bece-
risi fark edilince bocceye yönlendirildi. 

Antalya'da spor lisesinde eğitimini 
sürdüren Adnan, 2024 yılında elde ettiği 
Türkiye Petank Yıldızlar Şampiyonası Al-
tın Nokta ikinciliği, 15. Uluslararası Boc-
ce Petank Şampiyonası ikili takımlar 
ikinciliği ve Bocce Petank Okul Sporları 
Türkiye ikinciliği derecelerinin ardından 
Bocce Milli Takımı'na seçilmeyi başardı. 

AA

MİLLİ oyuncular Elif Bayram ile 
Sinem Ataş, AA muhabirine Basket-
bol Gelişim Merkezi'nde açıklama-
larda bulundu. 

Milli takımın 2025 Avrupa Bas-
ketbol Şampiyonası Elemeleri'ndeki 
performansına değinen Elif Bayram, 
"Grupta 4 karşılaşmamızın 4'ünü de 
kazandık ama bizim amacımız 6'da 
6 yapmak olacak. Hiçbir takım mağ-
lubiyet için sahaya çıkmaz. Şampi-
yonaya gitmeyi garantilemiş olsak 
da aynı motivasyonla önce evimiz-
deki sonra da deplasmandaki maçı 
en iyi skorla kazanmak istiyoruz. 
Avrupa Şampiyonası için bu galibi-
yetler takıma moral ve motivasyon 
kaynağı oluyor. Bu yüzden 6'da 6 
yaparak namağlup bir şekilde şam-
piyonaya gitmek önemli. O yüzden 
motive olup en iyi şekilde sahaya çı-
kıp maçı kazanmak istiyoruz." ifade-
lerini kullandı. 

"AYNI BASKETBOLU OYNAR-
SAK RAKİBİN ÇOK DA BİR ÖNEMİ 

YOK" 
İzlanda ve Romanya maçlarının 

ilk karşılaşmalara göre farklı geçe-
bileceğine değinen Elif Bayram, "Ra-
kiplerimiz, bu sefer kazanmak iste-
yecektir. Bizim daha önce oynadığı-
mız basketbolun üstüne koymamız 
lazım. Ben, herhangi bir değişiklik 
olacağını düşünmüyorum. Aynı bas-
ketbolu oynarsak rakibin çok da bir 
önemi yok." şeklinde görüş belirtti. 

Kocaeli'de oluşacak atmosfere 
değinen Elif Bayram, "Umarım Slo-
vakya maçındaki atmosferin aynısı 
olur. Herkesi de buradan tekrar 
maça çağıralım. Kocaeli'de ilk defa 
bu kadar taraftar önünde oynamış-

tım. O maç çok güzeldi. Her sayı at-
tığımızda taraftarın bağrışları ve 
güzel destekleri çok hoşumuza gitti. 
Umarım yine orada olurlar. Umarım 
aynı şekilde güzel bir maç seyretti-
rebiliriz. Gelirlerse çok mutlu olu-
ruz." diye konuştu. 

SİNEM ATAŞ: "BİZİM İÇİN HER 
MİLLİ MAÇ ÇOK ÖNEMLİ" 

Sinem Ataş ise Avrupa Şampiyo-
nası'nın elemelerine çok iyi başladık-
larını belirterek, "Gruptaki 4 maçımı-
zı da kazandık. İyi sonuçlar elde ettik. 
Kalan iki maçımızı da kazanmak isti-
yoruz. Bizim için her milli maç çok 
önemli. Bu zihniyetle maça çıkacağız. 
Maçımız İzmit'te olacak. Daha önce 

İzmit'te oynadığımızda bizi çok iyi 
desteklediler. Salonun atmosferi çok 
iyiydi. Buradan tekrar İzmit halkını 
maça davet ediyoruz. Avrupa Şampi-
yonası'na katılmaya hak kazandık 
ama her maç önemli. Sayı avantajı ve 
averajlar önemli. Bu maçları da kaza-
nıp daha iyi bir şekilde Avrupa Şam-
piyonası'na gitmek istiyoruz." değer-
lendirmesinde bulundu. Karşılaşa-
cakları Romanya ve İzlanda'yı değer-
lendiren Sinem Ataş, "Biz şu anda ra-
kiplerimize karşı baskın görünüyoruz 
ama hiçbir maç oynanmadan kazanıl-
maz. Rakibimize saygı duyacağız ve 
iki maçı da kazanmak için sahaya çı-
kacağız." ifadelerini kullandı. AA

A Milli Kadın Basketbol  
Takımı'nda hedef "6'da 6" 

İskenderunspor'un Galatasaray’dan  
transferi Berat, kendini geliştirmek istiyor 

Morata, Galatasaray tarihindeki 
208. yabancı futbolcu 

A Milli Kadın Basket-
bol Takımı oyuncula-

rı Elif Bayram ve Si-
nem Ataş, 2025 Av-

rupa Şampiyona-
sı'nın elemelerinde 
İzlanda ve Roman-

ya'yı mağlup ederek 
grupta 6'da 6 yap-

mak istediklerini 
söyledi. 
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Sürekli ortaya çıkan sayısız güvenlik 
açığından da görebileceğimiz gibi modern 
teknoloji kusursuz olmaktan çok uzak. 
Tasarım açısından güvenli sistemler tasar
lamak denenmiş ve doğrulanmış bir en iyi 
uygulama olsa da bunu yapmak kaynakları 
kullanıcı deneyimi (UX) tasarımı, perfor
mans optimizasyonu ve diğer çözümler ve 
hizmetlerle birlikte çalışabilirlik gibi diğer 
alanlardan uzaklaştırabilir. Bu nedenle, 
güvenlik genellikle arka planda kalır ve yal
nızca asgari uyumluluk gerekliliklerini yer
ine getirir. Bu değiş tokuş özellikle hassas 
veriler söz konusu olduğunda endişe verici 
hale gelir çünkü bu tür veriler kritiklik
leriyle orantılı korumalar gerektirir. 
Günümüzde, yetersiz güvenlik önlem
lerinin riskleri, verilerin işlevselliklerinin 
temelini oluşturduğu yapay zekâ ve 
makine öğrenimi (AI/ML) sistemlerinde 
giderek daha belirgin hale gelmektedir.  

 
Veri zehirlenmesi nedir? 
Yapay zekâ ve makine öğrenimi model

leri, denetimli ve denetimsiz öğrenme 
yoluyla sürekli olarak güncellenen temel 
eğitim veri kümeleri üzerine inşa edilir. 
Makine öğrenimi yapay zekânın 
gelişmesinde önemli rol oynar. Makine 
öğrenimi sayesinde gerçekleşen derin 
öğrenme, diğer etkenlerle birlikte yapay 
zekânın yeteneklerini ilerletmesini 
mümkün kılar. Veriler ne kadar çeşitli ve 
güvenilir olursa modelin çıktıları da o 
kadar doğru ve kullanışlı olacaktır. Bu ne
denle, eğitim sırasında bu modellerin 
büyük miktarda veriye erişmesi gerekir. 
Öte yandan, doğrulanmamış veya iyi ince
lenmemiş veri kümeleri güvenilmez 
sonuçların ortaya çıkma olasılığını 
artırdığından veri yığınlarına güvenmek 
riskleri de beraberinde getirmektedir. 
Üretken yapay zekânın, özellikle de büyük 
dil modellerinin (LLM'ler) ve bunların 
yapay zekâ asistanları şeklindeki uzan
tılarının, modelleri kötü niyetli amaçlarla 
kurcalayan saldırılara karşı özellikle savun
masız olduğu bilinmektedir.  En sinsi 
tehditlerden biri, düşmanların modelin 
davranışını değiştirmeye çalıştığı ve yanlış, 
önyargılı ve hatta zararlı çıktılar üretme
sine neden olduğu veri (veya veri tabanı) 
zehirlenmesidir. Bu tür tahrifatların 
sonuçları uygulamalar arasında dalgala
narak güveni sarsabilir ve hem insanlar 
hem de kuruluşlar için sistemik riskler 

doğurabilir. 
 
Veri zehirlenmesi türleri 
Veri zehirleme saldırılarının çeşitli tür

leri vardır, örneğin: 
·       Veri enjeksiyonu: Saldırganlar, bir 

yapay zekâ modelinin davranışını 
değiştirmesini sağlamak için eğitim veriler
ine kötü amaçlı veri noktaları enjekte eder. 
Çevrimiçi kullanıcıların Tay Twitter botunu 
saldırgan tweetler atacak şekilde yavaşça 
değiştirmesi buna iyi bir örnektir. 

·       İçeriden saldırılar: Normal içeriden 
tehditlerde olduğu gibi, çalışanlar erişim
lerini kötüye kullanarak bir modelin eğitim 
setini değiştirebilir, davranışını 
değiştirmek için parça parça değiştirebilir
ler. İçeriden saldırılar özellikle sinsidir 
çünkü meşru erişimden faydalanırlar. 

·       Tetikleyici enjeksiyonu: Bu saldırı, 
bir tetikleyici oluşturmak için yapay zekâ 
modelinin eğitim setine veri enjekte eder. 
Bu, saldırganların bir modelin güvenliğini 
aşmasına ve belirlenen tetikleyiciye göre 
durumlarda çıktısını manipüle etmesine 
olanak tanır. Bu saldırının tespit edilmesin

deki zorluk, tetikleyicinin tespit 
edilmesinin zor olabilmesinin yanı sıra 
tetikleyici etkinleştirilene kadar tehdidin 
uykuda kalmasıdır. 

 
·       Tedarik zinciri saldırısı: Bu 

saldırıların etkileri özellikle korkunç ola
bilir. Yapay zekâ modelleri genellikle 
üçüncü taraf bileşenleri kullandığından 
tedarik zinciri sürecinde ortaya çıkan 
güvenlik açıkları sonuçta modelin güven
liğini tehlikeye atabilir ve onu istismara 
açık hale getirebilir. 

Yapay zekâ modelleri hem iş hem de 
tüketici sistemlerine derinlemesine 
gömüldükçe asistanlar veya verimlilik 
artırıcılar olarak hizmet verdikçe bu sis
temleri hedef alan saldırılar önemli bir 
endişe kaynağı haline geliyor. Kurumsal 
yapay zekâ modelleri verileri üçüncü 
taraflarla paylaşmasa da çıktılarını iy
ileştirmek için şirket içi verileri silip 
süpürmeye devam ediyor. Bunu yapmak 
için hassas bilgi hazinesine erişmeleri 
gerekir, bu da onları yüksek değerli hede
fler haline getirir. Genellikle hassas veril

erle dolu olan kullanıcı komutlarını 
diğer taraflarla paylaşan tüketici mod
elleri için riskler daha da artmaktadır. 

 
Makine öğrenimi ve yapay zekâ 

gelişimi nasıl güvence altına alınır? 
ML/AI modelleri için önleyici strate

jiler hem geliştiricilerin hem de kul
lanıcıların farkındalığını gerektirir. 
Temel stratejiler şunları içerir: 

·       Sürekli kontroller ve denetimler: 
Kötü niyetli manipülasyon veya önyargılı 
verilerin onları tehlikeye atmasını önlemek 
için AI/ML modellerini besleyen veri 
kümelerinin bütünlüğünü sürekli olarak 
kontrol etmek ve doğrulamak önemlidir. 

·       Güvenliğe odaklanın: Yapay zekâ 
geliştiricilerinin kendileri de saldırganların 
hedefinde olabilir, bu nedenle proaktif ön
leme, erken tespit ve sistemik güvenlik 
kontrolleri ile saldırı yüzeyini en aza in
dirmeye yönelik önleme öncelikli bir yak
laşım sağlayabilecek bir güvenlik 
kurulumuna sahip olmak, güvenli 
geliştirme için olmazsa olmazdır. 

·       Çekişmeli eğitim: Daha önce de belir

tildiği gibi, modeller genellikle öğren
melerini yönlendirmek için profesyoneller 
tarafından denetlenir. Aynı yaklaşım, mod
ellere kötü niyetli ve geçerli veri noktaları 
arasındaki farkı öğretmek için de kullanıla
bilir ve sonuçta zehirleme saldırılarının en
gellenmesine yardımcı olur. 

·       Sıfır güven ve erişim yönetimi: Hem 
içeriden hem de dışarıdan gelen tehditlere 
karşı savunmak için bir modelin temel ver
ilerine yetkisiz erişimi izleyebilen bir 
güvenlik çözümü kullanın. Bu şekilde 
şüpheli davranışlar daha kolay tespit 
edilebilir ve önlenebilir. Ek olarak, sıfır 
güven ile hiç kimseye varsayılan olarak 
güvenilmez ve erişim izni verilmeden önce 
birden fazla doğrulama yapılması gerekir. 

BÜLTEN HABERİ

Siber güvenlik şirketi ESET, yayım
ladığı Tehdit Raporu'nda hem tüketi
cileri hem de işletmeleri sessizce 
tehdit eden bilgi hırsızı Lumma 
Stealer tespitlerinde büyük bir artış 
olduğunu ortaya koydu. ESET'in 
2024 telemetri sonuçlarına göre en 
fazla Lumma Stealer saldırı girişimi 
Peru, Polonya, İspanya, Meksika ve 
Slovakya'da kaydedildi. Bununla bir
likte, Lumma ortalıkta dolaşan tek 
bilgi hırsızı değil ve 2024'te bilgi 
hırsızı saldırılarının hedef aldığı ilk 
beş ülke Japonya, İspanya, Türkiye, 
Polonya ve İtalya oldu. 

Daha önce oyunculara yönelik bir 
tehdit olarak tanımlanan bilgi hırsızı 
Lumma Stealer tespitleri, 2024 yılın 
ilk yarısından ikinci yarısına yüzde 
369 artış gösterdi. Lumma gibi bilgi 
hırsızları, genellikle sahiplerinin bil
gisi olmadan hem tüketici hem de iş 
sistemlerini rahatsız etmeye devam 
ettiğinden bu durum önemli bir 
sorun olarak tanımlanıyor.  

Hedefleri arasında kripto para 
cüzdanları da var  

LummaC2 Stealer olarak da bili
nen kötü amaçlı yazılım çoğunlukla 
kripto para cüzdanlarını, kullanıcı 
kimlik bilgilerini ve iki faktörlü kim
lik doğrulama tarayıcı uzantılarını 
hedef alır ancak tehlikeye atılan 
makinelerden çeşitli diğer verileri de 
sızdırmaya çalışır. Lumma Stealer ilk 
olarak Ağustos 2022'de ortaya çıktı 
ve hack forumları ve Telegram'da 
katmanlı bir fiyatlandırma yapısı 
aracılığıyla satışa sunuldu. Maliyet 
250 ila 20.000 dolar arasında 
değişiyor ve en pahalı katman, 
alıcıların bilgi hırsızının kaynak ko
duna erişmesine izin veriyor. Bu da 
suçluların satıcı olarak hareket 
etmesini sağlıyor. Lumma hazır bir 

kötü amaçlı yazılım çözümü 
olduğundan acemi tehdit aktörleri 
için paylaşılması daha kolaydır. Kul
lanım kolaylığı ve işlevlerinin 
genişliği onu tek başına saldırganlar 
için cazip bir seçenek haline ge
tirmektedir. Ayrıca fark edilmeden 
birden fazla vektör aracılığıyla yayıla
bilmesi onu daha da kullanışlı ol
masını sağlıyor. 

Bilgi hırısızı yayılmak için her 
aracı kullanıyor 

Lumma Stealer çeşitli dağıtım vek
törleri aracılığıyla yayılabilirken bazı 
yöntemler diğerlerinden daha ze
kicedir. Ekim 2024'te keşfedilen özel
likle sofistike bir kampanya, Lumma 
Stealer'ı sahte CAPTCHA siteleri 
aracılığıyla dağıttı ve başarılı bir 
"doğrulama" sonrasında bilgi 
hırsızını kurbanın cihazına gönderdi. 
Lumma Stealer'ın yayılmasını 
sağlayan diğer yollar arasında Chat
GPT veya Vegas Pro gibi popüler açık 
kaynaklı veya ücretli uygulamaların 
kırılmış kurulumları yer alıyor. Bilgi 
hırsızı ayrıca kimlik avı epostaları 
veya Discord mesajları yoluyla da 
yayılabilir, bu da en genç çevrimiçi 
kullanıcıların bile gelen kutusuna 
düşme olasılığını artırır. ESET ayrıca 
Win/Rozena.ADZ enjektörünün 
Lumma Stealer’ı, çevrimiçi 
pazarlarda ve yetişkin içerikli web 
sitelerindeki güvenliği ihlal edilmiş 
videolar aracılığıyla sunduğu bir 
kampanya da tespit etti. Aynı şekilde, 
Windows'un korsan kopyaları için 
KMS etkinleştiricilerinde de Lumma 
Stealer tespit edildi. Son olarak Hazi
ran 2024'te ESET Research, popüler 
Hamster Kombat mobil tıklama oyu
nunun oyuncularının hedef alındığını 
ve Lumma Stealer içeren kriptoların 
oyun için yararlı otomasyon araçları 

kisvesi altında GitHub depo
larına gizlendiğini bildirdi.  

Diğer önemli bilgi hırsı
zları arasında, ilk olarak 
2016 yılında keşfedilen ve 
çoğunlukla eposta kimlik avı 
yoluyla yayılan Formbook 
yer almaktadır. Bu bilgi 
hırsızı pano verilerini, tuş vu
ruşlarını, ekran görüntülerini 
ve önbelleğe alınmış tarayıcı 
verilerini toplar ve daha 
derin analizi önlemek için 
gelişmiş gizleme teknikleri kullanır. 
Ayrıca Polonya, Romanya, Çekya ve 
Hırvatistan gibi Orta ve Doğu Avrupa 
ülkelerinde büyük ölçekli Mod
iLoader ve AceCryptor kampa
nyalarının bir parçası olarak tespit 
edilmiştir.Bilgi hırsızları çok zarar
lıdır çünkü kısa bir süre için bile olsa 
kimlik bilgilerinin ele geçirilmesi 
hem bireyler hem de işletmeler için 
oldukça yıkıcı olabilir. Bir bilgi hırsızı 
bir kişinin kimlik bilgilerini, fonlarını 
veya kimliğini çalmak için yeterli 
veriyi topladığında bu kişi fonlarını 
(kripto veya nakit), kişisel 
hesaplarına erişimini ve daha fa
zlasını kaybedebilir. Tehlikeye giren 
işletmeler ağa sızma, veri ihlalleri, 
gasp ve fidye yazılımı saldırıları gibi 
maliyetli siber olaylarla karşılaşabilir. 

 
Bilgi hırsızlarının ve benzer 

tehditlerin cihazlara sızmasını ön
lemenin yolları 

Uç nokta güvenliği edinin: Çoğu 
kötü amaçlı yazılımın sistemlerimizi 
mahvetmesini önlemenin en kolay 
yolu, gerçek zamanlı korumaya sahip 
bir uç nokta güvenlik çözümü kur
maktır. ESET Endpoint Security veya 
ESET Home Security, bilgisayar per
formansını engellemeden koruma 

sağlayan çok katmanlı ESET 
LiveSense teknolojisi sayesinde böyle 
bir çözüm sunar. 

Engelleyin: Bir başka iyi uygulama 
da tarayıcılardaki açılır pencereleri 
ve reklamları engellemektir çünkü 
bunlar bazen kötü amaçlı yazılım
ların indirilmesine yol açabilir. Buna 
ek olarak, tarayıcı güvenliğinizi ve gi
zlilik ayarlarınızı artırmayı düşünün. 
Çünkü bunlar bir web sitesi veya 
çerezler ve tarayıcı içi etkinlikleriniz 
ya da PC arasında ne kadar veri akışı 
olabileceğini kısıtlar. Alternatif 
olarak, daha güvenli bankacılık ve 
tarama için güvenli bir tarayıcı kul
lanın.Güncelleme: Her cihazı güncel 
tutun. İnsanlar sistemlerini yamasız 
bırakma eğiliminde olduğundan bili
nen güvenlik açıkları hâlâ yüksek 
oranda istismar edilmekte ve bu da 
veri ihlallerine ve veri sızıntılarına 
yol açmaktadır. 

Doğrulayın: Asla rastgele bağlan
tılara tıklamayın veya şüpheli görü
nen ekleri açmayın çünkü bunlar 
kötü amaçlı yazılım barındırabilir. 
Aynı şekilde, kırılmış veya görünüşte 
"ücretsiz" yazılımları indirmemeye 
çalışın ve kazara bilgi hırsızlığı 
saldırılarını önlemek için yasal 
pazarları kullanmayı tercih edin. 

BÜLTEN HABERİ 

Yapay zekâya ne kadar güvenebiliriz?

Bilgi hırsızlığı hızla büyüyor 

Yapay zekâ asistanınıza güvenmeden önce iki kez düşünmelisiniz zira veri tabanı ze
hirlenmesi asistanınızın çıktılarını önemli ölçüde hatta tehlikeli bir şekilde değiştire
bilir.  Siber güvenlik şirketi ESET güvenlik, gizlilik ve güvenden ödün vermeden yapay 

zekânın potansiyelini nasıl ortaya çıkarabilirizi araştırdı, önerilerini paylaştı.

STM'den, mobil uygulamalardaki güvenlik 
açıklarına ilişkin değerlendirme 

STM'den yapılan açıkla
maya göre, Siber Tehdit 
Durum Raporu'nda, mobil 
uygulamalar üzerinden 
gerçekleştirilen siber 
saldırılar incelendi. 

 
STM'nin siber güvenlik uz

manları tarafından hazırlanan 
raporda, "mobil uygulama 
güvenliğinde dikkat edilmesi 
gerekenler", "NFT satış plat
formu kullanıcılarını hedef 
alan oltalama saldırıları", 
"kuantum bilgisayarların 
geldiği son nokta" ve "son 
dönemde en çok siber saldırı 
yapan ülkeler" gibi güncel ve 
ilginç konu başlıkları da yer 
alıyor. 

 
Raporda, bazı mobil uygu

lamaların OneSignal 
kütüphanesiyle gerçek
leştirdiği ve kritik bilgileri 
güvenli olmayan şekilde sak
ladığı örneklere yer verildi. 
Kullanıcıların buna karşı 
önemli verilerini dikkatli şek
ilde koruması gerektiği vur
gulandı. 

 
Raporda ayrıca, NFT satış 

platformlarını hedef alan olta
lama saldırılarının arttığına 
işaret edilerek, sahte pazar 
yerleri aracılığıyla kul
lanıcıların kripto cüzdan bil
gilerinin ele geçirilmeye 
çalışıldığı belirtildi. Kul
lanıcıların, eposta ve bağlan
tıların kaynağını dikkatlice 
incelemesi, şüpheli bağlan
tılara tıklamadan önce güve
nilirliği doğrulaması tavsiye 
edildi. 

 
STM'nin Honeypot (bal 

küpütuzak sunucu) sensör
lerinden elde edilen verilere 
göre, EkimKasımAralık 
2024 döneminde toplam 1 
milyon 551 bin siber saldırı 
tespit edildi. En fazla saldırı, 
270 bin girişimle Estonya'dan 
gelirken, Bulgaristan 248 bin 
saldırıyla ikinci sırada yer 
aldı. Bu ülkeleri sırasıyla 
Rusya, Romanya, ABD, 
Hindistan, Hollanda, Bolivya, 
İran ve Mısır takip etti.(AA)

Savunma Sanayii Başkanı 
Görgün Umman'da 

temaslarda bulunuyor 
AA muhabirinin edindiği bilgilere göre 

Görgün, bugün başlayan temasları kap
samında Türkiye'nin Maskat Büyükelçil
iği'nde çeşitli görüşmeler gerçekleştirdi. 

 
İlk olarak Türkiye'nin Maskat Büyükelçisi 

Muhammet Hekimoğlu ile bir araya gelen 
Görgün, ardından Umman Savunma Bakan
lığı Genel Sekreteri Muhammed Bin Nasır Al 
Zaabi ile görüştü. 

 
Ziyareti kapsamında ASELSAN Genel 

Müdürü Ahmet Akyol ve beraberindeki 
ekiple ASELSAN'ın Umman ofisinin açılışını 
da gerçekleştirecek Görgün, ardından Um
man'ın savunma sanayi sektörünün önde 
gelen temsilcileriyle bir araya gelecek. 

 
Başkan Görgün'ün iki gün sürecek Umman 

temaslarına Akyol'un yanı sıra ROKETSAN 
Genel Müdürü Murat İkinci, TUSAŞ Genel 
Müdürü Mehmet Demiroğlu, HAVELSAN 
Genel Müdürü Mehmet Akif Nacar ve 
savunma sanayisi şirketlerinin yöneticileri 
de eşlik edecek.(AA)
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